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ACTA  DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 3/2020 
Caràcter: ordinari  
Data: 30 d’abril de 2020 
Horari: de 10.29 a 13.46 h 
Lloc: telemàticament Microsoft Teams Live 
S’entendrà fet a la sala de plens de l’Ajuntament 
 
President: 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
 
Assistents: 
Juana María Adrover Moyano (PSIB-PSOE) 
Montserrat Amat Ortega (VOX- ACTUA PALMA) 
Sandra Barceló Schwarz (VOX- ACTUA PALMA) (a través del Teams xat) 
Josep Lluís Bauzá Simó (Cs) 
Llorenç Carrió Crespí (MÉS-Estimam Palma) 
Juana Maria Capó Navarro (Cs) 
Mercedes Celeste Palmero (PP) 
Fulgencio Coll Bucher (VOX- ACTUA PALMA) 
Francesc Josep Dalmau Fortuny (PSIB-PSOE) 
David Díez Herreros (PP) 
Francisco Ducrós Salvá (PSIB-PSOE) 
Alejandro Escriche Cots (Cs) 
Adrián García Campos (PSIB-PSOE) 
Alberto Jarabo Vicente (UNIDES PODEM) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Elena Navarro Duch (PSIB-PSOE)  
Antoni Noguera Ortega (MÉS-Estimam Palma) 
Daniel Oliveira de Souza (PSIB-PSOE) 
Montserrat Oliveras Ballarín (PP) 
Angélica Pastor Montero (PSIB-PSOE) 
Lydia Pérez Martínez (PP) 
Ramon Vicenç Perpinyà Font (PSIB-PSOE) 
Eva María Pomar Juan (Cs) 
Sergio Rodríguez Farré (VOX- ACTUA PALMA) 
Rodrigo Andrés Romero (UNIDES PODEM) 
Guillermo Sánchez Cifre (PP) 
Neus Truyol Caimari (MÉS-Estimam Palma) 
Sonia Vivas Rivera (UNIDES PODEM) 
 
Secretari adjunt i secretari general del ple actal: Miquel Ballester Oliver 
Interventor: Juan Cañellas Vich 
Secretària suplent 1a: Esther Rotger Sureda 
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- Obertura de la sessió per part del batle 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Bon dia. Començam la sessió plenària. Ja s’han connectat la major part dels regidors que faltaven per 
fer-ho, encara queda qualcú més però bé, ja hem donat un temps suficient i al llarg de la sessió es poden 
anar connectant i tenim, Sr. Secretari, crec quòrum per començar aquesta sessió. Si ens ho pot confirmar.” 
 
Sr. Secretari:  
 
“Sí, tenim quòrum suficient.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Molt bé. Si ja tenim quòrum suficient per començar aquest plenari, com es va parlar amb els grups 
municipal, començarem amb un minut de silenci per les víctimes del Covid. Per tant deman que facem un 
minut de silenci. Moltes gràcies.”  
 
- Minut de silenci 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Molt bé, moltes gràcies, és un homenatge que fem tots, el Plenari de l’Ajuntament, a les persones que 
per aquesta pandèmia nos han deixat i un record també a les seves famílies de tot l’Ajuntament i de la 
Ciutat. Començam aquesta sessió plenària que és històrica, la primera que se fa telemàticament a la 
història de l’Ajuntament de Palma. Vull agrair als equips que ho fan possible: als de Secretaria, als de 
Comunicació, a la resta de funcionaris que estan fent feina perquè sigui possible i també als Grups 
Municipals i als portaveus que han treballat per arribar a aquest dia amb tot fet i ordenat perquè sigui fàcil 
seguir la sessió plenària i que se puguin tractar els punts de l’ordre del dia. Com és la primera vegada que 
ho feim, jo aniré dirigint la sessió, si en qualque moment hi ha qualque cosa que m’equivoqui els deman 
que s’entengui i si hi ha alguna persona, algun grup que vol intervenir i no li don la paraula, que ho digui. 
Començam amb el primer punt que és de Secretaria, que és ratificar l’acord de la Junta de Portaveus sobre 
la celebració de sessions del Ple durant l’estat d’alarma que s’aprova per unanimitat. Jo ho donaré aprovat 
per unanimitat i si en qualque punt teniu alguna cosa que sigui diferent, agafa la paraula el portaveu del 
Grup Municipal i que ho digui.” 
 
1. Ratificar l'acord de la Junta de Portaveus sobre la celebració de sessions del Ple durant 
l'estat d'alarma 
 
Amb la conformitat per unanimitat de la Junta de Portaveus per acord del dia 15 d'abril de 2020, 
esmenat el dia 24, 
 
Es proposa: 
 
"Vist l’informe de la Secretaria del Ple de 14 d’abril de 2020 sobre les possibilitats de celebració 
de sessions del Ple durant l’estat d’alarma es proposa a la Junta de Portaveus que s’elevi al batle 
el següent assumpte: 
 
1. Durant l’estat d’alarma establert pel Real Decret 463/2020 i les seves pròrrogues, i mentre no 
es convoquin les sessions ordinàries presencials del Ple ni de les Comissions acordades, es 
celebrarà el següent règim de sessions: 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
02

00
52

8_
01

_0
01

. S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
28

/0
5/

20
20

 i 
ho

ra
 1

3:
58

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//s
eu

el
ec

tr
on

ic
a.

pa
lm

a.
es

/c
sv

/d
ef

au
lt.

ht
m

?c
sv

=
D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
D

A
A

89
B

51
58

B
E

29
9F

89
A

pr
ov

at
: p

er
 u

na
ni

m
ita

t



 
 
 

 3 

 
1.1. Cada mes, el mateix dijous que correspongui celebrar la sessió ordinària es celebrarà una 
sessió ordinària del Ple en la qual s’inclouran aquells assumptes que de forma motivada es 
consideri que s’ajusten al que determina la DA 3ª del RD 463/2020. 
 
1.2. La sessió del Ple es celebrarà de forma telemàtica amb els requisits del nou apartat 3 de 
l’article 46 de la Llei reguladora de les bases del règim local. 
 
1.3.En el cas que es consideri que no hi ha risc de contagi i adoptant les mesures que siguin 
pertinents, la sessió es podria celebrar de forma presencial amb la presència del batle i un mínim 
de nou regidors/ores, a més de la persona que exerceixi de secretari/ària. En aquest cas no es 
podran incloure assumptes que requereixin el quòrum de majoria absoluta. 
 
1.4. Es podran incloure a l’ordre del dia les propostes i les proposicions o iniciatives següents: 
- Totes les propostes sobre assumptes que de forma motivada es consideri que s’ajusten al que 
determina la DA 3ª del RD 463/2020. 
-Aquelles proposicions sobre assumptes que de forma motivada es consideri que s’ajusten al que 
determina la DA 3ª del RD 463/2020, amb el nombre màxim de tretze:  

- tres proposicions o iniciatives i una pregunta pel grup PP 
- dues proposicions o iniciatives i una pregunta pel grup VOX 
- dues proposicions o iniciatives i una pregunta pel grup C’s  
- una proposició o iniciativa per cada grup que formen l’equip de govern (PSIB- PSOE, 
UP i Més) 

 
1.5. El dictamen de les Comissions es substituirà per la prèvia deliberació dels assumptes a la 
Junta de Portaveus que es celebrarà el divendres anterior a la celebració del Ple. Les propostes i 
proposicions es presentaran abans del dimecres anterior a la celebració de la Junta que es 
convocarà amb caràcter urgent." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
2. Aprovació de l'acta de la sessió ordinària de 27 de febrer de 2020 
 
Es proposa: 
 
"Aprovació de l'acta de la sessió ordinària de 27 de febrer de 2020" 
 
Aprovat  per unanimitat 
 
3.  Declaració Institucional  de l’Ajuntament de Palma relativa a la pandèmia internacional  
de la COVID-19 
 
Es proposa: 
 
“El passat 15 de març s'activava a Espanya el mecanisme constitucional de l'Estat d'Alarma com 
a conseqüència generada per l'emergència sanitària provocada pel coronavirus. Dies anteriors 
l’Organització Mundial de la Salut va declarar aquest virus com a pandèmia pel seu nivell de 
propagació i per la gravetat de la malaltia que s’havia assolit al món sencer deixant de forma 
evident el seu caràcter global. I lamentablement també ha arribat a les Illes Balears i a la nostra 
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ciutat, tot i que les dades d’afectació són immensament menors a les d’altres territoris 
d’Espanya. 
El ritme de creixement de la pandèmia a Espanya ha arribat a nivells molt elevats. Aquests dies 
hem arribat a superar els 200.000 contagiats i tristament a més de 20.000 persones que han mort 
a conseqüència del virus, una xifra molt elevada i que és, sens dubte, un motiu de dolor i 
impotència per a moltes famílies i per al conjunt de la societat. Però també les dades deixen una 
porta oberta per a l’esperança perquè són més de 80.000 les persones que han aconseguit 
recuperar-se de la malaltia. També aquests dies hem conegut les dades d’afectació del 
coronavirus per municipis a la nostra comunitat autònoma: 1.009 persones contagiades i una taxa 
de 24,25 per cada 10.000 habitants. Malauradament són molts els ciutadans i ciutadanes que han 
sentit prop seu aquesta malaltia, especialment aquells que s’han vist colpejats per la mort d’un 
familiar, d’un amic o d’un company...  
Des de la declaració de l’Estat d’Alarma per part del Govern d’Espanya es va iniciar un període 
de confinament general de la població que ha suposat una reducció important de l’activitat social 
i econòmica a tot arreu amb les greus conseqüències que això implica: caiguda dels ingressos per 
a les famílies, expedients de regulació temporals d’ocupació, factures que s’han de pagar, 
tancament dels negocis... La crisi sanitària té unes conseqüències sanitàries extremadament 
doloroses i imprevisibles, però també cal posar la mirada en les seves conseqüències socials i 
econòmiques. I precisament aquest serà el principal repte que tindrem com a societat: afrontar 
plegats i de forma responsable la gestió de la crisi que està deixant el coronavirus. 
● El coronavirus està provocant una crisi econòmica i social profunda  que exigirà actuacions de 
tots els poders públics i la complicitat activa entre els sectors públic i privat per tal d’evitar que 
s’eixampli la desigualtat social i condemni àmplies capes de població a la pobresa. Les 
administracions públiques haurem de prendre les mesures necessàries i contundents per a 
accelerar la recuperació econòmica amb els menors costs possibles. Haurem d’enfocar la nostra 
acció en aquells sectors econòmics que més ens necessiten: els emprenedors i els autònoms, els 
petits i mitjans comerços, el sector creatiu i cultural... I especialment també caldrà reactivar el 
sector turístic que representa la major part de l’economia de les Illes Balears. És important que 
siguem conscients que aquestes situacions de crisi deixen en evidència la desigualtat social. Per 
això és imprescindible que les administracions facin polítiques públiques per eradicar la 
desigualtat i estar al costat de les classes socials més vulnerables. La sortida de la crisi ha de ser 
amb més igualtat social, més benestar social, més responsabilitat amb el medi ambient i l’entorn 
i reforçar la política local que exerceixen els ajuntaments. 
Però actualment hem d’aconseguir doblegar la corba dels contagis, reduir la mortalitat diària, 
atendre a les persones més vulnerables i, sobretot, no relaxar-nos com a societat per evitar 
possibles contagis. Dins dels possibles nivells de desescalada que hi pugui haver, la ciutadania 
ha d’actuar amb responsabilitat i amb solidaritat cap a la resta. Serà molt important extremar les 
precaucions i seguir les indicacions que marquin les autoritats sanitàries, així com també serà 
necessari augmentar els tests per als col·lectius de risc.  
El coronavirus també ha deixat moltíssims exemples de solidaritat, de bon veïnatge, d’iniciatives 
com els aplaudiments als treballadors essencials cada dia a les 20 hores... Cal reconèixer tota la 
dedicació del personal sanitari que ha demostrat la capacitat i solvència de qui forma la part 
humana del nostre sistema de salut públic. I també la dedicació de la Policia Local, Bombers, 
persones que conformen les forces de seguretat, els treballadors de producció distribució de béns 
de primera necessitat, el personal de botigues i supermercats i així com els treballadors i entitats 
de l’àmbit social. 
Part de la gestió d’aquesta emergència sanitària correspon als diferents ajuntaments del nostre 
país i, per això, necessitem que tant des del Govern d’Espanya com per part de la Comunitat 
Autònoma i Consell de Mallorca es puguin activar tots els mecanismes i recursos necessaris per 
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tal de poder garantir respostes eficients als problemes que està generant el virus. Per això cal 
agrair la coordinació institucional que hi ha hagut per part del Govern de les Illes Balears i del 
Consell de Mallorca amb el nostre Ajuntament,així com part del Govern d’Espanya amb la 
Federació Espanyola de Municipis i Províncies. L’Ajuntament és l’administració més propera al 
ciutadà i tenim l’obligació d’estar a l’alçada de les circumstàncies i així ho farem. La nostra 
ciutat és una ciutat potent i que funciona. Caldrà prendre mesures i la gestió no serà fàcil, però 
amb unitat ho aconseguirem. 
Per tot això i, d’acord amb el que estableix l’article 93 del Reglament orgànic del ple de 
l’Ajuntament de Palma, es presenta la següent declaració institucional: 
 
● Expressar el condol de l’Ajuntament de Palma per totes les víctimes que han mort a 
conseqüència del coronavirus i afirmar el compromís de celebrar un acte institucional de record 
quan les condicions sanitàries ho permetin. 
● Expressar el suport de l’Ajuntament de Palma a totes les persones contagiades i desitjar-los 
una ràpida recuperació. 
● Fer un agraïment institucional a tot el personal sanitari que ha fet un esforç impressionant per 
poder donar resposta mèdica a la pandèmia, així com per l’extrema sensibilitat en 
l’acompanyament dels malalts. Alhora, fem extensible l’agraïment a tots els treballadors i 
treballadores dedicats a les cures, als serveis essencials, a la seguretat i a la protecció civil, que 
han garantit el funcionament de la ciutat i l’acompanyament als més vulnerables en unes 
condicions especialment difícils. Així com també agraïm la tasca de tot el personal públic de 
l’Ajuntament de Palma i de les seves contractes per la seva dedicació i per la seva tasca 
imprescindible perquè la ciutat pugui haver continuat funcionant. 
● Fer extensiu aquest agraïment a tota la ciutadania per la seva col·laboració en l’aplicació de les 
mesures de confinament decretades, atès que s’ha demostrat que són la manera més efectiva per 
evitar la propagació de la Covid-19. I ampliar el reconeixement institucional al conjunt 
d’iniciatives anònimes, a entitats i a voluntaris per la seva participació activa en la lluita contra la 
pandèmia. 
● Volem expressar el ferm compromís de que Palma continuarà mirant cap al futur afrontant els 
reptes amb l’esforç i la generositat de tothom, i fer que torni a ser, en el menor temps possible, 
en una ciutat acollidora i justa, que aposti per una economia sòlida, productiva i diversa." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
Debat conjunt del punt 4 al 42 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Buenos días. Yo también quiero agradecer muy especialmente al equipo de IMI y a Secretaría el trabajo 
que han hecho conjuntos para conseguir esta sesión que salga tan bien y espero que vaya funcionando. 
Muchas gracias de corazón para ellos. Bueno aquí del punto 4 al 42, son reconocimientos de deuda. Hay 
que tener en cuenta que en marzo no hubo pleno y que se acumulan, se incorporan las de aquel Pleno no 
realizado y también que estamos en pleno proceso de liquidación de presupuesto y muchos gastos de fin 
de año se incorporan ahora para este cierre. Toda la información está recogida en la documentación que 
se ha facilitado y si hay alguna cuestión concreta sobre algún punto también tenemos todos los 
responsables de las áreas para responderlas.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE):  
 
“Me vull sumar també, com ha dit el Sr. García, al reconeixement de l’IMI que ha fet possible això i el 
teletreball i que és un esforç molt gran. I ara té la paraula el Sr. Bauzá de Ciutadans.” 
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Sr. Bauzá Simó (Cs): 
 
“Gràcies Sr. Batle. M’ha tocat aquesta vegada ser el primer després de vostès. Poc temps tenim però li he 
de dir que respecte a aquesta situació que vostès nos plantegen en aquests punts que esteim discutint, no 
és una situació sobrevinguda si  no que és una situació que ja va d’antic. Esteim pagant uns serveis que en 
molts casos estan duent uns anys enrere i per tant, noltros pensàvem que ja haguessin pogut tenir aquesta 
situació resolta, sobretot tractant-se de nòmines de doblers que afecten en els nostros servidors públics. 
Servidors públics, que per altra banda els han tengut vostès ara en aquests moments tant difícils per la 
nostra Ciutat, els tenim amb serveis essencials sense EPIS, sense els vertaders controls i la vertadera 
seguretat per desenvolupar la seva feina perquè hem tardat molt de temps en poder-los donar. I una 
realitat que noltros haguéssim volgut saber, que tampoc hem sabut, que eren els contagis reals, perquè 
noltros ens havíem d’enterar per representants d’aquests treballadors. Per tant, jo els atenc a que vostès es 
posin al dia amb els doblers que deuen tant als Policies Locals com en els Bombers, perquè quan vagin 
vostès enrere i vegin que just han pagat una terça dels doblers que se necessiten pagar, i dels doblers que 
se deuen en aquest conjunt de funcionaris de l’Ajuntament, se’n donaran compte que encara els hi queda 
un milió i mig per poder pagar tant en els Bombers per aquí i llavors encara tenim un contenciós 
administratiu, que ja veuran respecte a aquestes retribucions que vostès no han pagades com acabarà 
aquest contenciós. Per tant noltros, després d’expressar-li tota aquesta situació que s’hauria d’haver 
aprofitat l’any 2018 i  l’any 2019 per posar unes plantilles en condicions i que no haguéssim d’estar 
pagant una quantitat d’hores extraordinàries que són molts de doblers i si tinguéssim plantilles 
equilibrades i plantilles ben posades a dins l’Ajuntament no estaríem en aquesta situació. Noltros no 
obstant votarem a favor perquè es tracten de doblers dels servidors públics d’aquest Ajuntament i el 
nostre respecte i el nostre homenatge a tots els Policies i Bombers d’aquest Ajuntament. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Coll Bucher (VOX ACTUA-PALMA): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Muchísimas gracias. Me adhiero al sentido pesar a todos los que han sufrido el 
coronavirus y mi profundo agradecimiento de nuestro grupo a todos aquellos que han luchado, sea desde 
los distintos puestos desde el Alcalde hasta el último funcionario para tratar de volver a la normalidad. 
Con relación a este punto decir que mantenemos el sentido del voto y coincido con lo que dice el Sr. 
Bauzá con que es difícil de entender que haya rectificaciones en estos pagos del año 2018, aunque sean 
solamente 7.000 euros, que no se entiende que se tarde tanto en abonar horas extraordinarias y lo que nos 
preocupa es que queden todavía más de 1 millón y medio de euros pendientes de pagar. Por lo tanto 
agradecería que en lo sucesivo se haga más ágil el tema de pagos. Gracias.” 
 
Sr. Díez Herreros (PP): 
 
“Bon dia, gràcies Sr. Batle. Desde el Grupo Municipal del Partido Popular también nos sumamos al 
reconocimiento de todos aquellos trabajadores y personal que han estado al frente y están al frente de esta 
crisis sanitarias y este estado de alarma. Nosotros referente al reconocimiento de deuda de la Policía 
Local y los Bomberos de Palma, viene motivada por la mala planificación del Área de Seguridad, no de 
ahora, si no de años atrás. Estamos sometiendo a los Policías y a los Bomberos a un exceso de carga 
laboral y en consecuencia a un estrés añadido. Creemos que se deben ya poner a trabajar a resolver los 
problemas que son muchos y variados del Área de Seguridad Ciudadana, por no mencionar la falta de 
equipos EPIS, problemas en el parque móvil, mantenimiento de instalaciones. No nos podemos olvidar de 
esos Policías en prácticas que están todavía a su suerte. Sean tan ágiles como lo han sido para incrementar 
el número de asesores o los dinamizadores lingüísticos, por nombrar unos ejemplos. La salud de los 
Policías y Bomberos debe ser lo primero y no es como dicen que siempre hay alguien o alguno que se 
queja. Gracias.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
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“Tampoco voy a añadir mucho. Al final esto es gestión, son procedimientos que lo que hacen es traer a la 
luz y permitir que se conozcan y sobretodo reconocer que ha habido una mejora en la gestión de las horas 
de Policía. Porque en legislaturas anteriores, ni siquiera se pagaban. Se dejaron años tras años sin pagar y 
ahora como máximo pasan de un año a otro y en concreto en este año se presupuesta prácticamente la 
totalidad de lo que se espera que sea el coste de su utilización.” 
 
4. Reconeixement de deute a l'empresa JLP - José Luis Patuto Yuni per un import de 
493,92€ 
 
Es proposa: 
 
"1.- RECONEIXER EL DEUTE corresponent a la factura núm. CS 1901, de data 02/04/2019, de 
l’empresa JLP – José Luis Patuto Yuni, DNI 43*****7Q, amb domicili a Palma,  per un import 
total de  QUATRE CENTS NORANTA-TRES EUROS AMB NORANTA-DOS CÈNTIMS 
(493,92 euros, IVA inclòs, amb la conseqüent retenció del 15% IRPF) en concepte de l’informe 
anual preceptiu i vinculant pel funcionament del forn d’incineració del Centre Sanitari Municipal 
de Son Reus,  amb càrrec a la partida 143261122764 (Treballs realitzat altres empreses) del 
vigent pressupost municipal. (Ref. 1911 Op. 1357) 
 
2. - ABONAR a l’ esmentada empresa la quantitat esmentada, un cop haver conformat la  factura 
per part del tècnic municipal responsable."      
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
5. Reconeixement de deute a l'Associació Cultural Deixonats, Associació Cultural Grup 
Folklòric Balls i Tonades de Mallorca i Escola de Música i Ball i Viajes Martel, SL per un 
import de 250€, 600€ i 256,28€ respectivament 
 
Es proposa: 
 
"1r.- RECONEIXER el deute contret amb l’Associació Cultural Deixonats, amb CIF G 
16551459 i domicili al carrer Àngel Guimerà 46 1-B,  CP 07004, de Palma, en concepte de la 
batucada que es va dur a terme  el dia 13 de desembre de 2019 al Parc de Can Simonet, amb 
motiu de la festa de Nadal Conectabarris, per un import de 250 euros (IVA exempt). Aquesta 
despesa s’haurà de carregar a la partida 16 33808 22609 del vigent pressupost de despeses de 
Participació Ciutadana i Govern Interior. (Op.3468, Ref.2351) 
 
2n.- RECONEIXER el deute contret amb l’Asociació Cultural Grup Folklòric Balls i Tonades de 
Mallorca i Escola de Música i Ball, amb CIF G07324999, i domicili al carrer Reverend Gabriel 
Bestard núm 12, CP 07011, de Palma, en concepte d’una actuació de ball de bot realitzada el 
passat 11 de gener a Ses Voltes, amb motiu de les festes de Sant Sebastià 2020, per un import de 
600 euros (IVA exempt). Aquesta despesa s’haurà de carregar a la partida 16 33802 22609 del 
vigent pressupost de despeses de Participació Ciutadana i Govern Interior. (Op.3473, Ref.2353). 
 
3r.- RECONEIXER el deute contret amb l’empresa Viajes MartelS.L., amb CIF B 07030109 i 
domicili al carrer Jeroni Antich 7-C, CP 07003, Palma, en concepte dels vols Palma-Sevilla-
Palma realitzats els passats 10 y 12 de gener per traslladar a Fernando Fernández Jiménez amb 
motiu del pregó de les festes de Sant Sebastià 2020, per un import de 256,28 euros (IVA inclòs). 
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Aquesta despesa s’haurà de carregar a la partida 16 33802 22609 del vigent pressupost de 
despeses de Participació Ciutadana i Govern Interior (Op.3464, Ref. 2350). 
 
4rt.- NOTIFICAR el present Acord a les entitats interessades." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
6. Reconeixement de deute a la Fundació Sant Joan de Déu per un import de  14.220€ 
 
Es proposa: 
 
"1r. RECONÈIXER EL DEUTE a la Fundació Sant Joan de Déu Serveis Socials Mallorca, amb 
CIF. G 57854135 i domicili al carrer Sant Joan de Déu, 7, CP 07007 de Palma, d’un total de 
14.220 euros (catorze mil dos-cents vint euros), IVA exempt i que corresponen al lloguer d’una 
part d’un edifici situat al camí vell de Bunyola de Palma i propietat de l’entitat, corresponents ala 
factura 2019/56 de gener 2020. 
 
La quantitat total de 14.220,00 €, IVA exempt, es pot carregar a la partida 20 23121 20200 del 
vigent pressupost de despeses." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
7. Reconeixement de deute a l'empresa AGA TRAVEL SERVICES, SL per un import de 
100,74€ 
 
Es proposa: 
 
"1r. Aprovar el reconeixement de deute, segons memòria justificativa de la Regidoria 
d’Infraestructures i Accessibilitat  de 17 de gener de 2020, que s’adjunta, amb l’empresa AGA 
TRAVEL SERVICES, SL., amb CIF. B 57093635, en concepte de passatge d’avió del 
coordinador General d’Infraestructures, Luís Sureda Díaz,  per assistir a Madrid a la Jornada 
"Implementación y Gestión de la infraestructura Verde Municipal"  i que correspon a la factura 
A 83471 per un import de 100,74’-€, dels quals 10,19’-€ són en concepte d’IVA, amb càrrec a la 
partida de  2020 114500023110 ADM. GRAL. INFRAESTRUCTURES -LOCOMOCIÓ 
PERSONAL DIRECTIU, Ref. 1919, Op 1371. Tot això atès l’informe de la Intervenció 
Municipal núm 9 REXC 2020 de data  12 de febrer de 2020  s’adjunta. 
 
2n. Abonar l’ esmentada factura, degudament  conformada i  signada pel personal responsable.  
 
3r. Comunicar el present acord a la persona interessada i a la  Secció de Comptabilitat."  
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
8. Reconeixement de deute a l'empresa HERRAMIENTA BALEAR, SA per un import de 
1.045,96€ 
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Es proposa: 
 
"1r.  Aprovar el reconeixement de deute, segons memòria justificativa del servei de Logística de 
28 de gener de 2020que s’adjunta, amb l’empresa LA HERRAMIENTA BALEAR S.A., amb 
CIF A07108608, en concepte de subministrament de material de ferreteria per a diferents edificis 
municipals, corresponent a la factura: 287676 de data 31/10/2019, per un import de 1.045,96- €. 
dels quals 181,53’-€ corresponen al 21% d’IVA, i es poden carregar al pressupost de despeses de 
2020 11.45900.22199 LOGÍSTICA.- SUBMINISTRAMENT MATERIALS DIVERSOS.  Ref. 
1944, Op. 1444, per poder cobrir el total de la despesa. Tot això atès l’informe de l’Intervenció 
Municipal núm. 10 REXC 2020 de data 12 de febrer 2020, que s’adjunta. 
 
2n. Abonar la factura esmentada, degudament  conformades i  signada pel personal responsable.  
 
3r. Comunicar el present acord a l’empresa interessada i a la Secció de Comptabilitat." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
9. Reconeixement de deute a l'empresa AGA TRAVEL SERVICES, SL per un import de 
221,22€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute del servei per a la reserva i compra de bitllets d’avió per a la assistència a 
la Trobada Nacional d’Òrgans economicoadministratius municipals a Madrid a l’entitat AGA 
TRAVEL SERVICE, amb CIF B57093635 amb domicili en Passeig Mallorca núm. 11, 07011 de 
Palma; per un import de 198,00 €, al qual li correspon per IVA la quantitat de 23,22 €, la qual 
cosa fa un preu total de 221,22 €, per al desplaçament de Palma a Madrid el dia 15/12/2019 i 
tornada dels membres del TEAM el dia 16/12/2019. 
 
2. Autoritzar i disposar la despesa de 221,22 €, IVA inclòs, amb càrrec a l’aplicació 
pressupostària 02.93204.23120 a l’entitat AGA TRAVEL SERVICE, amb CIF B57093635. 
 
Reconèixer l’obligació i abonar la despesa ja que s’ha acreditat que el servei s’ha dut a terme 
correctament i s’ha presentat la factura a l’entitat AGA TRAVEL SERVICE, amb CIF 
B57093635." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
10. Reconeixement de deute a l'empresa AGA TRAVEL SERVICES, SL els imports de 
105,74€ i 199,74€ 
 
Es proposa: 
 
"Abonar a l’empresa AGA TRAVEL SERVICES S.L., amb CIF 357093635, i amb domicili al 
Passeig Mallorca, 11 de Pa1ma, les següents factures: 
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- Núm. A 83604 por un import de 105.74€ (IVA inc1ós), en concepte de bitllets  d’avió Palma-
Madrid-Palma, amb càrrec a la partida pressupostària 15 13400 23110 (Mobilitat-Locomoció 
Personal Directiu) del vigent pressupost. Ref. 22020002315, 0p.220200003199. 
-Núm. A 83779 per un import de 199.74€ (IVA inclòs), en concepte de bitllets  d’avió Palma-
Madrid-Pa1ma, amb càrrec a la partida pressupostària 15 13400 23120  (Mobilitat—Locomoció 
Personal) del vigent pressupost. Ref. 22020002314, Op. 220200003198. 
 
Notificar aquest acord a 1"empresa interessada i a les seccions de Comptabi1itat i Intervenció." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
11. Reconeixement de deute  a l'empresa AGA TRAVEL SERVICES per un import de 
1.688,84 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute de la factura núm. 83470 de AGA TRAVEL SERVICES, CIF 
B57093635, de data 31/10/2019, per un import de 100,74, amb l’IVA inclòs. 
 
2. Reconèixer el deute de la factura núm. 83603 de AGA TRAVEL SERVICES, CIF 
B57093635, de data 07/11/2019, per un import de 105,74, amb l’IVA inclòs. 
 
3. Reconèixer el deute de la factura núm. 83031 de AGA TRAVEL SERVICES, CIF 
B57093635, de data 08/10/2019, per un import de 237,36, amb l’IVA inclòs.  
 
4. Reconèixer el deute de la factura núm. 78943 de AGA TRAVEL SERVICES, CIF 
B57093635, de data 04/02/2019, per un import de 1.245,00, amb l’IVA inclòs.  
 
5. Carregar l’import total de 1.115,00 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.23000 del 
pressupost vigent.   
 
6. Carregar l’import total de 573,84 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.23100 del 
pressupost vigent."  
  
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
12. Reconeixement de deute a LUCUS GESTIÓ D'ESPAIS I NATURA per un import de 
1.270,50€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 907,50 euros, amb l’IVA inclòs a LUCUS GESTIÓ 
D’ESPAIS I NATURA, amb NIF B57730236, segons la factura #2019L0203.  
 
2. Reconèixer el deute per un import de 363,00 euros, amb l’IVA inclòs a LUCUS GESTIÓ 
D’ESPAIS I NATURA, amb NIF B57730236, segons la factura #2019L0204.  
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3. Carregar l’import total de 1.270,50 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.22799 del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
13. Reconeixement de deute a VIAJES MARTEL, SL per un import de 140€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 140,00 euros, amb l’IVA inclòs a VIAJES MARTEL 
S.L., amb NIF B07030109, segons la factura F-17251.  
 
2. Carregar l’import total de 140,00 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.23000 del 
pressupost vigent. " 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
14. Reconeixement de deute a LA HOJA DE LATA 2016, SL per un import de 1.089€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 1.089,00 euros, amb l’IVA inclòs inclòs a LA HOJA 
DE LATA 2016 S.L., amb NIF B57964355, segons la factura 0002012.  
 
2. Carregar l’import total de 1.089,00 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.22601 del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
15. Reconeixement de deute  a POSTRE HOTEL, SLU per un import de 687,05€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 687,05 euros, amb l’IVA inclòs inclòs a POSTRE 
HOTEL S.L.U. amb NIF B57210825, segons la factura N-191596.  
 
2. Carregar l’import total de 687,05 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.22601 del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
16. Reconeixement de deute a l'empresa COCA-COLA EUROPEAN PARTNERS IBERIA, 
SLU per un import de 495,18€ 
 
Es proposa: 
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"1. Reconèixer el deute per un import de 495,18 euros, amb l’IVA inclòs, a COCA-COLA 
EUROPEAN PARTNERS IBERIAS.L.U. amb NIF B86561412, en concret la factura núm. 
2558477645 de data 31-12-2019.  
 
2. Carregar l’import total de 495,18 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.22601 del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
17. Reconeixement de deute a ILSBA SERVEIS PER A LA INTEGRACIÓ per un import 
de 1.282,60€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 81,40 euros, amb l’IVA inclòs a ILSBA Serveis per a la 
integració, amb NIF B57723132, segons la factura 70-2018.  
 
2. Reconèixer el deute per un import de 774,40 euros, amb l’IVA inclòs a ILSBA Serveis per a la 
integració, amb NIF B57723132, segons la factura 86-2019.  
 
3. Reconèixer el deute per un import de 96,80 euros, amb l’IVA inclòs a ILSBA Serveis per a la 
integració, amb NIF B57723132, segons la factura 87-2019.  
 
4. Reconèixer el deute per un import de 330,00 euros, amb l’IVA inclòs a ILSBA Serveis per a la 
integració, amb NIF B57723132, segons la factura 90-2019.  
 
5. Carregar l’import total de 1.282,60 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.22707del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
18. Reconeixement de deute a diverses empreses per un import de 7.973,68€ en concepte de 
prestació de serveis i subministraments a la Policia Local 
 
Es proposa: 
 
"1r.- Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 7.973,68 euros (set mil nou-
cents setanta-tres euros amb seixanta-vuit cèntims), per les quantitats, empreses i partides que es 
relacionen tot seguit, en concepte de prestació de serveis i subministraments efectuats a la Policia 
Local al 2019. 
 
2n.- Trametre el present acord a la Comptabilitat Municipal, per satisfer les despeses 
corresponents dels imports amb càrrec a les partides que s'indiquen del vigent pressupost de 
despeses. 
  
PARTIDA: 12.13200.221.04 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
02

00
52

8_
01

_0
01

. S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
28

/0
5/

20
20

 i 
ho

ra
 1

3:
58

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//s
eu

el
ec

tr
on

ic
a.

pa
lm

a.
es

/c
sv

/d
ef

au
lt.

ht
m

?c
sv

=
D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
D

A
A

89
B

51
58

B
E

29
9F

89
A

pr
ov

at
: p

er
 u

na
ni

m
ita

t



 
 
 

 13 

 
CONTRACTISTA: Juana María Coll Planas  R.3380 / OP.6151  
NIF: 42997665Q. 
IMPORT: 631,14 euros(BI 521,60 + IVA 109,54) 
CONCEPTE: Samarretes tàctiques de dotació. 
NÚM. FACTURA: 000001. 
 
CONTRACTISTA: Insigna Uniformes SL   R.3379 / OP.6150  
NIF: B97611164. 
IMPORT: 1.719,41 euros (BI 1.421,00 + IVA 298,41) 
CONCEPTE: Vestuari policia. 
NÚM. FACTURA: FIA183474. 
 
PARTIDA: 12.13200.227.06 
 
CONTRACTISTA: Synlab Diagnosticos Globales SAU R.848 / OP. 304  
NIF: A59845875. 
IMPORT: 84,70 euros (BI 70,00 + IVA 14,70) 
CONCEPTE: Anàlisi drogues. 
NÚM. FACTURA: E06-190600658 
 
PARTIDA: 12.13200.214.00 
 
CONTRACTISTA: Neumaticos y reparaciones tecnicas SL. R.3381 / OP.6152  
NIF: B57497570. 
IMPORT: 253,23 euros (BI 209,28 + IVA 43,95). 
CONCEPTE: Manteniment vehicles. 
NÚM. FACTURA: 2693 
 
PARTIDA: 12.13200.227.99 
 
CONTRACTISTA: Pedro Gázquez Morro.  R. 3383 / OP.6154 
NIF: 43124658A. 
IMPORT: 338,80 euros (BI 280,00 + IVA 58,80). 
CONCEPTE: Posar Ferradures cavalls. 
NÚM. FACTURA: 611. 
 
PARTIDA: 12.13200.226.01 
 
CONTRACTISTA: Pastelería Ángel SL.  R. 3679-3681 / OP.7926-7928 
NIF: B57190191 
IMPORT: 4.908,97 euros (BI 4.462,70 + IVA 446,27)(2516,25+2392,72) 
CONCEPTE: Eventos Diada. 
NÚM. FACTURA: 314 i 315 
 
PARTIDA: 12.13200.213.00 
 
CONTRACTISTA: Seguridad y Limpiezas SA R. 3683 / OP.7931 
NIF: A07058084 
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IMPORT: 37,43 euros (BI 30,93 +IVA 6,50) 
CONCEPTE: Revisió extintors de vehicles policials 
FACTURA NÚM.: B 1901163 
 
3r.- Notificar el present Acord als interessats." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
19. Reconeixement de deute a l'empresa AWI/A af Winklerfeit per un import de 726€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 726,00 euros, amb l’Iva inclòs a AWI / A af 
Winklerfelt amb NIF X0256765Q, segons la factura n. 36.  
 
2. Carregar l’import total de 726,00 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.23010 del 
pressupost vigent."  
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
20. Reconeixement de deute a l'empresa VIAJES MARTEL, SL per un import de 695,25€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 695,25 euros, amb l’IVA inclòs a VIAJES MARTEL 
S.L., amb NIF B07030109, segons les factures F-16876, F-16559 i F-16649.  
 
2. Carregar l’import total de 695,25 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.23100 del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
21. Reconeixement de deute a l'empresa VIAJES MARTEL, SL per un import de 1.135,33€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 1.135,33 euros, amb l’IVA inclòs a VIAJES MARTEL 
S.L., amb NIF B07030109, segons les factures F-16880, F-16878 i F-16560 i F-16652.  
 
2. Carregar l’import total de 1.135,33 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.23110 del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
22. Reconeixement de deute a l'empresa VIAJES MARTEL, SL per un import de 650,97€ 
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Es proposa: 
 
" 1. Reconèixer el deute per un import de 650,97 euros, amb l’Iva inclòs a VIAJES MARTEL 
S.L., amb NIF B07030109, segons les factures F-16882 i F-16561.  
 
2. Carregar l’importa total de 650,97 euros, amb l’Iva inclòs a la partida 06.91200.23000 del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
23. Reconeixement de deute a l'empresa VIAJES MARTEL, SL per un import de 564,97€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per un import de 564,97 euros, amb l’Iva inclòs a VIAJES MARTEL 
S.L., amb NIF B07030109, segons les factures F-16563 i F-16883.  
 
2. Carregar l’import total de 564,97 euros, amb l’IVA inclòs a la partida 06.91200.23010 del 
pressupost vigent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
24. Reconeixement de deute a la Fundació  Institut de Reinserció Social (IRES) per un 
import de 61.872€ 
 
Es proposa: 
 
" 1r. RECONÈIXER EL DEUTE de 61.872€ (seixanta i un mil vuit-cents setanta-dos euros) 
corresponents a la factura fra. 20/01/17 de gener de 2020 per import de 30.936,00 € (trenta mil 
nou-cents trenta-sis euros), IVA exempt, i la factura fra. 20/02/17 de febrer de 2020 per import 
de 30.936,00 € (trenta mil nou-cents trenta-sis euros), IVA exempt, a la Fundació Institut de 
Reinserció Social (IRES) amb CIF. G 64147184 i domicili a l’av. de Roma, 157, 2a pl. , 
Barcelona. 
 
La quantitat total de 61.872€ (seixanta i un mil vuit-cents setanta-dos euros) IVA exempt, es pot 
carregar a la partida 20 23121 22711  PREST.SERV.ATENCIO INTEGRAL A.V.V.G. del 
vigent pressupost de despeses. 
 
2n. NOTIFICAR el present acord a la part interessada." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
25. Reconeixement de deute a la Fundació Sant Joan de Déu per un import de 14.865€ 
 
Es proposa: 
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"1r. RECONÈIXER EL DEUTE a la Fundació Sant Joan de Déu Serveis Socials Mallorca, amb 
CIF. G 57854135 i domicili al carrer Sant Joan de Déu, 7, CP 07007 de Palma, d’un total de 
14.865,00 euros (catorze mil vuit-cents seixanta-cinc euros), IVA exempt i que corresponen al 
lloguer d’una part d’un edifici situat al camí vell de Bunyola de Palma i propietat de l’entitat, 
corresponents a la factura 2020/08 de febrer 2020. 
 
La quantitat total de 14.865,00 €, IVA exempt, es pot carregar a la partida 20 23121 20200 del 
vigent pressupost de despeses.” 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
26. Reconeixement de deute a l'empresa ESPORTS 85, SL per un import de 25.032,87€ 
(IME) 
 
Es proposa: 
 
"Aprovar el reconeixement de deute amb l’empresa ESPORTS 85, S.L. amb cif B07969249,  
relatiu a les factures 
 
N. d'entrada N. de document Data doc. Import total Text Explicatiu 
F/2019/5221 E 19396  30/12/2019 11.945,81 FRA. E 19396 
DESEMBRE'19 ACTIVITATS FITNESS SON MOIX / ASSESSORAMENT GIMNAS SON 
MOIX 
F/2020/298 E 20015  31/01/2020 13.087,06 Fra. E 20015 GENER 2020 
ACTIVITATS FITNESS SON MOIX / ASSESSORAMENT GIMNAS SON MOIX 
 
per un import total de 25.032,87€  i abonar-les amb càrrec ales aplicacions següents del vigent 
pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport. 
 
Aplicació                         Import  
2234200 22709             25.032,87€ 
TOTAL                         25.032,87€" 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
27. Reconeixement de deute a la UTE TELEFONICA ESPAÑA SAU i TELEFONICA 
MOVILES per un import de 5.493,06€ (IME) 
 
Es proposa: 
 
"Aprovar el reconeixement de deute amb l’empresa UTE TELEFONICA ESPAÑA SAU i 
TELEFONICA MOVILES SAU amb cif U86100054,  relatiu a les factures  
 
N. d'entrada N. de document Data fra. Import  Text Explicatiu 
F/2019/4708 90D2UT090034 26/11/2019 2.132,01 Fra. 90D2UT090034 Servei 
telefonia fixa mes de novembre 2019 
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F/2019/4732 90D2UT090035 27/11/2019 460,93 Fra. 90D2UT090035 Servei telefonia 
de dades comunicacions ip wilans NOVEMBRE 2019 
F/2019/4754 USCU1912000001 01/12/2019 778,01 Fra. USCU1912000001 Servicio 
telefonia mòbil 18 OCT a 17 NOV 19 
F/2019/5223 90D2UT090038 30/12/2019 2.124,11 Fra. 90D2UT090038 Servei 
telefonia fixa mes de desembre 2019 
       5.495,06 Total 
 
per un import total de 5.495,06 € i abonar-les amb càrrec a les aplicacions següents del vigent 
pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport. 
 
APLICACIONS IMPORT 
20 34000 22200 1.977,91 
22 3420022200 515,50 
23 34200 22200 479,25 
24 34200 22200 467,67 
25 34200 22200 654,39 
26 34200 22200 203,88 
27 34200 22200 270,78 
28 34200 22200 119,82 
29 34200 22200 535,08 
44 34200 22200 270,78 
Total               5.495,06" 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
28. Reconeixement de deute a l'empresa Technogym Trading, SA per un import de 
4.030,95€ (IME) 
 
Es proposa: 
 
"Aprovar el reconeixement de deute amb l’empresa Technogym Trading, S.A. amb CIF 
A62301338,  relatiu a les factures 
  
N. d'entrada Data  N. de document Data doc. Import total Text Explicatiu 
F/2019/4206 21/10/2019 1975005063  21/10/2019 131,27 Fra. 1975005063 
RUDY FERNANDEZ reparacions realitzades en setembre 2018 
F/2019/4211 21/10/2019 1975005067  21/10/2019 1.053,40 Fra. 
1975005067 SON HUGO reparacions realitzades en  setembre 2018 
F/2019/4276 30/10/2019 1975005059  21/10/2019 2.846,28 Fra. 
1975005059 GERMANS ESCALAS reparacions realitzades en setembre i octubre 2018 
 
per un import total de 4.030,95 € i abonar-les amb càrrec a les aplicacions següents del vigent 
pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport. 
 
Aplicació      Import 
20 34200 21900 4.030,95 
TOTAL            4.030,95" 
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Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
29. Reconeixement de deute a la Sociedad General de Autores y Editores (SGAE) per un 
import de 2.908,23€ 
 
Es proposa: 
 
"Reconèixer i abonar d’acord amb l’article 29 de les Bases d’execució del pressupost 2020, el 
deute extrajudicial de crèdit amb la SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES Y EDITORES 
(G2802963), per import total de 2.908,23 euros (IVA inclòs) amb motiu de les següents factures: 
 
1. FACTURA: 1190654077, data 29/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat cinema Bola de Nieve del cicle Jazz Voyeur 
Festival el dia 20 de novembrede2019 al teatre Municipal Catalina Valls el dia 20 de novembre 
de 2019. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22747 
 
2. FACTURA: 1190647804, data 19/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música El niño Alcalino & The Chuskers el dia 
18 d’octubre de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 38,55 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22331 
 
3. FACTURA: 1190648705, data 20/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat música Concert de piano sol Rafael González Paz 
el dia 26 d’octubre de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 2,30 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22333 
 
4. FACTURA:1190649432, data 22/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Concert Chekidjy el dia 7 de novembre 
de 2019 al teatre Municipal Mar i Terra. 
IMPORT: 90,85 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22332 
 
5. FACTURA: 1190648712, data 20/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
02

00
52

8_
01

_0
01

. S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
28

/0
5/

20
20

 i 
ho

ra
 1

3:
58

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//s
eu

el
ec

tr
on

ic
a.

pa
lm

a.
es

/c
sv

/d
ef

au
lt.

ht
m

?c
sv

=
D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
D

A
A

89
B

51
58

B
E

29
9F

89
A

pr
ov

at
: p

er
 u

na
ni

m
ita

t



 
 
 

 19 

CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Presentació nou disc de Roada el dia 26 
d’octubre de 2019 al teatre Municipal Mar i Terra. 
IMPORT: 27,71 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22336 
 
6.FACTURA: 1190648554, data 20/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat teatre Refugi. David Novell. Clownidoscopio el 
dia 17/11/2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 232,63 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22335 
 
7. FACTURA: 1190648882, data 21/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat cinema El Angel Azul el dia 6 de novembre de 
2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22334 
 
8. FACTURA: 1190625834, data 29/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat cinema de la 20 jornada del cicle de Cinema Jueu, 
El último metro, el dia 18 de setembre de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/21198 
 
9. FACTURA: 1190625832, data 29/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat cinema de la 20 jornada del cicle de Cinema Jueu, 
Simon et Théodore. el dia 23 d’octubre de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/21202 
 
10. FACTURA: 1190617447, data 09/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat música Maika Makovskien el marc de la Fira B el 
dia 3 d’octubre de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 148,53 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/20232 
 
11. FACTURA: 1190621632, data 18/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
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CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de teatre Instruccions per a no tenir por si ve Nuria 
Vizcarro Boix el dia 4 d’octubre de 2019 al teatre Municipal Mar i Terra. 
IMPORT: 116,32 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/20584 
 
12. FACTURA: 1190618527, data 11/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de teatre Els Altres el dia 3 d’octubre de 2019 al 
teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 4,95 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/20233 
 
13. FACTURA: 1190620236, data 15/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de teatre Bernat en el març de la Fira B el dia 4 
d’octubre de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 116,32 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/20579 
 
14. FACTURA: 1190628690, data 31/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de teatre L’obscuritat no menteix el dia 11 
d’octubre de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 23,28 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/21196 
 
15. FACTURA: 1190631288, data 07/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de teatre Burball 2019, La vida secreta de mamá, 
el dia 28 de setembre de2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 116,32 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22011 
 
16. FACTURA: 1190631244, data 7/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de teatre Burball 2019, La mordassa, el dia 20 
d’octubre de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 116,32 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22010 
 
17. FACTURA: 1190644476, data 11/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
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CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música  Concert 40è. Aniversari de la Banda de 
Música de s’Almudaina el dia 3 de novembre de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 90,85 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22014 
 
18. FACTURA: 1190647571, data 18/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música de la Setmana de Cultura Popular, Acte 
de reconeixement Xeremiers de Sa Calatrava i concert de Jean-Pierre Van Hees & Hilke 
Bauweraerts el dia 8 de novembre de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 90,85 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22175 
 
19. FACTURA: 1190644594, data 11/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Concert Eamon McGrath el 25 
d’octubre de 2019 al teatre Municipal Mar i Terra. 
IMPORT: 100,19 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22013 
 
20. FACTURA: 1190623400, data23/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Fira B, Mostra de grups de jazz (1) el 3  
d’octubre de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 90,85 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/20740 
 
21.FACTURA: 1190623403, data 23/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Fira B, Mostra de grups de jazz (2) el 4  
d’octubre de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 72,66 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/20737 
 
22. FACTURA: 1190622536, data 21/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Fira B, Mostra de grups de jazz (3) el 5  
d’octubre de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 90,85 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRECOMPTABLE: 2019/20739 
 
23. FACTURA: 1190503354, data 13/09/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
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CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de cinema de la 20 Jornada del cicle de cinema 
jueu, El médico alemán, el dia 4 de setembre de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despesesde funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/18625 
 
24. FACTURA: 1190504895, data 18/09/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de cinema de la 20 Jornada del cicle de cinema 
jueu, Un método peligroso, el dia 11 de setembre de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/18832 
 
25. FACTURA: 1190624085, data 24/10/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de cinema de la 20 Jornada del cicle de cinema 
jueu, Sefarad, el dia 10 d’octubre de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/20738 
 
26. FACTURA: 1190644493, data 11/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de cinema de la 20 Jornada del cicle de cinema 
jueu, La experiencia judía. De Basavilbaso a Ámsterdam, el dia 30 d’octubre de 2019 al teatre 
Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22015 
 
27. FACTURA: 1190644446, data 11/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de cinema Folk! Una mirada a la música 
tradicional, el dia 5 de novembre de 2019 al teatre Municipal Mar i Terra. 
IMPORT:9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22009 
 
28.FACTURA: 1190311896, data 27/05/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de cinema El autor, el dia 22 de maig de 2019 al 
teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/9511 
 
29. FACTURA: 1190331236, data 12/06/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
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CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de cinema Tierras de penumbra, el dia 29 de maig 
de  2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/11141 
 
30. FACTURA: 1190330586, data 10/06/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de cinema La joven Jane Austen, el dia 5 de juny 
de 2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/10962 
 
31. FACTURA: 1190314268, data 30/05/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Sons de violoncel, el dia 30 de març de 
2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 17,98 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/10198 
 
32. FACTURA: 1190316329, data 04/06/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Latinoamérica entre las cuerdas, el dia 
11 de maig de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 79,94 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/10960 
 
33. FACTURA: 1190331230, data 12/06/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Riudolç Brass en concert, el dia 16 de 
maig de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 2,82 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/11140 
 
34. FACTURA: 1190317852, data 07/06/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Concert preliminar SONA9-Palma 
2019, el dia 31 de maig de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 90,85 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/10961 
 
35. FACTURA: 1190315439, data 31/05/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
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CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat de música Vox Bigerri en concert, el dia 18 de 
maig de 2019 al teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 46,90 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/10199 
 
36. FACTURA: 1190631242, data 07/11/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF:G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor obra Un grapat d’euros al teatre municipal Catalina Valls el 
dia 29 de setembre de 2019 
IMPORT: 116,32 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/22012 
 
37. FACTURA: 1190667642, data 10/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor Ensemble Taller Sonoro de Sevilla de l’Associació 
Ensemble Espai Sonor realitzat al teatre Xesc Forteza el dia 10 de novembre de 2019 
IMPORT: 7,99 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/23965 
 
38. FACTURA: 1190667643, data 10/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor concert Pural Ensemble (Madrid) realitzat al teatre Xesc 
Forteza el dia 17 de novembre de 2019 
IMPORT: 9,76 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/23963 
 
39. FACTURA: 1190655513, data 04/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor representació Witch. De la Cia. Les fugitives realitzat al 
teatre Mar i Terra el dia 29 de novembre de 2019 
IMPORT: 116,32 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/23016 
 
40. FACTURA: 1190668364, data 11/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor representació obra de teatre Veïns de l’Associació cultural 
Orbita realitzat al teatre Mar i Terra el dia 16 de novembre de 2019 
IMPORT: 169,94 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24109 
 
41. FACTURA: 1190655508, data 04/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
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CONCEPTE: Despeses drets d’autor cinema Cielo Spagnolo realitzat al teatre Catalina Valls el 
dia 30 de novembre de 2019 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/23014 
 
42. FACTURA: 1190655527, data 04/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor cinema La Tierra del Cid realitzat al teatre Catalina Valls el 
dia 29 de novembre de 2019 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/23018 
 
43. FACTURA: 1190655518, data 04/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor cinema La liberazione di Malaga realitzat al teatre Catalina 
Valls el dia 28 de novembre de 2019 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/23015 
 
44. FACTURA: 1190655532, data 04/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor cinema No Pasaran realitzat al teatre Catalina Valls el dia 
1de desembre de 2019 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM.REGISTRE COMPTABLE: 2019/23019 
 
45. FACTURA: 1190655521, data 04/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORESI EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor cinema Mystic River realitzat al teatre Catalina Valls el dia 
27 de novembre de 2019 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/23017 
 
46. FACTURA: 1190668594, data 12/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor actuació Maria Joao Qua dins el programa Alternatilla 
realitzat al teatre Xesc Forteza el dia 29 de novembre de 2019 
IMPORT: 207,24 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24108 
 
47. FACTURA: 1190671295, data 17/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
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CONCEPTE: Despeses drets d’autor activitat El amor brujo al teatre Xesc Forteza el dia 30 de 
novembre de 2019 
IMPORT: 31,08 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24252 
 
48. FACTURA: 1190676352, data 27/12/2019 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor concert Galveston realitzat al teatre Mar i Terra el dia 13 de 
desembre de 2019 
IMPORT: 17,06 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/73 
 
49. FACTURA:1200000066, data 07/01/2020 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor concert Glissando Big Band realitzat al teatre Xesc Forteza 
el dia 8 de desembre de 2019 
IMPORT: 194,70 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/117 
 
50. FACTURA: 1200001201, data 09/01/2020 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor concert Quiero decir-Mala Hierba realitzat al teatre Mar i 
Terra el dia 5 de desembre de 2019 
IMPORT: 31,80 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/1362 
 
51. FACTURA: 1200000049, data 07/01/2020 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor cinema El Grinch al Catalina Valls el dia 27 de desembre 
de 2019 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/116 
 
52. FACTURA: 1200000059, data 07/01/2020 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DEAUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
CONCEPTE: Despeses drets d’autor cinema La Historia interminable al Catalina Valls el dia 28 
de desembre de 2019 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM.REGISTRE COMPTABLE: 2020/115 
 
53. FACTURA: 1200001296, data 10/01/2020 
PROVEÏDOR: SOCIEDAD GENERAL DE AUTORES I EDITORES amb CIF: G28029643 
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CONCEPTE: Despeses drets d’autor cinema Los Goonies el dia 29 de desembre de 2019 al 
Catalina Valls 
IMPORT: 9,86 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRECOMPTABLE: 2020/1361 
 
Comunicar-ho al Departament Financer i a l’interessat." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
30. Reconeixement de deute a l'empresa MUNDITUBO, SA per un import de 11.499,84 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer i abonar el deute per un import total de 11.499,84 euros (IVA inclòs), 
corresponent a la factura núm.045, a Munditubo SA, CIF A07187016, pel lloguer de la bastida 
del fossat del castell de Bellver del gener de 2019 al gener de 2020, amb càrrec a la partida 
03.33603.6190016 (Castell de Bellver.- Inversions de consolidació estructural), del vigent 
Pressupost de Despeses. 
 
2. Comunicar-ho al Departament Financer i a l’interessat." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
31. Reconeixement de deute a diverses empreses en concepte de serveis i subministrament 
al Servei Contra Incendis i Salvament per un import de  82.553,16€ 
 
Es proposa: 
 
"1r.- Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 82.768,59 euros (vuitanta-dos 
mil set-cents seixanta-vuit euros i cinquanta-nou cèntims) per la quantitat, empreses i partides 
que es relaciona tot seguit, en concepte de serveis i subministres efectuats al Servei Contra 
Incendis i Salvaments a l’any 2019. 
 
Pda. 12.13600.21400  
 
CONTRACTISTA:  NEUMATICOS CAN TONI SL                       OPA 58683 
NIF/CIF: B57724866        
IMPORT: 318,11 euros (BI  262,90 + IVA 55,21) (tres-cents devuit euros i onze cèntims) 
CONCEPTE: Treballs en vehicles  
NÚM. FACTURES:  FR-191658 RC ref. 3642 op. 7864 
          FR-191815 RC ref. 3643 op 

FR-191909 RC ref. 3644 op. 7868 
 
CONTRACTISTA:  CARROCERIAS FRANCISCO HIJOS SL  RC ref. 3645 op. 7869  OPA 
58684 
NIF/CIF: B57169401        
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IMPORT: 512,07 euros (BI 423,20 + IVA 88,87) (cinc-cents dotze eurosi set cèntims) 
CONCEPTE: Treballs vehicle PM-1272-BD  
NÚM. FACTURA: 1742 
 
CONTRACTISTA:  MECANICA DE VEHICULOS SA          OPA 58685 
NIF/CIF: A07270812        
IMPORT: 5.973,92 euros (BI 4.937,13 + IVA 1.036,79) (cinc mil nou-cents setanta-tres euros i 
noranta-dos cèntims) 
CONCEPTE: Treballs en vehicles  
NÚM. FACTURES:  A/1901277 RC ref. 3646 op. 7872 
       A/1901181 RC ref. 3647 op. 7873 
           A/1901172 RC ref. 3797 op. 8372 
          A/1901171 RC ref. 3649 op. 7885 
     A/1901170 RC ref. 3650 op. 7889 
         A/1901033 RC ref. 3651 op. 7890 
         A/1901032 RC ref. 3652 op. 7891 
           A/1901031 RC ref. 3654 op. 7894 
 
CONTRACTISTA:  SCAITT SA                        OPA 58686 
NIF/CIF: A60853413        
IMPORT: 467,76 euros (BI 386,57 + IVA 81,19) (quatre-cents seixanta-set euros i setanta-sis 
cèntims) 
CONCEPTE: Treballs en vehicles  
NÚM. FACTURES:  415.399  RC ref. 3658 op. 7898 
           415.043  RC ref. 3661 op. 7902 
           415.015  RC ref. 3676 op. 7921 
 
CONTRACTISTA:  AUTO VIDAL SA                       OPA 58687 
NIF/CIF: A07068430        
IMPORT: 6.081,58 euros (BI 5.026,10 + IVA 1.055,48) (sis mil vuitanta-un euros i cinquanta-
vuit cèntims) 
CONCEPTE: Treballs en vehicles  
NÚM. FACTURES:  81267632  RC ref. 3691 op. 7942 
           81267461  RC ref. 3695 op. 7949 
          81267517  RC ref. 3750 op. 8123 
       81267590  RC ref. 3752 op. 8125 
           81267968  RC ref. 3753 op. 8126 
           81267727  RC ref. 3755 op. 8128 
    81267740  RC ref. 3756 op. 8129 
           81267798  RC ref. 3757 op. 8130 
 
CONTRACTISTA:  TALLERES COMINO LUQUE SL   RC ref. 3758 op. 8131  OPA 58688 
NIF/CIF: B57437741        
IMPORT: 226,95 euros (BI 187,56  + IVA 39,39) (dos-cents vint-i-sis euros i noranta-cinc 
cèntims) 
CONCEPTE: Revisió tacògraf digital  
NÚM. FACTURA: A/21474 
 
Total import partida: 13.580,39 euros 
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Pda. 12.13600.22109 
 
CONTRACTISTA:  COMERCIAL PEDRO SA                            OPA 58691 
NIF/CIF: A07090707     
IMPORT: 1.062,00 euros (BI 877,69 + IVA 184,31) (mil seixanta-dos euros) 
CONCEPTE: Material divers  
NÚM. FACTURES:  19011382  RC ref. 3653 op. 7893 
        19014128  RC ref. 3655 op. 7895 
           19014758  RC ref. 3656 op. 7896 
 
CONTRACTISTA:  SOCIAS Y ROSSELLO BALEARES SL              OPA 58692 
NIF/CIF: B07036569                                       
IMPORT: 512,13 euros (BI 423,25 + IVA 88,88) (cinc-cents dotze euros i tretze cèntims) 
CONCEPTE: Material divers  
NÚM. FACTURES:  10219101559  RC ref. 3657 op. 7897 
      10219111146  RC ref. 3660 op. 7900 
 
CONTRACTISTA:  TECNO MOTOR MALLORCA SL   RC ref. 3662 op. 7903  OPA 58693 
NIF/CIF: B07438864        
IMPORT: 386,60 euros (BI 319,50  + IVA 67,10) (tres-cents vuitanta-sis euros i seixanta 
cèntims) 
CONCEPTE: Bobines paper i material divers  
NÚM. FACTURA: 19335 
 
CONTRACTISTA:  SOCOMOR SA    RC ref. 3663op. 7904  OPA 58694 
NIF/CIF: A58635848        
IMPORT: 297,68 euros (BI 246,02  + IVA 51,66) (dos-cents noranta-set euros i seixanta-vuit 
cèntims) 
CONCEPTE: Micro food lub 1x6/ la creme 1x10/ bomba dosificadora 10 kilos  
NÚM. FACTURA: 19-004873 
 
CONTRACTISTA:  DYRECO PALMA SL     RC ref. 3664 op. 7905  OPA 58695 
NIF/CIF: B07125537        
IMPORT: 25,53 euros (BI 21,10  + IVA 4,43) (vint-i-cinc euros i cinquanta-tres cèntims) 
CONCEPTE: Material divers  
NÚM. FACTURA: 2019/01/013919 
 
CONTRACTISTA:S.E. CARBURO METALICOS SA               OPA 58696 
NIF/CIF: A08015646                                       
IMPORT: 403,83 euros (BI 388,30 + IVA 15,53) (quatre-cents tres euros i vuitanta-tres cèntims) 
CONCEPTE: Material divers  
NÚM. FACTURES:  0465428471 RC ref. 3665 op. 7906 
           0464689299 RC ref. 3668 op. 7910 
 
CONTRACTISTA:  RECA HISPANIA SAU                    OPA 58697 
NIF/CIF: A96854625                                       
IMPORT: 1.013,13 euros (BI 837,30 + IVA 175,83) (mil tretze euros i tretze cèntims) 
CONCEPTE: Material divers  
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NÚM. FACTURES:  4613066216 RC ref. 3669 op. 7911 
           4613067511 RC ref. 3671 op. 7915 
           4613074755 RC ref. 3672 op. 7916 
 
CONTRACTISTA:  BENDIX SA      RC ref. 3675 op. 7920  OPA 58698 
NIF/CIF: A07052566        
IMPORT: 52,02 euros (BI 42,99  + IVA 9,03) (cinquanta- dos euros i dos cèntims) 
CONCEPTE: Material divers  
NÚM. FACTURA: A8115 
 
CONTRACTISTA:  SOCIAS SUMINISTROS INDUSTRIALES SL                 OPA 58699 
NIF/CIF: B07719701                    
IMPORT: 47,06 euros (BI 38,89 + IVA 8,17) (quaranta-set euros i sis cèntims) 
CONCEPTE: Material divers  
NÚM. FACTURES:  1908891  RC ref. 3677 op. 7922 
          1907905  RC ref. 3680 op. 7927 
 
CONTRACTISTA:  PLANISI     RC ref. 3684 op. 7933  OPA 58700 
NIF/CIF: A07046659        
IMPORT: 25,62 euros (BI 21,17  + IVA 4,45) (vint-i-cinc euros i seixanta-dos cèntims) 
CONCEPTE: Blister 2 piles alcalines Sony / Bosses tancament ràpid  
NÚM. FACTURA: 201902619 
 
CONTRACTISTA:  JUAN SASTREROCA SL    RC ref. 3685 op. 7934  OPA 58701 
NIF/CIF: B07860596        
IMPORT: 21,24 euros (BI 17,55  + IVA 3,69) (vint-i-un euros i vint-i-quatre cèntims) 
CONCEPTE: Material divers  
NÚM. FACTURA: A19/8458 
 
CONTRACTISTA: AGRUP. CULT. Y DEP. C. BOMBEROS    RC ref. 3686 op. 7935 OPA 
58702 
NIF/CIF: G07453103        
IMPORT: 74,55 euros  (setanta-quatre euros i cinquanta-cinc cèntims) 
CONCEPTE: Material per la cuina del subparc Platja de Palma  
NÚM. FACTURA: 02/2019 
 
Total import partida: 3.921,39 euros 
 
Pda. 12.13600.22699 
 
CONTRACTISTA:  SALOM TORRES, BERNARDINO                   OPA 58712 
NIF/CIF: 42952753T                                
IMPORT: 2.442,88 euros (BI 2.018,90 + IVA 423,98) (dos mil quatre-cents quaranta-dos euros i 
vuitanta-vuit cèntims) 
CONCEPTE: Despeses diverses   
NÚM. FACTURES:  585L  RC ref. 3687 op. 7937 
       539L  RC ref. 3688 op. 7938 
          493L  RC ref. 3689 op. 7939 
           437L  RC ref. 3690 op. 7941 
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Total import partida: 2.442,88 euros 
 
Pda.12.13600.22111 
 
CONTRACTISTA:  RECAMBIOS MIGUEL Y BALDO SL   RC ref. 3692 op. 7944  OPA 
58720 
NIF/CIF: B07917487        
IMPORT:25,71 euros (BI 21,25  + IVA 4,46) (vint-i-cinc euros i setanta-un cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles  
NÚM. FACTURA: FC I19 0100001580 
 
CONTRACTISTA:  AUTOMOVILES COLL SA    RC ref. 3693 op. 7946  OPA 58721 
NIF/CIF: A07067846        
IMPORT: 80,11euros (BI 66,21  + IVA 13,90) (vuitanta euros i onze cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles  
NÚM. FACTURA: R19 1223 
 
CONTRACTISTA:  SCAITT SA                      OPA 58722 
NIF/CIF: A60853413                    
IMPORT: 521,32 euros (BI 430,85 + IVA 90,47) (cinc-cents vint-i-un euros i trenta-dos 
cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles   
NÚM. FACTURES:  0405005  RC ref. 3694 op. 7948 
           0405459  RC ref. 3696 op. 7950 
           0405460  RC ref. 3697 op. 7951 
           0405472  RC ref. 3698 op. 7952 
 
CONTRACTISTA:  LA HERRAMIENTA BALEAR SA                   OPA 58723 
NIF/CIF: A07108608                
IMPORT: 610,20 euros (BI 504,30 + IVA 105,90) (sis-cents deu eurosi vint cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles  
NÚM. FACTURES:  FM-289782 RC ref. 3699 op. 7953 
           FM-287678 RC ref.3708 op. 8038 
 
CONTRACTISTA:  TECNO MOTOR MALLORCA SL                  OPA 58724 
NIF/CIF: B07438864                 
IMPORT: 1.544,86 euros (BI 1.276,75 + IVA 268,11) (mil cinc-cents quaranta-quatre euros i 
vuitanta-sis cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles   
NÚM. FACTURES:  20166  RC ref. 3709 op. 8040 
           19089  RC ref. 3710 op. 8042 
           18465  RC ref. 3711 op. 8043 
           18220  RC ref. 3712 op. 8045 
          19941  RC ref. 3713 op. 8047 
 
CONTRACTISTA:  EQUIPAMOVIL SL                     OPA 58725 
NIF/CIF: B07260979                              
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IMPORT: 3.804,41 euros (BI 3.144,14 + IVA 660,27) (tres mil vuit-cents quatre euros i 
quaranta-un cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles   
NÚM. FACTURES:  30.608  RC ref. 3714 op. 8049 
           27.695  RC ref. 3715 op. 8051 
        24.858  RC ref. 3716 op. 8053 
           22.123  RC ref. 3717 op. 8055 
           33.327  RC ref. 3718 op. 8056 
           33.356  RC ref. 3719 op. 8059 
           30.647  RC ref. 3720 op. 8060 
 
CONTRACTISTA:  ITURRI SA                      OPA 58726 
NIF/CIF: A41050113               
IMPORT: 3.789,14 euros (BI 3.131,52 + IVA 657,62) (tres mil set-cents vuitanta-nou euros i 
catorze cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles   
NÚM. FACTURES:  0410091348 RC ref. 3723 op. 8074 
           0410088128 RC ref. 3724 op. 8075 
           0410088127 RC ref. 3725 op. 8076 
           410084999 RC ref. 3726 op. 8077 
           410082672 RC ref. 3727 op. 8078 
 
CONTRACTISTA:  ROSENBAUER ESPAÑOLA SA                   OPA 58727 
NIF/CIF: A28859833                         
IMPORT: 343,97 euros (BI 284,28 + IVA 59,69) (tres-cents quaranta-tres euros i noranta-set 
cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles  
NÚM. FACTURES:  16326  RC ref. 3721 op. 8062 
           16253  RC ref. 3722 op. 8073 
 
CONTRACTISTA:  ITURRI SA    RC ref. 3728 op. 8079   OPA 6792   
NIF/CIF: A41050113                                       
IMPORT: 1.875,50 euros (BI 1.550,00 + IVA 325,50) (mil vuit-cents setanta-cinc euros i 
cinquanta cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles   
NÚM. FACTURA: 410100321  
 
CONTRACTISTA: O.S. SAFETY EQUIPMENT SL RC ref. 3856  op. 9103   OPA 8898   
NIF/CIF: B07838824                        
IMPORT: 440,44 euros (BI 364,00 + IVA 76,44) (quatre-cents quaranta euros i quaranta-quatre 
cèntims) 
CONCEPTE: Material vehicles   
NÚM. FACTURA: VENT/4535 
 
Total import partida: 13.035,66 euros 
 
Pda. 12.13600.21300 
 
CONTRACTISTA:  AIRCONCEPT SLU   RC ref. 3729  op. 8081   OPA 58714   
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NIF/CIF: B57453433                                       
IMPORT:320,90 euros (BI 265,21 + IVA 55,69) (tres-cents vint euros i noranta cèntims) 
CONCEPTE: Reparacions   
NÚM. FACTURA: F 2803 
 
CONTRACTISTA:  O.S. SAFETY EQUIPMENT SL    OPA 58715   
NIF/CIF: B07838824                                       
IMPORT: 3.077,87 euros (BI 2.543,69 + IVA 534,18) (tres mil setanta-set euros i vuitanta-set 
cèntims) 
CONCEPTE: Revisions vehicles   
NÚM. FACTURES:  SERV/6838 RC ref. 3730 op. 8093 
           SERV/6680 RC ref. 3731 op. 8095 
           SERV/6776 RC ref. 3732 op. 8101 
 
CONTRACTISTA:  O.S. SAFETY EQUIPMENT SL RC ref. 3854  op. 9101  OPA 8896   
NIF/CIF: B07838824              
IMPORT: 835,01 euros (BI 690,09 + IVA 144,92) (vuit-cents trenta-cinc euros i un cèntim) 
CONCEPTE: Revisions vehicles   
NÚM. FACTURA: SERV/6577 
 
CONTRACTISTA:  INSTALYSIS SL                     OPA 58716 
NIF/CIF: B57417677        
IMPORT: 12.501,05 euros (BI 10.331,46 + IVA 2.169,59) (dotze mil cinc-cents un euros i cinc 
cèntims) 
CONCEPTE: Revisions instal·lacions aire comprimit   
NÚM. FACTURES:  19-0038  RC ref. 3733 op. 8104 
           19-0036  RC ref. 3734 op. 8105 
    19-0034  RC ref. 3735 op. 8106 
 
CONTRACTISTA:  LEVEL ELECTRONIC SL  RC ref. 3736  op. 8107  OPA 58717   
NIF/CIF: B07061856                              
IMPORT: 401,42 euros (BI 331,75 + IVA 69,67) (quatre-cents un euros i quaranta-dos cèntims) 
CONCEPTE: Revisions i mà d’obra   
NÚM. FACTURA: FV19002746 
 
CONTRACTISTA:  NEDERMAN IBERICA SA  RC ref. 3737  op. 8108  OPA 58718  
NIF/CIF: A79441762                                       
IMPORT: 1.028,50 euros (BI 850,00 + IVA 178,50) (mil vint-i-vuit euros i cinquanta cèntims) 
CONCEPTE: Revisions extracció fums  
NÚM. FACTURA: 00038012 
 
CONTRACTISTA:  PREVENCION SMC SL  RC ref. 3739  op. 8110  OPA 58719   
NIF/CIF: B60740123                                       
IMPORT: 28.762,72 euros (BI 23.770,84 + IVA 4.991,88) (vint-i-vuit mil set-cents seixanta-dos 
euros i setanta-dos cèntims) 
CONCEPTE: Revisions ERAs   
NÚM. FACTURA: 01802 
 
Total import partida: 46.927,47 euros 
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Pda. 12.13600.21900 
 
CONTRACTISTA:  SISTEMES FERRIOL SL  RC ref. 3740  op. 8111 OPA 58729   
NIF/CIF: B57813479                                       
IMPORT: 39,93 euros (BI 33,00 + IVA 6,93) (trenta-nou euros i noranta-tres cèntims) 
CONCEPTE: Revisió extintors   
NÚM. FACTURA: B8150/19 
 
Pda. 12.13600.22104 
 
CONTRACTISTA:  SAGRES SL  PARTENON  RC ref. 3741  op. 8114  OPA 58730   
NIF/CIF: B36028991                                       
IMPORT: 652,65 euros (BI 539,38 + IVA 113,27) (sis-cents cinquanta-dos euros i seixanta-cinc 
cèntims) 
CONCEPTE: Vestuari 
NÚM. FACTURA: 201900753 
 
Pda. 12.13600.22112 
 
CONTRACTISTA:  DIELECTRO BALEAR SA  RC ref. 3743  op. 8116  OPA 58735   
NIF/CIF: A07004864                                       
IMPORT: 33,65 euros (BI 27,81 + IVA 5,84) (trenta-tres euros i seixanta-cinc cèntims) 
CONCEPTE: Material elèctric   
NÚM. FACTURA: 27337 
 
CONTRACTISTA:  DIELECTRO BALEAR SA  RC ref. 3744  op. 8117  OPA 6985   
NIF/CIF: A07004864                                       
IMPORT: 506,80 euros (BI 418,84 + IVA 87,96) (cinc-cents sis euros i vuitanta cèntims) 
CONCEPTE: Material electrònic   
NÚM. FACTURA: 35559 
 
Total import partida: 540,45 euros 
 
Pda. 12.13600.21201 
 
CONTRACTISTA: OSIFAR SL       RC ref. 3746  op. 8119  OPA 58731 
NIF/CIF: B07045065       
IMPORT: 197,73euros (BI 179,75 + IVA 17,98) (cent noranta-set euros i setanta-tres cèntims) 
CONCEPTE: Buidar fosa sèptica Parc Son Malferit 
NÚM. FACTURA: F 1902278 
 
Pda. 12.13600.21202 
 
CONTRACTISTA: PUERTAS AUTOMÁTICAS PORTIS SL    RC ref. 3747  op. 8120  OPA 
58732 
NIF/CIF: B81724288       
IMPORT: 261,36 euros (BI 216,00 + IVA 45,36) (dos-cents seixanta-un euros i trenta-sis 
cèntims) 
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CONCEPTE: Reparació portassa 
NÚM. FACTURA: 0710827A 
 
Pda. 12.13600.21200 
 
CONTRACTISTA: CERRAJERIA ROYPER SL    RC ref. 3749  op. 8122  OPA 58733 
NIF/CIF: B07678758       
IMPORT: 488,30 euros (BI 403,55 + IVA 84,75) (quatre-cents vuitanta-vuit euros i trenta 
cèntims) 
CONCEPTE: Reparació portes 
NÚM. FACTURA: 010279 
 
Pda. 12.13600.22102 
 
CONTRACTISTA: REPSOL BUTANO SA   RC ref. 3751  op. 8124  OPA 58734 
NIF/CIF: A28076420       
IMPORT: 680,38 euros (BI 562,30 + IVA 118,08) (sis-cents vuitanta euros i trenta-vuit cèntims) 
CONCEPTE: Quota gas propà 
NÚM. FACTURA: 95719914 
 
2n.- Atès que per l’empresa EQUIPAMOVIL SL, CIF B07260979, a més de les factures abans 
esmentades per un import total de 3.804,41 euros (tres mil vuit-cents quatre euros i quaranta-un 
cèntims) s’han presentat les factures: 
Núm.: 24.833 per un import de -48,35 euros (BI -39,96 + IVA -8,39) (menys quaranta-vuit euros 
i trenta-cinc cèntims) 
Núm.: 33.299 per un import de -167,08 euros (BI -138,08 + IVA -29,00) (menys cent seixanta-
set euros i vuit cèntims), abonar-li la quantitat de 3.588,98 euros (tres mil cinc-cents vuitanta-
vuit euros i noranta-vuit cèntims).  
 
3r.-Trametre el present acord a la Comptabilitat Municipal, per satisfer les despeses 
corresponents dels imports amb càrrec a les partides que s'indiquen del vigent pressupost de 
despeses. 
 
4t.- Notificar el present Acord als interessats." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
32. Reconeixement de deute al Sr. Francisco Javier de las Heras Aloy per un import de 
330€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer i abonar el deute per un import total de 330 euros (300 euros, més 30 euros del 
10% d’IVA), amb el corresponent IRPF del 15%, corresponent a la factura núm. 1/12/2019, a 
Francisco Javier de las Heras Aloy, NIF 43053014G, perla organització de la presentació del 
llibre Vida i Color. Palma des de la mirada d’Antoni Socias, amb motiu de la inauguració de 
l’exposició que porta el mateix títol, amb càrrec a la partida 03.33312.22699 (Museus.- Solleric.- 
Inauguracions), del vigent Pressupost de Despeses. 
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2. Comunicar-ho al Departament Financer i a l’interessat." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
  
33. Reconeixement de deute a la UTE SALZILLO SEGURIDAD, SA - SALZILLO 
SERVICIOS INTEGRALES per un import de 8.960,29€ i 7.767,18€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Aprovar el reconeixement  extrajudicial de crèdit amb la UTE SALZILLO SEGURIDAD, 
SA – SALZILLO SERVICIOS INTEGRALES SL, (UTE SALZILLO MALLORCA)  (U-
73967663), amb motiu d’abonar les factures Nº M20 6  i Nº M20 13 corresponents als mesos de 
gener i febrer de l’exercici 2020, per imports de 8.960,29€ i 7.767,18€ (IVA inclòs) 
respectivament, relatives al serveis  extraordinaris de vigilància de les zones d’ús comú i dels 
locals municipals desocupats de la Galeria de la Plaça Major, amb motiu del rescat de les 
concessions dels seus locals municipals, en compliment de l’acord de la Junta de Govern de 
Palma de 18 de setembre de 2019 i comunicació de dit acord  del regidor de Participació 
Ciutadana i Govern Interior de 24 de setembre de 2019,amb càrrec a l’aplicació pressupostària 
06 92000 22701 del vigent pressupost de despeses.  
 
2. Comunicar l’acord a la Secció de Comptabilitat i notificar-ho a l’empresa interessada." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
34. Reconeixement de deute a la UTE SALZILLO SEGURIDAD, SA - SALZILLO 
SERVICIOS INTEGRALES, SL per un import de 8.453,14€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Aprovar el reconeixement  extrajudicial de crèdit amb la UTE SALZILLO SEGURIDAD, 
SA – SALZILLO SERVICIOS INTEGRALES SL, (UTE SALZILLO MALLORCA)  (U-
73967663), amb motiu d’abonar les factures Nº M20 6  i Nº M20 13 corresponents als mesos de 
gener i febrer de l’exercici 2020, per imports de 8.960,29€ i 7.767,18€ (IVA inclòs) 
respectivament, relatives al serveis  extraordinaris de vigilància de les zones d’ús comú i dels 
locals municipals desocupats de la Galeria de la Plaça Major, amb motiu del rescat de les 
concessions dels seus locals municipals, en compliment de l’acord de la Junta de Govern de 
Palma de 18 de setembre de 2019 i comunicació de dit acord  del regidor de Participació 
Ciutadana i Govern Interior de 24 de setembre de 2019,amb càrrec a l’aplicació pressupostària 
06 92000 22701 del vigent pressupost de despeses.  
 
2. Comunicar l’acord a la Secció de Comptabilitat i notificar-ho a l’empresa interessada." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
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35. Reconeixement de deute a l'empresa EMAYA, EMPRESA MUNICIPAL D'AIGÜES i a 
MALLA, SA per un import de 646,54€ i 169,54€ respectivament 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer d’acord amb l’article 29 de les Bases d’execució del pressupost 2020, el deute 
extrajudicial de crèdit amb el proveïdor / entitat, que es detallen a continuació, amb motiu 
d’abonar les factures de treballs realitzats dins l’exercici 2019, d’acord amb els informes tècnics 
de la justificació de la despesa, de dates 2 i 17 de març de 2020 respectivament: 
 
FACTURA: 0090026744, data 14/01/2020 
PROVEÏDOR: EMAYA, EMPRESA MUNICIPAL D’AIGÜES amb CIF: A07000029 
CONCEPTE: Despeses de recollida de voluminosos Fest Ciutat 11 i 12 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 646,54 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33433.22706 (Música per Palma-Treballs externs) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/1360 
 
FACTURA: EX19-04152, data 10/07/2019 
PROVEÏDOR: MALLA S.A. amb CIF: A07015605 
CONCEPTE: Despeses de producció 10 cartells opis de Cançons de la Mediterrània 2019 
IMPORT: 169,40 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33433.22602 (Música per Palma. Publicitat i 
Propaganda) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/4888 
 
2. Comunicar-ho al Departament Financer i a l’interessat." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
36. Reconeixement de deute a diverses companyies i empreses per un import total de 
17.374,31€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer i abonar d’acord amb l’article 29 de les Bases d’execució del pressupost 2020, el 
deute extrajudicial de crèdit amb les següents companyies i empreses, amb motiu de les següents 
factures i amb un import total de 17.374,31 euros (IVA inclòs): 
 
1. FACTURA: 07/2019, data 07/11/2019 
PROVEÏDOR: PECAN PIE MÚSICA I CULTURA,  amb CIF: G57473019 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge actuació musical de Eamon McGrath al Teatre Mar 
i Terra el dia 25 de novembre de 2019. 
IMPORT:915,01 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació 
artística). 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24380 
 
2. FACTURA: 2019/059, data 27/11/2019 
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PROVEÏDOR: CULTURAL-MENT SC 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre Losers al Teatre Municipal Mar i 
Terra dies 20, 21 i 22 de setembre de 2019. 
IMPORT: 1.530,10 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24382 
 
3. FACTURA:1/1, data 23/10/2019 
PROVEÏDOR: ASSOCIACIÓ CULTURAL DE PERSONAS CON DISCAPACIDAD DE LES 
ILLES BALEARS SL amb CIF. G57639122 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre El Tartufo al Teatre Municipal 
Xesc Forteza el dia 29 de setembre de2019. 
IMPORT: 837 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24386 
 
4. FACTURA: 4, data 15/12/2019 
PROVEÏDOR: ACADEMIA 1830, amb CIF: G57766032 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de música El Amor Brujo al Teatre 
Municipal Xesc Forteza el dia 3M de novembre de 2019. 
IMPORT: 735,72euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24385 
 
5. FACTURA: 5/2019, data 05/12/2019 
PROVEÏDOR: ASSOCIACIÓ ENSEMBLE ESPAI SONOR amb CIF: G97580765 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de música Ensemble Taller Sonoro de 
Sevilla al Teatre Municipal Xesc Forteza el dia 10 de novembre de 2019. 
IMPORT: 73,01 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24370 
 
6. FACTURA: 4/2019, data 05/12/2019 
PROVEÏDOR: ASSOCIAICIÓ ENSEMBLE ESPAI SONOR amb CIF: G97580765 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de música Plural Ensemble (Madrid) al 
Teatre Municipal Xesc Forteza dia 17 de novembre de 2019. 
IMPORT: 89,24 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24369 
 
7. FACTURA: 020/2019, data 27/11/2019 
PROVEÏDOR: ASSOCIACIÓ CULTURAL ÒRBITA amb CIF:G57750440 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre Final de Teatre de Barra: Veïns, 
al Teatre Municipal Mar i Terra dia 16 de novembre de 2019. 
IMPORT: 1.220,55 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24383 
 
8. FACTURA: 6, data 22/09/2019 
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PROVEÏDOR: APM SON FORTEZA amb CIF: G07270895 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre Burball 2019 –Padrina, com va 
ser- al Teatre Municipal Catalina Valls el dia 22 de setembre de 2019. 
IMPORT: 976,50 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24384 
 
9. FACTURA: 15/2019, data 17/11/2019 
PROVEÏDOR: ASSOCIACIÓ PLA CULTURAL amb CIF: G57950339 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de música Concert i presentació del disc 
Roada al Teatre Municipal Mar i Terra el dia 26 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 253,09 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24374 
 
10. FACTURA: 2/2019, data 15/11/2019 
PROVEÏDOR: ASSOCIACIÓ D’ALUMNES DEL CEPA SON CANALS amb CIF: G07497647 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre Gente Bien al Teatre Municipal 
Catalina Valls el dia 18 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 1.483,20 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24375 
 
11. FACTURA: 08/2019, data 18/10/2019 
PROVEÏDOR: ASSOCIACIÓ FUNKADICTOS 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de música El niño Alcalino & The 
Chuskers en concert al Teatre Municipal Xesc Forteza el dia 18 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 352,05 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24373 
 
12. FACTURA: 61-AJ56-19, data 12/11/2019 
PROVEÏDOR: JUAN PORCEL BONET amb NIF: 42994876X 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre Senyoreta Júlia del cicle 
ESCENA 2019 al Teatre Municipal Mar i Terra els dies 18, 19 i 20 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 1.925,25 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE:2019/24371 
 
13. FACTURA: 2/2019, data 12/11/2019 
PROVEÏDOR: ASOCIACIÓN DE VECINOS DE PALMANYOLA amb CIF: G07671308 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre Porta per porta al Teatre 
Municipal Catalina Valls el dia 13 d’octubre de2019. 
IMPORT: 371,70 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24379 
 
14. FACTURA: 3556, data 07/11/2019 
PROVEÏDOR: ASSOCIACIÓ MANANGELMENT MUSICAL amb CIF: G57779050 
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CONCEPTE:Despeses liquidació taquillatge activitat de música Concert Rafael González Paz al 
Teatre Municipal Xesc Forteza el dia 26d’octubre de 2019. 
IMPORT: 195,90 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24381 
 
15. FACTURA: 2, data 07/11/2019 
PROVEÏDOR: GRUP DE TEATRE NOSTRA TERRA amb CIF: G07722580 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre La Mordassa al Teatre Municipal 
Catalina Valls el dia 20 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 666,68 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24377 
 
16. FACTURA: 014/2019, data 06/11/2019 
PROVEÏDOR: IMAGONEM, ASOCIACIÓN DE TEATRO SIN FRONTERAS amb CIF: 
G57340143 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre La Casa de Bernarda Alba al 
Teatre Municipal Catalina Valls el dia 11 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 1.149,30 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24378 
 
17. FACTURA: 2019/13, data 02/11/2019 
PROVEÏDOR:ASSOCIACIÓ CULTURAL AMICS DES CALABRUIX amb CIF: G57075970 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre en el programa BURBALL 2019, 
Per un grapat d’euros al Teatre Municipal Catalina Valls el dia 29 de setembre de 2019. 
IMPORT: 394,88euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24372 
 
18. FACTURA: 1, data 17/10/2019 
PROVEÏDOR: COMPAÑIA FIGURA-T TEATRO amb CIF: G16602146 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre Hago Chass al Teatre Municipal 
Catalina Valls el dia 17 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 1.420,20 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24376 
 
19. FACTURA: 2019 16, data 30/12/2019 
PROVEÏDOR: ESPECTAVISION SL amb CIF B07729148 
CONCEPTE: Cicle de pel•lícules clàssiques infantils per Nadal, els dies 27 i 28 de desembre de 
2019 al teatre Municipal Catalina Valls. 
IMPORT: 1.089 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22706 (Teatres programació-Treballs externs) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24395 
 
20. FACTURA: F0088, data11/11/2019 
PROVEÏDOR: TÉCNICA AUDIOVISUAL BALEAR UTE amb CIF: U16543522 
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CONCEPTE: Subministrament material (linòleum, cables, piles pel XF i CV. 
IMPORT: 643,12 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22199 (Teatres-Altres subministraments) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24595 
 
21. FACTURA: 0853317, data 22/11/2019 
PROVEÏDOR: CASA MARTI ENTERPRISES SA amb CIF: A07068794 
CONCEPTE: Despeses afinació piano 5 setembre i 26 octubre al Teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 217,80 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24097 
 
22. FACTURA: 2019/13457, data 29/11/2019 
PROVEÏDOR: IMPRESRAPIT SL amb CIF: B57082323 
CONCEPTE: Adquisició talonaris entrades manuals per a les activitats dels teatres. 
IMPORT: 290,33 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM.REGISTRE COMPTABLE: 2019/24679 
 
23. FACTURA: 0855997, data 28/12/2019 
PROVEÏDOR: CASA MARTI ENTERPRISES SA amb CIF: A07068794 
CONCEPTE: Despeses afinació piano 8 desembre Glissano Big Band al Teatre Municipal Xesc 
Forteza. 
IMPORT: 108,90 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24389 
 
24. FACTURA: 0855995, data 28/12/2019 
PROVEÏDOR: CASA MARTI ENTERPRISES SA amb CIF: A07068794 
CONCEPTE: Despeses afinació piano 6 desembre Voicello & Hong Kong Bel Canto Singers al 
Teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 108,90 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24390 
 
25. FACTURA: 0855994, data 28/12/2019 
PROVEÏDOR: CASA MARTI ENTERPRISES SA amb CIF: A07068794 
CONCEPTE: Despeses afinació piano 1 desembre Gala Alas al Teatre Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 108,90 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24391 
 
26. FACTURA: 0855993, data 28/12/2019 
PROVEÏDOR: CASA MARTI ENTERPRISES SA amb CIF: A07068794 
CONCEPTE: Despeses afinació piano concert Acadèmia 1830 el 30 de novembre al Teatre 
Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 108,90 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24392 
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27. FACTURA: 0855992, data 28/12/2019 
PROVEÏDOR: CASA MARTI ENTERPRISES SA amb CIF: A07068794 
CONCEPTE: Despeses afinació piano 29 de novembre concert Maria Joao Quartet al Teatre 
Municipal Xesc Forteza. 
IMPORT: 108,90 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33330.22699 (Teatres-Despeses de funcionament) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2019/24393 
 
2. Comunicar-ho al Departament Financer i a l’interessat." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
37. Reconeixement de deute a diverses companyies i empreses per un import de 17.877€ 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer i abonar d’acord amb l’article 29 de les Bases d’execució del pressupost 2020, el 
deute extrajudicial de crèdit amb les següents companyies i empreses,  per un import total de 
17.877 euros (IVA inclòs), amb motiu de les següents factures: 
1. FACTURA: 01/20, data 10/01/2020 
PROVEÏDOR: ESPIRAFOC,  amb CIF: G07982499 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge concert de s’Arrual Jazz Mort realitzat al Teatre 
Xesc Forteza el dia 14 de desembre de 2019. 
IMPORT: 1.902,21 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació 
artística). 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/5679 
 
2. FACTURA:  1, data 05/03/2020 
PROVEÏDOR: FRANCISCA TOMAS GELABERT amb NIF: 18233108I 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat Ballam per Nadal de l’escola de dansa 
Francisca Tomas al Teatre Municipal Xesc Forteza el dia 15 de desembre de 2019. 
IMPORT: 3.802 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/4770 
 
3. FACTURA: 3-AJ3-20, data 20/01/2020 
PROVEÏDOR: JUAN PORCEL BONET amb NIF. 42994876X 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de teatre Quincas a Mort i la Mort al 
Teatre Municipal Mar i Terra els dies 20,21 i 22 de desembre de 2019. 
IMPORT: 133,67 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/6359 
 
4. FACTURA: 13, data 10/01/2020 
PROVEÏDOR: FRANCISCA LAURA CARDELL GARCIAS, amb NIF: 43165502E 
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CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge taller de Ball de Bot nivell avançat dins el 
programa de Cultura Popular al Teatre Municipal Mar i Terra els mesos d’octubre, novembre i 
desembre de 2019. 
IMPORT: 246,57 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33406.22706 (Cultura Popular-Treballs externs) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/6358 
 
5. FACTURA: 2020-001, data 15/01/2020 
PROVEÏDOR:MARIA DEL CARMEN GARI SIQUIER amb NIF: 43177982J 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de música Voicello entre orient i occident 
al Teatre Municipal Xesc Forteza el dia 6 de desembre de 2019. 
IMPORT: 2.875,64 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/6360 
 
6. FACTURA: M4M-02, data 07/01/2020 
PROVEÏDOR: MARTIN MARTINEZ VICO amb NIF: 43117512X 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de música Quiero Decir de Mala Hierba al 
Teatre Municipal Mar i Terra dia 5 de desembre de 2019. 
IMPORT: 290,40 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/5586 
 
7. FACTURA: 2020/1, data12/02/2020 
PROVEÏDOR: MARIA MONTSERRAT ESTARELLAS GARAU amb NIF: 41349979G 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat de dansa Tarda de Dansa Teatre 
Municipal Xesc Forteza dia 22 de desembre de 2019. 
IMPORT: 2.245,50 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE:  2020/5586 
 
8. FACTURA: 50, data 21/01/2020 
PROVEÏDOR: PERE JOAN FUSTER BUSTO amb NIF: 43142732E 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge activitat Dr. Zhaska i la banda misterio al Teatre 
Municipal Xesc Forteza dia 23 de novembre de 2019. 
IMPORT: 1.169,79 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/5682 
 
9. FACTURA: SP1001/20, data 21/01/2020 
PROVEÏDOR: SOAPSTONE PRODUCTIONS SL amb CIF: B16606337 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge concert La Bien Querida al Teatre Municipal Xesc 
Forteza el dia 22 de novembre de 2019. 
IMPORT: 3.578,91 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA:03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/5109 
 
10. FACTURA: # 11, data 19/03/2020 
PROVEÏDOR: SONIA PATRICIA GALKIN HUÉRFANO amb NIF: X7571488A 
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CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge concert Fi d’any de l’escola Asunaro al Teatre 
Municipal Mar i Terra el dia 11 de desembre de 2019. 
IMPORT: 1038,31 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/5108 
 
11. FACTURA: 03/2020, data 07/02/2020 
PROVEÏDOR: TEATRONATS, GRUP DE TEATRE amb CIF: G57859241 
CONCEPTE: Despeses liquidació taquillatge obra Típico Tópico  al Teatre Municipal  Catalina 
Valls el dia 19 d’octubre de 2019. 
IMPORT: 594 euros 
APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA: 03.33332.22711 (Teatre Programació-Contractació artística) 
NÚM. REGISTRE COMPTABLE: 2020/6363 
 
2. Comunicar-ho al Departament Financer i a l’interessat." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
38. Reconèixer el deute existent amb el personal del Cos de Bombers Local de Palma per 
un import de 420.201,29€ 
 
Es proposa: 
 
"1. ESTIMAR justificada la necessitat de la despesa efectuada i la causa de l’extemporaneïtat 
més enllà del termini de l’exercici anual. 
 
2n. RECONEIXER el deute existent amb el personal del COS DE BOMBERS LOCAL de 
Palma, amb despeses que corresponen als següents conceptes, i EXPEDIR els documents 
comptables adients per tal de poder continuar amb la tramitació administrativa amb càrrec a les 
següents aplicacions pressupostàries referides als diferents conceptes de l’Àrea de Seguretat 
Ciutadana continguts a la Memòria: 
 
- Serveis Extraordinaris de 2018: Expedir els documents comptables per tal de poder continuar 
amb la tramitació administrativa amb càrrec a l’aplicació pressupostària 12.136.00.151.00.66 del 
pressupost municipal de despeses de 2019 amb la despesa total de 7.150,56 €. 
 
- Serveis Extraordinaris de 2019: Expedir els documents comptables per tal de poder continuar 
amb la tramitació administrativa amb càrrec a l’aplicació pressupostària 12.136.00.151.00.66 del 
pressupost municipal de despeses de 2019 amb la despesa total de 409.010,88 €. 
 
- Caps de Setmana de 2019: Expedir els documents comptables per tal de poder continuar amb la 
tramitació administrativa amb càrrec a l’aplicació administrativa amb càrrec a l’aplicació 
pressupostària 12.136.00.121.03.66 del pressupost municipal de despeses de 2018 amb la 
despesa total de 3.943,07 €. 
 
- Festius de 2018: Expedir els documents comptables per tal de poder continuar amb la 
tramitació administrativa amb càrrec a l’aplicació pressupostària 12.136.00.121.03.66 del 
pressupost municipal de despeses de 2019 amb la despesa total de 96,78 €. 
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3r Per tot això, la despesa total d’aquest Reconeixement Extrajudicial de Crèdit en el seu 
conjunt, per a l’abonament dels complements retributius esmentats als punts anteriors al personal 
funcionari adscrit al Cos de Bombers de l’Àrea de Seguretat Ciutadana dels exercicis anteriors a 
2020 ascendeix a un total de 420.201,29 €."  
 
Aprovat per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i Cs) i 10 
abstencions (PP i VOX-ACTUA PALMA) 
 
39. Reconèixer el deute existent amb el personal de la Policia Local per un import de 
121.633,81€ (Expedient 2020/32) 
 
Es proposa: 
 
"1. Estimar justificada la necessitat de la despesa efectuada i la causa de l’extemporaneïtat més 
enllà del termini de l’exercici anual. 
 
2n Reconèixer el deute existent amb el personal de la POLICIA LOCAL de Palma. 
 
3r Expedir els documents comptables adients per tal de poder continuar amb la tramitació 
administrativa amb càrrec a les següents aplicacions pressupostàries: 
 
- Partida 12.132.00.151.00.66 amb l’import total de 121.633,81€ 
 
4t Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 121.633,81€ (cent vint-i-un mil 
sis-cents trenta-tres euros amb vuitanta-un cèntims ), una vegada desglossat, el conjunt total de la 
despesa per a l’assistència als jutjats fora de servei dels funcionaris del cos de la Policia Local 
dels exercicis anteriors a 2020. 
 
5è Trametre el present acord a la Comptabilitat  Municipal i a la Tresoreria per satisfer les 
despeses corresponents dels imports amb càrrec a la partida 12.132.00.151.00.66 del vigent 
pressupost de despeses.” 
 
Aprovat per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i Cs) i 10 
abstencions (PP i VOX-ACTUA PALMA) 
 
40. Reconèixer el deute existent amb el personal de la Policia Local per un import de 
21.657,58€ (Expedient 2020/33) 
 
Es proposa: 
 
"1. Estimar justificada la necessitat de la despesa efectuada i la causa de l’extemporaneïtat més 
enllà del termini de l’exercici anual. 
 
2n Reconèixer el deute existent amb el personal de la POLICIA LOCAL de Palma. 
 
3r Expedir els documents comptables adients per tal de poder continuar amb la tramitació 
administrativa amb càrrec a amb càrrec a les següents aplicacions pressupostàries:  
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- Partida.....12.132.00.121.03.66...........amb import total de 13.603,84€. 
- Partida.....12.132.00.121.01................amb import total de   8.053,74€ 
 
4t Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 21.657,58 € (vint-i-un mil sis-
cents cinquanta-set euros amb cinquanta-vuit cèntims), una vegada desglossat, el conjunt total de 
la despesa pendent d’abonar d’anys anteriors al 2020, referent a l’abonament dels caps de 
setmana, festius i nocturnitat realitzats pels agents anomenats en atribució temporal de funcions 
durant els mesos de juliol, agost i setembre del 2018 i els anomenats pel dispositiu de vigilància 
contra incendis durant els mesos de novembre i desembre de 2018 i gener de 2019 
 
5è Trametre el present acord a la Comptabilitat  Municipal i a la Tresoreria per satisfer les 
despeses corresponents dels imports amb càrrec a les partides 12.132.00.121.03.66 i 
12.132.00.121.01 del vigent pressupost de despeses." 
 
Aprovat per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i Cs) i 10 
abstencions (PP i VOX-ACTUA PALMA) 
 
41. Reconèixer el deute existent amb el personal de la Policia Local per un import de 
389.540,22€ (Expedient 2020/48) 
 
Es proposa: 
 
"1. Estimar justificada la necessitat de la despesa efectuada i la causa de l’extemporaneïtat més 
enllà del termini de l’exercici anual. 
 
2n Reconèixer el deute existent amb el personal de la POLICIA LOCAL de Palma. 
 
3r Expedir els documents comptables adients per tal de poder continuar amb la tramitació 
administrativa amb càrrec a amb càrrec a les següents aplicacions pressupostàries:  
 
- Partida 12.132.00.151.00.66 amb l’import total de 389.540,22€. 
 
Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 389.540,22€ (tres-cents vuitanta-nou 
mil cinc-cents quaranta euros i vint-i-dos cèntims), una vegada desglossat el conjunt total de la 
despesa pendent d’abonar d’anys anteriors al 2020, referent a l’abonament d’hores extres 
pendent d’abonar realitzades durant el 2019. 
 
4t Trametre el present acord a la Comptabilitat  Municipal i a la Tresoreria per satisfer les 
despeses corresponents dels imports amb càrrec a les partides 12.132.00.151.00.66 del vigent 
pressupost de despeses." 
 
Aprovat per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i Cs) i 10 
abstencions (PP i VOX-ACTUA PALMA) 
 
42. Reconèixer el deute existent amb el personal de la Policia Local per un import de 
27.160,78€ (Expedient 2020/50) 
 
Es proposa: 
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"1. Estimar justificada la necessitat de la despesa efectuada i la causa de l’extemporaneïtat més 
enllà del termini de l’exercici anual. 
 
2n Reconèixer el deute existent amb el personal de la POLICIA LOCAL de Palma. 
 
3r Expedir els documents comptables adients per tal de poder continuar amb la tramitació 
administrativa amb càrrec a amb càrrec a les següents aplicacions pressupostàries:  
 
- Partida.....12.132.00.121.03.66...........amb import total de 27.160,78€ 
 
Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 27.160,78€ (vint-i-set mil cent 
seixanta euros amb setanta-vuit cèntims) una vegada desglossat el conjunt total de la despesa 
pendent d’abonar d’anys anteriors al 2020, referent a l’abonament d’hores extres pendent 
d’abonar realitzades durant el 2019. 
 
4t Trametre el present acord a la Comptabilitat  Municipal i a la Tresoreria per satisfer les 
despeses corresponents dels imports amb càrrec a la partida 12.132.00.121.03.66 del vigent 
pressupost de despeses." 
 
Aprovat per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i Cs) i 10 
abstencions (PP i VOX-ACTUA PALMA) 
 
43. Reconèixer al Sr. Mario Omar Quintero, adscrit al Servei d'ORA (SMAP),  la 
compatibilitat per a l'exercici de l'activitat privada de rotulador 
 
Es proposa: 
 
"Primer.- Reconèixer al Sr. Mario Omar Quinteros,  CONTROLADOR adscrits al servei O.R.A, 
la compatibilitat per a l’exercici de l’activitat privada de rotulador, amb una dedicació no 
superior a la del temps parcial (30 hores setmanals). 
 
Segon.- El reconeixement de la compatibilitat es condiciona a l’estricte compliment de l’article 
14 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al servei de les 
administració públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril. 
 
Tercer.- El reconeixement de la compatibilitat no podrà modificar la jornada ni l’horari de treball 
de la persona interessada a la Societat Municipal d’Aparcaments i Projectes, SA." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
Debat conjunt punt 44 i 45 
 
44. Acord de desestimació ICIO a l'Institut Mallorquí d'Afers Socials 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Aquí hay 2 resoluciones relativas a 2 solicitudes de bonificaciones de ICIO. Hay una solicitada por el 
IMAS, que se desestima. Se realizaba para la construcción de un nuevo edificio de oficinas centrales para 
su propio uso y no han terminado de alegar la causa. La jurisprudencia exige que se motive porqué el 
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Ayuntamiento tiene que dejar de recaudar este tributo tan importante y bueno, ha habido 2 solicitudes y 
no lo han llegado a justificar. La que sí se acepta es de la Fundación ASPAS, que esta sí que tiene. Se 
declara y se justifica un especial interés de utilidad municipal, ya que gran parte de los usuarios que tiene 
son residentes en Palma y son unas obras para ampliar el número de plazas concertadas y mejorar el 
servicio que se les presta.” 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Noltros nos crida molt l’atenció que l’IMAS no sigui capaç de demostrar la seva 
utilitat i que sigui una activitat d’interès per Palma perquè l’Ajuntament pugui fer-lo exempt de la taxa de 
construccions. Per altra banda, noltros sí que votam a favor de la Fundació ASPAS perquè sigui exempt i 
tengui aquesta bonificació. Ens ha cridat l’atenció sobre tot també, tenim uns informes excel·lents que 
s’han presentat juntament amb el punt 44 i 45 a on s’argumenta molt clarament que l’Ajuntament té la 
facultat i la plena decisió per poder interpretar si és d’interès municipal o no una activitat. I vull fer 
menció especial a això, perquè davant la falta de vivenda que tenim a Palma, davant les necessitats que 
encara més s’incrementaran donat el Covid, seria necessari que l’Ajuntament de Palma pogués aplicar a 
les promocions de vivendes aquesta exempció de taxes. A què me refereix? No només a una fundació, no 
només a vivenda pública, si no també a vivenda privada. Que es faci tot l’esforç necessari que 
l’Ajuntament incentivi perquè es construeixi vivenda en aquesta ciutat. Gràcies.” 
 
Sr. Rodríguez Farré (VOX - ACTUA PALMA): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Simplemente mantenemos el sentido del voto. En este debate no nos 
manifestaremos.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Hola. Bon dia a tots. Aquí en este Pleno, con este punto y el punto que presenta el Partido Popular, 
existen unas votaciones que nosotros encontramos que son incoherentes porque la normativa dice que el 
Pleno debe aplicar este beneficio fiscal en los casos de especial interés y utilidad municipal. Nos gustaría 
saber exactamente cuál es el criterio, porque no queda claro que sean usuarios de Palma o sea para 
ampliación de plazas concertadas como nos están diciendo. Cuál es el criterio para sí acceder al 
reconocimiento de esta bonificación en el impuesto de construcción para estas obras y no para la que está 
proponiendo el Partido Popular, que son las obras de adaptación a medidas de protección por el 
Coronavirus en las residencias de la tercera edad con la que está cayendo. No entendemos como tanto el 
Partido Socialista, MÉS, Podemos y Ciudadanos no van a apoyar el declarar este beneficio fiscal a obras 
de adaptación para proteger a nuestros mayores en la residencia, y en cambio sí aquí en el caso de estas 
obras que realiza una ONG. Desde el Partido Popular entendemos que es incoherente o que en todo caso 
habría un criterio de arbitrariedad a la hora de conceder este beneficio fiscal. Que ustedes ya saben que la 
Constitución dice que la arbitrariedad de los poderes públicos está prohibida y que teóricamente la 
Constitución la garantiza. No entendemos ese diferente criterio. El Partido Popular propone hoy aprobar 
el 95% de reducción en el impuesto de construcciones. Queremos recordar que las obras ya pagan la tasa 
de licencias urbanísticas, que las han incrementado un 20% este año, y que no entendemos este diferente 
criterio. Muchas gracias.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Martínez, no intente pervertir la ley. Usted acaba de decir y acaba de dar un ejemplo que uno a uno 
esos casos que usted quiere poner en global sin estudios, se pueden estudiar y aprobar uno a uno, como es 
el caso. O sea, que el que no tiene razón y no tiene coherencia es usted.” 
 
Es proposa: 
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"Desestimar la sol·licitud presentada pel Sr. José Manuel Portalo Prada, en nom de l’ Institut 
mallorquí d’afers socials, del Departament de Benestar i Drets Socials del Consell de Mallorca, 
de bonificació del 95 % en la quota de l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres 
(ICIO) a les obres de construcció d’un nou edifici d’oficines centrals de l’IMAS al C/ General 
Riera, 67, de Palma, expedient CN 2017/5193-CO 2018/1213." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
45. Acord de reconeixement de bonificació ICIO a la Fundació ASPAS 
 
Es proposa: 
 
"Declarar que les obres subjectes a ICIO, realitzades per la FUNDACIO ASPAS, expedient CN 
2019/0851- CO 2019/120, consistents en ampliació de local per millorar l’atenció a persones 
amb discapacitat auditiva i a les seves famílies ateses per aquesta Fundació son d’interès i utilitat 
municipal per concórrer circumstàncies de caràcter social i li és aplicable la bonificació del 95% 
a la quota de l’impost." 
 
Aprovat per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i Cs) i 10 
abstencions (PP i VOX-ACTUA PALMA) 
 
46. Aprovar la modificació de crèdit del pressupost 2020 per l’habilitació  de crèdit 
extraordinari per a despeses financeres del Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de 
Palma 
 
Es proposa: 
 
"PRIMER–  Aprovar promoure l’expedient de sol·licitud de modificació de crèdit, a proposta de 
la Gerent, per a l’habilitació de crèdit extraordinari per a depeses financeres, per import de 
1.500,00€. 
 
Aplicacions pressupostàries que es volen crear o augmentar      Import 
00 32310 35900- Altres despeses financeres                    +1.500,00 € 
  
Aplicacions pressupostàries que es volen disminuir                   Import 
00 32310 22699- Despeses diverses serveis generals                  -1.500,00 € 
  
SEGON – Enviar aquest Acord a la Junta de Govern perquè a la vegada sigui elevat al Ple de 
l’Ajuntament per a la seva aprovació i tramitació conforme amb l’apartat b)  del punt dos de la 
base 9,  de les Bases d’Execució del pressuposts 2020." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
47. Aprovar la modificació de crèdit n. 6, de crèdit extraordinari finançat amb baixa de 
crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2020 
 
Es proposa: 
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"1. Aprovar la modificació de crèdit n. 6, de crèdit extraordinari finançat amb baixa de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2020, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
 A)Augment de Despeses       
Org. Pro. Eco. Descripció Crèd. Ant. Aug.  Crèdit Def. 
03 33311 6400099 EDUSI.PLP - CASTELL DE BELLVER - PLA DIRECTOR 
MUSEISTIC    0,00  39.500,00 39.500,00 
     TOTAL AUGMENT DE DESPESES   39.500,00   
B) Disminució de Despeses       
Org. Pro. Eco.  Descripció Crèd. Ant. Dismin. Crèdit Def. 
03 33600 6190099 EDUSI.- OPERACIÓ SON CATLARET.- REST.PORTALSON 
CATLARET     79.500,00 39.500,00 40.000,00 
     TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  39.500,00   
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentessin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
48. Autoritzar a l'Empresa Municipal de Transports Urbans de Palma SA (EMT) perquè 
subscrigui operacions d'endeutament a llarg termini per un import total de 16.000.000€ 
 
Sr. Dalmau Fortuny (PSIB-PSOE): 
 
“Bon dia Batle, moltes gràcies. Regidors i regidores. En aquest sentit aquest punt fa referència a 
l’autorització a l’Empresa Municipal de Transports per a què poguem subscriure operacions 
d’endeutament per anar pagant els busos que vàrem anar adquirint. Aquí hi ha una modificació important 
respecte de l’acord que vam elevar al Consell d’Administració i és perquè amb la crisi sanitària, aquesta 
del COVID19, CaixaBank en aquest cas va modificar la seva proposta econòmica que inicialment va 
presentar en acta anterior al Consell d’Administració que es va celebrar dia 28 de gener. Dia 3 de març 
vàrem reunir la comissió tècnica de ... de finançament i ateses aquestes modificacions vàrem proposar que 
en el següent banc, en la següent proposta econòmica que se va presentar, que era en aquest cas Caixa 
d’Enginyers, hi hagués una modificació. Per tant, la proposta d’acord seria ateses les propostes que varen 
arribar la de Bankia amb un import de 4 milions d’euros, seguit de BBVA amb 8 milions d’euros i Caixa 
d’Enginyers amb 4 milions d’euros. Això és la proposta que avui elevam en el Ple i a la que també me 
vull referir com aquella modificació que vàrem estar parlant també en el passat Ple, si no record 
malament del mes de gener o febrer, el qual feien referència al perquè dúiem aquest proposta i era perquè 
optàvem per la compra dels vehicles en comptes del lísing. Això vol dir que amb la compra i adquisició 
de vehicles podem optar a subvencions de Fons Europeu, i de l’altre manera amb el lísing no podíem. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Escriche Cots (Cs): 
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“Gracias Sr. Alcalde. Buenos días Regidores, Secretaría, trabajadores del IMI que están haciendo posible 
este Pleno celebrado en circunstancias tan anómalas, pero al fin y al cabo se puede celebrar y podemos 
tener voz todos los Regidores y adoptar acuerdos. En primer lugar vaya por delante el agradecimiento del 
Grupo Municipal Ciudadanos y agradecimiento mío en particular a todos los trabajadores de la EMT, que 
se están dejando y se han dejado el pellejo literalmente haciendo que los palmesanos nos podamos mover 
a lo largo de nuestra ciudad. Con unas medidas de seguridad al principio bastante precarias. Y también 
recordar que el virus todavía no nos ha abandonado y que la seguridad es fundamental para que los 
trabajadores… puedan seguir trabajando. Por otra parte, en relación a este punto en particular nuestro 
Grupo Municipal va a mantener el sentido de voto que ya se manifestó en la Junta de Portavoces. Una 
información que ya nos llegó a través del Consejo de Administración de la EMT. En este punto hemos 
echado un poco de menos la celebración del Consejo de Administración de forma telemática, igual que se 
ha hecho en otras fundaciones o empresas públicas, hemos echado un poco de menos eso. Yo espero que 
el Sr. Dalmau tome buena nota y estoy convencido que en breve tendremos un Consejo de 
Administración donde la oposición también podamos tener voz, podamos debatir y podamos llevar 
adelante una política útil, la que necesitamos todos y en un eje tan fundamental como son la movilidad y 
el transporte público. Muchas gracias.” 
 
Sra. Pérez Martínez (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Muy buenos días a todos. Nosotros estamos a favor de la renovación de la 
flota de autobuses de la EMT y hay que decir que antes no se hizo porque ni había dinero ni la posibilidad 
de endeudarse. Ahora sí que hay posibilidad de endeudarse la empresa. En lo que no estamos de acuerdo 
es en la forma de financiarlo. Además de no entender la falta que se ha tenido de previsión y de poca 
concreción. En el año 2018 se inició la compra de 100 unidades nuevas por 32,5 millones de euros. La 
mitad de este dinero se financia con el Banco de Inversión Europeo y el resto se financia con los Fondos 
Feder y Capitalidad. Lo que resta se financiará con la banca comercial. En septiembre se solicitó un 
leasing por 11,3 millones de euros para pagar el resto que no cubre ni el Banco de Inversión Europeo ni 
los Fondos Feder ni la Capitalidad. En este momento se advierte que hay una posible incompatibilidad de 
esta operación. Efectivamente, en marzo rectifican y desisten de la operación. Y ahora nos traen una 
financiación de 5 millones de euros más. O sea, que en vez de financiar 11,3 millones de euros, pedimos 
16 millones de euros. Y no nos aclaran exactamente porqué. Parece ser que hay un posible tema de IVA, 
pero el IVA se va a financiar durante 10 años. ¿Saben que el IVA es un tema puntual y se puede deducir? 
Nosotros no vemos transparencia en esta operación. No nos cuadran los números y llevamos 2 años en 
este tema sin que los autobuses estén en este momento en circulación. Nosotros vamos a votar en contra. 
Muchas gracias.” 
 
Sr. Dalmau Fortuny (PSIB-PSOE): 
 
“Bé, agrair el to del Sr. Escriche. Efectivament aquesta situació nos ha generat una nova realitat amb la 
que nos hem intentat adaptar de la millor manera possible, oferint i garantint sobre tot el millor servei 
possible al conjunt de la ciutadania, atesa aquesta reducció de la mobilitat. Respecte al Consell 
d’Administració, efectivament el mes de març no se va celebrar, així que està ja fitxada una data que és el 
segon dimarts de cada mes ja per el mes de maig, via aquesta fórmula telemàtica. Per tant, sí que demanar 
disculpes perquè el mes de març no se va poder celebrar, però som molt conscients també que els ritmes 
han estat un poc complicats. I respecte a la intervenció de la Sra. Pérez, jo dir-li, reiterar-li millor dit, la 
qüestió que estava jo expressant en el punt de debat i és que amb el finançament i els vehicles amb 
propietat podem optar a que aquesta part pugui ser subvencionada. De l’altre manera no. Són dues 
maneres, jo crec que una és un cost d’oportunitat i l’altre directament no era una oportunitat i creiem molt 
important el fet de poder dur en aquest Ple aquesta proposta per anar assumint i podent pagar aquests 
nous vehicles que eren una necessitat que Palma tenia de fa molts d’anys Sra. Pérez. I no hi ha excusa per 
dir que no hi havia oportunitat o no hi havia oportunitats econòmiques. N’hi havia, lo que no hi havia era 
voluntat política d’apostar pel transport públic a Palma. Moltes gràcies.” 
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Es proposa: 
 
"PRIMER.- Autoritzar, en compliment de l’article 54 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, l’Empresa 
Municipal de Transports Urbans de Palma S.A. (EMT) perquè subscrigui operacions 
d’endeutament a llarg termini per import total de 16.000.000,00 € amb tres entitats financeres, 
amb les següents condicions: 
 
Bankia 
1. Import: 4.000.000,00 € 
2. Tipus d’interès: Euríbor trimestral + 0,50 %, sense sòl però no interès deutor 
3. Termini: 6 mesos de disposició i 10 anys d’amortització 
4. Sense comissions  
 
BBVA 
1. Import: 8.000.000  € 
2. Tipus d’interès: Euríbor trimestral + 0,77+%, sense sòl però no interès deutor 
3. Termini: 6 mesos de disposició i 10 anys d’amortització 
4. Sense comissions 
 
Caixa d’Enginyers 
1. Import: 4.000.000  € 
2. Tipus d’interès: Euríbor trimestral amb sòl + 0,40 %,  
3. Termini: 6 mesos de disposició i 10 anys d’amortització 
4. Sense comissions  
 
SEGON.- Facultar el gerent del l’Empresa Municipal de Transports Urbans de Palma S.A. 
perquè pugui subscriure la documentació pública o privada necessària per dur a terme les 
operacions en tots els seus tràmits." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
abstencions (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
49. Autoritzar a l'Empresa Funerària Municipal, SA per subscriure una operació 
d'endeutament per un import màxim de 3.500.000€ 
 
Sr. Jarabo Vicente (UNIDES PODEM): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Molt bon dia a tothom. I enhorabona també als tècnics de l’IMI per fer possible 
aquest Ple que entenc que no ha estat gens fàcil. Presentamos aquí una operación de endeudamiento que 
viene motivada por una necesidad de reestructuración de la financiación de la Empresa Funeraria para 
modificar lo que es la política de inversiones que hemos hecho hasta el momento. Hasta ahora teníamos 
unas amortizaciones de deuda que han actuado como limitadoras en esas inversiones. Hemos hecho un 
esfuerzo enorme durante estos 5 años, en los que se ha reducido muchísimo esa deuda. Con unas 
amortizaciones anuales de 1 millón 200.000 euros aproximadamente sobre una facturación, debemos 
recordarlo, de 9 millones de euros de la Empresa Funeraria. Por tanto, lo que entendemos es que ahora 
después de estos 5 años de reducción de deuda era necesario, y ya lo pensábamos antes de la crisis del 
Covid, que era importante que en una empresa que compite con el sector privado era importante 
actualizarla con un plan de inversiones que implica pues modificar el tanatorio de Son Valentí, reformar 
algunos sectores tanto del Bon Sosec como también de Son Valentí. La razonabilidad de la oferta viene 
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dada porque se nos presenta la posibilidad de pasar un 0,50% de interés en un plazo de 10 años, 
entendemos que es conveniente. Hasta ahora pagábamos un 0,43 pero sometido a revisiones trimestrales. 
Además entendemos también, tal y como ha pasado en la EMT, que podría haber modificaciones por 
parte de la entidad financiera que ha propuesto esta oferta y entendemos que era importante pues asegurar 
esta operación. Por tanto, entendemos que es necesario. Quiero dejar bien claro ese marco de que 
pasamos de reducir deuda de una manera rápida a reducir deuda de una manera más lenta, que es lo que 
implica esta operación. Y eso es lo que nos permite asegurando esta operación, pues poder hacer 
posteriormente esas inversiones. Sin esta condición previa que es la refinanciación de los préstamos, sería 
imposible que pudiéramos afrontar ninguna inversión. Por tanto, nos permite asegurar esa competitividad 
y entendemos que los riesgos son bajos, a pesar que como ya hablamos el Consejo de Administración, 
pues digamos que probablemente no haya ninguna entidad financiada ahora mismo libre de ningún tipo 
de riesgo.” 
 
Sra. Capó Navarro (Cs): 
 
“Buenos días. En primer lugar quería dar gracias a todos los trabajadores de la Empresa Funeraria 
Municipal de Palma por su esfuerzo y su profesionalidad durante esta crisis del COVID-19. La postura de 
Ciudadanos en este aspecto, como ya lo dije en el Consejo de Administración, es un no. No queremos que 
la Empresa Funeraria ahora mismo subscriba ahora mismo este préstamo de 3 millones y medio de euros 
por diez años a un interés del 0,50. Y no lo queremos por 3 motivos: el primero es que vamos a amortizar 
menos, eso significa que una deuda que nos podemos quitar en 3 años, la vamos a alargar en 10 años. Es 
decir, no acabaremos de pagar esta deuda hasta el 2030. En segundo lugar, el tipo de interés aumenta. Y 
en tercer lugar y lo más importante es que ahora mismo no tenemos ningún plan de inversión. Es decir, 
nosotros hemos estado preguntando tanto a usted, Sr. Presidente Jarabo, como al Gerente de la Empresa 
que es Jordi Vila, cuál era su plan de inversión y cuál ha sido su respuesta, su respuesta exacta fue: es 
verdad, no tenemos ningún plan de inversión aprobado, la reestructuración de la deuda es una previa, si 
no diferimos esta deuda no podemos hacer un plan adicional. Bueno, pues desde el día 14 de abril 
nosotros estamos solicitando ese plan de inversiones y hasta ahora no hemos tenido respuesta. No vemos 
justificado el endeudamiento de la Empresa Municipal Funeraria hasta el 2030. Y en base también, como 
usted dice, este escenario incierto, pues yo creo que no tenemos que estar ahora haciendo experimentos 
sin tener un plan de inversión. Bueno, para resumir le voy a decir: primero, menos amortización y más 
endeudamiento. Segundo, un interés más elevado. Tercero, inexistencia de un plan de inversión. Con 
estas 3 premisas usted dígame qué partido político puede aprobar ahora mismo esta reestructuración de 
deuda. Bueno, quizás el Psoe, ¿no? Como el Psoe no tiene ni voz ni voto en ese Consejo de 
Administración, pues le debe dar igual. O quizás MÉS que ni siquiera asiste a esos consejos. Pues no, 
aquí quien decide es Podemos. Enhorabuena Sr. Alcalde. Enhorabuena.” 
 
Sr. Rodríguez Farré (VOX – ACTUA PALMA): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Nosotros hemos recogido lo que nuestro representante en el Consejo de 
Administración nos transmitió que va exactamente en la misma línea expresada hasta este momento por la 
Sra. Capó. Es decir, transformamos una deuda a corto en una deuda a largo plazo. Aumentamos el tipo de 
interés y con qué objetivo. No se sabe. El problema es ese. Si nos hubieran presentado una necesidad 
auténtica, urgente, un plan de inversión de diciendo es que necesitamos este dinero para realizar estas 
inversiones que si no no serían viables, podríamos habernos planteado esa posibilidad. Lo que es absurdo 
es decir. Vamos a pasar una deuda a corto plazo, a punto de amortizarse, a una deuda a largo plazo, 
vamos a aumentar el tipo de interés y para qué. Para tener dinero para qué. Es un ejemplo más de la mala 
gestión que se realiza del dinero público. En estos momentos hemos de ser muy rigurosos con qué nos 
gastamos el dinero, lo vamos a necesitar. Si la Empresa Funeraria Municipal puede solventar ese 
préstamo en estos momentos en un periodo relativamente corto de tiempo y a un interés razonable, no 
tiene ningún sentido aumentar el tiempo de amortización y aumentar el tipo de interés al que nos vamos a 
tener que enfrentar. Por eso nuestro Grupo desde el primer momento y en el mismo Consejo de 
Administración se opuso a este incremento encubierto de la deuda, porque eso es en el fondo lo que es, un 
aumento encubierto de la deuda. Gracias Sr. Alcalde.” 
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Sr. Oliveras Ballarín (PP): 
 
“En primer lugar queremos iniciar diciendo que el Partido Popular está a favor de las inversiones 
productivas. Pero ustedes están empezando la casa por el tejado y sobretodo no se están dando cuenta que 
estamos en un momento histórico de un impasse. Hemos pasado una crisis sanitaria, la mayor y la más 
grave que existe, y que esto va a traer unas consecuencias económicas y financieras que desconocemos 
pero que todo el mundo prevé que van a ser inexplicables. Entonces ustedes nos plantean que nos 
endeudemos a 10 años con un tipo de interés fijo y no voy a reiterar los argumentos que previamente se 
han dado, si no que están empezando la casa por el tejado. Lo que nosotros esperaríamos es que ustedes 
presentaran y se aprobara un plan estratégico de inversiones en el Consejo de Administración, sobretodo 
teniendo en cuenta que nos enfrentamos a esta crisis sanitaria con unos resultados que desconocemos. No 
sabemos qué va a pasar. Esto en nuestra opinión, este endeudamiento va en contra de todos los principios 
que deben regir todas aquellas personas que están decidiendo sobre lo que es el dinero público. Va en 
contra de la transparencia, va en contra de la eficacia, va en contra sobretodo de la prudencia. Nos 
estamos metiendo en una crisis financiera a nivel internacional que no sabemos en qué va a derivar. De 
hecho, hay analistas financieros que a largo plazo dicen que los tipos de interés van a bajar. Y si ustedes 
son capaces de aprobar este endeudamiento, van a hacer que los ciudadanos de Palma tengan una pérdida 
importante porque con este tipo de interés fijo a 10 años, con la incertidumbre y con esta inestabilidad 
financiera, va a querer decir que la Empresa Funeraria va a tener una pérdida. Por tanto, ustedes van a ser 
responsables de esta posible pérdida y de esta decisión. Usted piense, Sr. Jarabo, qué habría dicho usted si 
esta propuesta la hubiera llevado otro partido político. Seguramente su formación hubiera hablado de esto 
que suelen decir de las puertas giratorias o que a lo mejor alguien con esta operación a 10 años a lo mejor 
está esperando que le den una silla en algún consejo de administración. Por eso le pedimos que en aras a 
la prudencia y a la eficacia en el manejo del dinero de los ciudadanos de Palma recapacite y retire esta 
propuesta y que por favor, plantee un plan de inversiones, pero un plan de inversiones que sea 
consecuente con la situación de emergencia sanitaria y económica en la que nos encontramos. Muchas 
gracias.” 
  
Sr. Jarabo Vicente (UNIDES PODEM): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Creo que la operación se ha explicado claramente, pero veo que hay algunas dudas 
o que no se ha entendido bien alguna cuestión. Y miren que es el tercer debate que tenemos sobre este 
tema. Pasamos de un tipo de interés revisable al 0’43, revisable además trimestralmente, a un 0’50 a 10 
años. Sin que eso suponga incremento de deuda, que veo que alguien lo ha comentado por ahí. No hay 
incremento de deuda, lo que se hace simplemente es agrupar varios créditos en uno solo. Insisto en una 
lógica política que creo que es importante también de gestión de la propia empresa. Hemos amortizado 
mucha deuda en estos 5 años y entendemos que ahora viene una época en la que va a ser importante 
afrontar inversiones que ya se han avanzado Sra. Capó. Hemos hablado de reformas en el Tanatorio de 
Son Valentí, hemos hablado de la posibilidad de incrementar el número de hornos crematorios que 
tenemos allí. Es importante también vaciar algunos sectores del Cementerio de Son Valentí para permitir 
la llegada de nuevos difuntos. Creo que se ha comentado, aún así concretaremos ese plan de inversiones 
de una manera totalmente transparente y siempre, insisto, en beneficio de los ciudadanos de Palma, que 
creo que están agradeciendo y yo también lo hago desde aquí, muy personalmente, el servicio público que 
ha ofrecido la Empresa Funeraria durante esta época de crisis en la que se ha atendido a todo el mundo, 
con unos precios inferiores a los habituales y además con un tacto, un cuidado y cierta imaginación 
también para ofrecer esos velatorios a las familias a las que no se les permitía poder hacerlo en 
condiciones normales. Mi agradecimiento a todo el personal de la Empresa Funeraria que ha cumplido 
con excelencia un servicio esencial y también a los servicios económicos de la propia Empresa Funeraria 
que son también quienes han trabajado en presentar esta propuesta. Solo un recordatorio, Sra. Oliveras, 
todos los incrementos de deuda de la Empresa Funeraria se han producido durante la gestión de gobiernos 
del Partido Popular, hasta el punto incluso de situar a la empresa en situación de liquidación. 
Afortunadamente llevamos 5 años reduciendo deuda, en lugar de aumentarla como estaban haciendo 
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ustedes y el tiempo dará y quitará razones pero entendemos que esta operación permitirá sanear aún más 
la Empresa Funeraria y atender aún  mejor a nuestros ciudadanos.” 
 
Es proposa: 
 
"PRIMER.- Autoritzar, en compliment de l’article 54 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, l’Empresa 
Funerària Municipal S.A. perquè subscrigui una operació d’endeutament a llarg termini amb 
l’entitat financera Bankia, amb les següents condicions: 
 
1. Import: màxim de 3.500.000,00 € 
2. Tipus d’interès: fix 0,50 % 
3. Termini: 10 anys  
4. Sense comissions  
5. Finalitat: amortització dels actuals préstecs amb l’entitat financera l'entitat financera 
Caixabank amb número de contracte 9620.306-184864-69 i número  de contracte 9620.306-
259429-29; i amb l’entitat financera Bankia amb número de contracte 1790457952 (BMN 
048721585000007164) i amb número de contracte 1790459593 (BMN 045721565000007925) 
 
SEGON.- Facultar el gerent del l’Empresa Funerària Municipal S.A. perquè pugui subscriure la 
documentació pública o privada necessària per dur a terme les operacions en tots els seus 
tràmits." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 vots en 
contra (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
50. Aprovar inicialment la Modificació puntual del PGOU de Palma, referida al Catàleg de 
protecció d’edificis i elements d’interès històric, artístic, arquitectònic i paisatgístic. 
Catalogació del Velòdrom el Tirador. PA19/0010. 01PRAI267 
 
Sr. Bauzá Simó (Cs): 
 
“Aquesta modificació de catàleg pensàvem que ja era ben hora, perquè des d’una Comissió de Centre 
Històric de l’any 14, amb totes les circumstàncies que s’han produïdes davant un edifici patrimoni de la 
nostra ciutat, a la fi tendrem aquesta modificació de catàleg a on diu que se protegirà i se catalogarà 
l’edifici del Velòdrom el Tirador. Noltros pensam que dins aquesta situació s’inclou també la voltadora, 
la pista, perquè pensam que forma part del conjunt. Per tant, des de l’any 14 amb reclamacions per part de 
l’Associació de Veïnats del Fortí i del Camí de Jesús, que han estat reclamant que també s’arreglàs aquest 
tema. El veure les pintades, la brutor, el fems, les rates, els okupes que hem tingut a dedins, la rotura de la 
pista que també haurem de reparar en aquest moment i amb el risc que hi va haver en alguns moments, 
antes d’aquesta modificació, en que se tornàs enrere la pròpia modificació. Pensam que des de l’any 14 
arribar amb un Consell de Gerència d’Urbanisme de l’any 2020 i que ara s’aprovi a la Junta de Govern el 
dia 15 d’abril, ja era ben hora i la protecció, noltros pensam, d’elements tan importants com és el 
patrimoni de la nostra ciutat, pensam que haurien de tenir molta més rapidesa a davant aquest tema i una 
protecció especial. Com esperam que des d’aquest moment vagi i destini recursos l’Ajuntament de Palma 
per la voltadora i l’edifici del Velòdrom de Tirador. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS – Estimam Palma): 
 
“Jo voldria aprofitar avui ja que duim aquest punt que com se deia és tan important per la Ciutat i la 
protecció d’elements singulars com és aquest Velòdrom del Tirador, que l’introduirem ara a partir 
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d’aquesta aprovació per unanimitat, l’introduirem en el Catàleg Municipal. Aquesta és una primera passa 
per poder desenvolupar el projecte de rehabilitació d’aquest espai catalogat, com que com s’ha comentat, 
efectivament no només és el xalet, és lo que se coneixia com el xalet que va fer en Gaspar Bennasar al 
1918, si no també les pròpies pistes del Velòdrom queden catalogades amb aquesta catalogació que 
faríem ara, al manco amb aquesta aprovació inicial. Aquestes pistes han estat les primeres de l’Estat 
Espanyol que se varen inaugurar a l’any 1903 i creim que és un valor no només patrimonial si no també 
històric, tant a nivell urbanístic com a nivell esportiu de la ciutat. També només apuntar que fins l’any 
2019 aquest espai no ha estat propietat de l’Ajuntament, perquè ha tingut tot un procés llarg, 
desgraciadament llarg, no ha estat tan ràpid com ens hagués agradat, de processos d’expropiació i 
recursos per part de diferents propietaris. Per això ara podem fer efectiva aquesta modificació i introduir-
lo en el catàleg, i això ens permetrà també iniciar tots els tràmits per poder fer un projecte de rehabilitació 
no només del Velòdrom i de les pistes, si no de tot l’àmbit, perquè això sigui un espai socioeducatiu o 
sociocultural dels barris del seu voltant, però també una zona verda per donar continuïtat a tota la Falca 
Verda de la ciutat, que també amb aquesta situació d’emergència climàtica és ben necessari. Per tant 
agrair a tots els grups polítics que recolzin aquesta modificació i aquesta catalogació perquè crec que és 
bona notícia que ho facem per unanimitat.” 
 
Es proposa: 
 
"1. Aprovar inicialment la Modificació puntual del PGOU de Palma, referida a la modificació 
del seu Catàleg de protecció d’edificis i elements d’interès històric, artístic, arquitectònic i 
paisatgístic, segons el projecte elaborat pels serveis tècnics, en concret la documentació que en 
data 14-02-2020 ha tengut entrada al Departament de planejament, amb número 114, i ha estat 
elaborada per l’arquitecte del servei de planejament que es correspon amb els arxius electrònics 
allotjats a la següent carpeta: I:\DOC TECNICA ORIGINAL\PA DOC TECNICA 
ORIGINAL\PA2019-0010-MOD PGOU VELODROM EL TIRADOR\PA2019-0010_AI-
v20200214. Documentació que es refereix a la catalogació del Velòdrom el Tirador. 
 
2. Sotmetre el projecte a informació pública de 30 dies mitjançant publicació d’edicte al BOIB, i 
anunci a un dels diaris de major circulació de la província i a la seu electrònica de l’ajuntament. 
 
3. Sol·licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la matèria, quedant 
suspesos els terminis de tramitació fins que s’emetin els que resultin preceptius i determinants. 
Particularment se sol·licitarà, abans de l’aprovació definitiva, informe al Consell Insular de 
Mallorca, així com a la Comissió de Centre Històric i Catàleg. 
 
4. Assenyalar com a àrees afectades per la suspensió, en els termes que determina l’article 50 de 
la LOUS, l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades pel vigent planejament. 
 
5. Comunicar el present acord  a l’oficina de Revisió del PGOU i a la resta de Serveis que es 
puguin trobar afectats." 
 
Aprovat per unanimitat amb el quòrum de la majoria absoluta 
 
51. Aprovar inicialment la modificació del PGOU de Palma, referida a la protecció de l’ 
edifici C/ Bisbe Massanet, 22. PA20/0003. 01PRAI269 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Noltros avui ens trobam davant aquest punt que fa 3 mesos l’equip de govern va estar 
a punt de tirar aquest edifici per avall. Ens trobam amb una falta de catàleg de l’Eixample que lo que avui 
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podem protegir vàrem estar a punt de tirar-ho per avall. No només que no tenim un catàleg més extens de 
l’Eixample, per protegir aquell patrimoni que fa poc ens ha acompanyat durant tota la nostra vida i la 
nostra història com a ciutat. I nos trobam per una altra banda amb una altra contradicció, i és que tenim un 
grup de promotors que tenen un projecte que sense saber que això s’anava a protegir, han tengut o 
tendran, això està en la seva decisió, de prendre una decisió de modificar el projecte amb tot lo que això 
suposa. Ens trobam que no pot ser, no podem continuar així, no podem fer un urbanisme a la carta. És 
necessari aquest catàleg de l’Eixample més ampli, és necessari que protegim la nostra ciutat. I és per això 
que volíem explicar el nostre sentit del vot. Ens trobam amb una dicotomia entre la promotora, amb una 
inseguretat jurídica i per altra banda protegir la nostra ciutat que a darrer moment i in extremis hem 
arribat aquí. Però vostès varen estar a punt de tirar-ho per avall. Gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Sí, gràcies. Noltros damunt aquesta proposta ens agradaria mirar de votar a favor, perquè esteim a favor 
d’allà a on se pugui cuidar part de la nostra història, com és aquesta façana d’aquest edifici. Ara bé, 
vostès fan una proposta d’urbanisme a la carta, un tema d’una norma singular que només afectaria a un 
propietari. Noltros aquí no ho veim clar, salvo que estigués d’acord la propietat. Veim que això es podria 
traduir en una inseguretat jurídica i que podria paralitzar lo que és la reforma i per tant la construcció 
d’aquestes vivendes. I per un tema d’aplicació de prudència noltros adoptarem la postura d’abstenció, per 
donar aquests terminis perquè la propietat pugui fer les corresponents al·legacions i després de vist les 
al·legacions que pugui fer la propietat mirarem si arribarem a votar a favor, que seria el desig polític, o 
adoptaríem una altra postura. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS-Estimam Palma): 
 
“Jo aquí voldria apuntar el nostro agraïment a ARCA que nos va assenyalar la possibilitat de protegir 
aquest element que no esteia introduït en el catàleg municipal. També voldria recordar que la legislatura 
passada es va fer una modificació molt important del catàleg municipal, allà a on es varen introduir 
moltíssims nous elements que no esteien anteriorment. Per tant es va fer una passa molt important per 
protegir molt millor a tot el patrimoni i a tots els elements que tenim a la ciutat i, evidentment, sempre és 
millorable aquest catàleg amb aquesta modificació que feim com la que hem fet fa uns segons amb el 
Velòdrom del Tirador. I així continuam fent amb l’aprovació del Pla General que també suposarà una 
nova ampliació d’aquest catàleg municipal que introduirà nous elements. Aquesta modificació que feim, 
responent una mica a la inquietud del Partit Popular, noltros vàrem contactar també amb els propietaris, 
evidentment, perquè volíem conèixer el seu punt de vista, perquè li afectaria de manera directa i vàrem 
analitzar també quin era l’estat d’aquest immoble, d’aquest edifici, que és un edifici que està en desús des 
de fa molts anys. I se va detectar que tenia elements patrimonials a protegir, especialment a la façana, 
perquè lo que era l’interior de l’edifici esteia en molt males condicions i era molt difícil poder fer una 
rehabilitació per recuperar íntegrament aquest espai. Per això s’ha optat amb aquesta modalitat de catàleg 
de façana, perquè així poden combinar aquesta garantia de la protecció de l’immoble i dels seus elements 
que encara existeixen, i que tenen valor arquitectònic i valor històric i per un altre costat, podem garantir 
que la propietat pugui desenvolupar un projecte de reforma que li permeti poder utilitzar tot el volum que 
permet el Pla General en aquest solar i així combinam aquestes dues possibilitats. Protegim aquesta 
façana i aquest espai i així el paisatge urbà d’aquest carrer queda intacte però en el mateix temps garantir 
les possibilitats de rehabilitar aquest espai i que pugui tenir un ús en el futur.” 
 
Es proposa: 
 
"1. Aprovar inicialment la Modificació del PGOU de Palma, referida a la protecció de l’ edifici 
C/ Bisbe Massanet, 22 amb una protecció "r" de façana, segons el Projecte elaborat pels Serveis 
tècnics de Planejament , amb data d’ entrada en el Servei de Planejament de 09/03/20 i núm. 
219, que es correspon amb els següents arxius de la carpeta de documentació tècnica original:  
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\\Imicl01.ajtpmi.local\area urbanisme i habitatge\Urbanisme\Planejament\DOC TECNICA 
ORIGINAL\PA DOC TECNICA ORIGINAL\PA2020-0003-MOD PGOU_BISBE 
MASSANET\PA2020-0003_AI_v20200309 
 
No es podrà aprovar definitivament la present modificació del Pla general sense informe 
favorable de la Direcció General d’ Aviació Civil. 
 
2. Sotmetre el projecte a informació pública de 30 dies mitjançant publicació d’edicte al BOIB, i 
anunci a un dels diaris de major circulació de la província i a la seu electrònica de l’ajuntament. 
 
3. Sol·licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la matèria, quedant 
suspesos els terminis de tramitació fins que s’emetin els que resultin preceptius i determinants. 
Particularment se sol·licitarà, abans de l’aprovació definitiva, informe al Consell Insular de 
Mallorca, així com a la Comissió de Centre Històric i Catàleg. 
 
4. Assenyalar com a àrees afectades per la suspensió, en els termes que determina l’article51 de 
la LUIB, l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades pel vigent planejament. 
 
5. Comunicar el present acord  a l’oficina de Revisió del PGOU i ala resta de Serveis que es 
puguin trobar afectats. 
 
6. Notificar el present acord a Baricentro Balear SL." 
 
Aprovat per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i VOX-
ACTUA PALMA) i 10 abstencions (PP i Cs) amb el quòrum de la majoria absoluta 
 
52. Aprovar inicialment la modificació del Pla especial de reforma interior sector de la 
soledat i el polígon de llevant. PBX19/0004. 03prai11 
 
Sra. Celeste Palmero (PP): 
 
“Sr. Batle. Si me permet faríem un canvi de vot des del Partit Popular. En aquest punt 52 nos 
abstindríem.” 
 
Es proposa: 
 
"1r. Aprovar inicialment la modificació del pla especial de reforma interior sector de la soledat i 
el polígon de llevant, en concret la documentació que en data 10/01/2020 ha tengut entrada al 
Departament de planejament i ha estat elaborada per l’arquitecta del servei de planejament que 
es correspon amb els arxius electrònics allotjats a la següent carpeta: 
V:\Urbanisme\Planejament\DOC TECNICA ORIGINAL\PBX DOC TECNICA 
ORIGINAL\PBX2019-0004-PERI LA SOLEDAT\PBX201-0004-AI-v20200102 
 
L’objecte de la modificació consisteix en l’ampliació de l’ús principal assignat esportiu perquè 
es pugui implantar també l’ús assistencial. 
 
Aquesta modificació suposa també la modificació del plànol J-21 dels plànols D.01 del PGOU 
per incloure l’ús assistencial, que també s’aprova inicialment. 
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2n. Sotmetre el projecte de modificació dels plans general i especial a informació pública pel 
termini de trenta dies, mitjançant inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears, en un 
dels diaris de més circulació de la província i al tauler d’edictes municipal (seu electrònica). 
 
3r. Sol·licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la matèria. S’haurà 
de demanar informe al Consell Insular de Mallorca.  
 
4t. Assenyalar com a àrees afectades per la suspensió, en els termes que determina l’article 51 de 
la LUIB, l'àmbit d'aquesta modificació. 
 
5è. Donar trasllat del present acord als Departaments i Serveis municipals que puguin estar 
afectats així com a l’Oficina de la revisió del PGOU." 
 
Aprovat per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma, VOX-
ACTUA PALMA i Cs) i 6 abstencions (PP) amb el quòrum de la majoria absoluta 
 
53. Declarar en situació de crèdit no disponible l’import de la partida pressupostària del 
PMHRIBA com a conseqüència de la minoració d’ingressos per la mesura de reducció de 
les rendes de lloguers d’habitatges gestionats 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS- Estimam Palma): 
 
“Molt bé. Aquí duim a aprovació una proposta que ja vàrem explicar en el Consell Rector del Patronat de 
l’Habitatge, ja que vàrem prendre una decisió davant aquesta situació d’emergència social que esteim 
patint a la ciutat i que patirem els propers mesos i possiblement més enllà, de prendre aquesta decisió que 
va ser la d’oferir a totes les famílies que viuen en els habitatges, en aquests 386 habitatges que tenim en el 
Patronat Municipal, oferir-lis una moratòria del lloguer. Aquesta moratòria se pot materialitzar de 2 
maneres que cada família pot triar quina és la modalitat a la que es vol acollir. Totes les famílies que 
tenguin una reducció o que estan tenguent una reducció dels seus ingressos per aquesta situació de crisi 
sanitària que esteim patint, poden optar a la primera modalitat que és tenir un 50% de bonificació del 
lloguer que esteien pagant fins ara i per un altra costat, la segona possibilitat, és fer un aplaçament 
d’aquest pagament del lloguer que no haurien de pagar durant l’estat d’alarma i el podrien pagar durant 
els mesos posteriors i fins i tot durant l’any que ve d’una manera pro ratejada. Aquestes dues opcions 
s’estan oferint a totes les famílies que viuen en aquests immobles municipals. Vull recordar que els 
lloguers que paguen aquestes famílies durant tot l’any són lloguers ja molt ajustats en els seus ingressos 
familiars. Aquestes famílies no paguen més d’un 25 o un 30, com a molt, per cent de tots els ingressos 
que obtenen, perquè ja s’ajusten d’una manera molt clara perquè la intenció i la voluntat de l’Ajuntament, 
evidentment, és garantir aquest habitatge en bones condicions per famílies que tenen una situació de 
baixos ingressos molt important. Per tant, hem fet un càlcul de que aproximadament pels contactes que 
hem tengut i el coneixement de quins tipus d’ingressos tenen aquestes famílies, hem fet un càlcul que 
aproximadament si podrien acollir unes 220 famílies i amb una mitjana de reducció, si totes s’acollissin 
en aquest 50% de bonificació, suposaria una reducció del lloguer mitjà, perquè no tots paguen lo mateix 
evidentment, però una mitjana de 110 euros en el mes. I hem fet aquest càlcul i per tant això suposaria 
una reducció dels ingressos del Patronat de 96.800 euros. Per tant, ara lo que hem de fer és dur a 
aprovació en aquest Ple aquest canvi del pressupost del Patronat de l’Habitatge per lo que fa als ingressos, 
que lo que volem aprovar avui és aquesta previsió que els ingressos que teníem previstos durant el 2020 
en relació a les aportacions del lloguer se reduiran aquests 96.800 euros. Evidentment això és una 
estimació, que fins que no acabem l’any no sabrem exactament si s’han acollit totes les persones que se 
poden acollir en aquestes mesures i la repercussió econòmica concreta, però en donarem coneixement 
quan tanquem el pressupost de l’any 2020. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Oliveras Ballarín (PP): 
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“Gracias Sr. Alcalde. Nosotros en esta propuesta nos vamos a abstener porque como bien saben hemos 
presentado una propuesta mucho más ambiciosa y mucho más favorable para todos aquellos colectivos 
desfavorecidos. Lo que el Partido Popular trae a este Pleno es no sólo la reducción del 50% en el pago del 
alquiler o una moratoria de hasta un máximo de 4 meses, si no que estas personas en situación vulnerable 
no paguen nada de alquiler, absolutamente nada. No lo cobren. Es decir, que la postura del Partido 
Popular de cara a estas personas más vulnerables es mucho más ventajosa que la que ha propuesto el 
equipo de gobierno. Y económicamente queremos justificar que es perfectamente sostenible. Es 
sostenible porque el presupuesto del Patronato de la Vivienda se han tenido más ingresos de los que se 
esperaban. Además no se han ejecutado bastantes partidas de inversiones que han quedado prácticamente 
con una ejecución a un grado 0, es decir, hay partidas de inversiones con ninguna ejecución. En cuanto a 
las subvenciones tampoco se han llegado a conceder todas las partidas económicas que estaban previstas, 
por tanto en resumen, dentro del presupuesto del Patronato hay recursos económicos suficientes para 
aceptar la propuesta del Partido Popular de exonerar completamente el pago del alquiler a estas personas 
necesitadas, porque el presupuesto del Patronato se ha ejecutado en torno a un 40%. Por eso en este punto 
nos abstenemos y confiamos que se replanteen el aceptar la propuesta del Partido Popular de cara a estos 
colectivos y a estas personas más vulnerables mientras dure el estado de alarma. Muchas gracias.” 
 
Sra. Amat Ortega (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Sr. Alcalde, yo quería comentar nuestro sentido de voto. Nosotros vamos a votar a favor de este punto 
porque estamos totalmente de acuerdo con la explicación que nos dio la Sra. Truyol en la reunión. 
Creemos mucho más apropiado a las circunstancias no crear una exoneración de por sí, porque sí, ya 
exoneramos directamente. Si no atender a las circunstancias de cada persona. Realmente no sabemos ya si 
estas personas que pagan un alquiler muy ínfimo, aunque sean vulnerables, precisamente porque son 
vulnerables, en qué circunstancias económicas se encuentran. Yo creo que el establecer una serie de 
posibilidades, en este caso estas 2 posibilidades a las que se pueden acoger, es mucho más productivo y 
mucho más acorde a las circunstancias. El promover una exoneración directa sin saber en qué 
circunstancia está cada persona lo encontramos temerario. Por eso cuando discutamos o hablemos la 
proposición que presenta el Partido Popular, de una exoneración directa ya del cobro del alquiler sin 
tomar en cuenta estas dos medidas que adopta el equipo de gobierno, que nos parece muy adecuada, 
seguramente no votaremos a favor. Muchas gracias.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS-Estimam Palma): 
 
“Agrair el vot a favor del partit VOX i per un altre contestant al Partit Popular, s’estan referint a 
l’execució del pressupost del 2019 i esteim parlant del pressupost del 2020. Noltros tenim tota una sèrie 
de projectes d’inversió que esperam que se puguin executar, perquè ara amb aquesta situació d’estat 
d’alarma s’han suspès totes les tramitacions i no podem fer les contractacions que teníem previstes per 
millorar molts dels habitatges que tenim per part del Patronat, i per tant s’exhaurirà tot el pressupost. I per 
un altre costat volia aclarir, que els habitants dels habitatges del Patronat n’hi ha molts d’ells que tenen 
ingressos públics, que estan cobrant diferents tipologies d’ingressos públics i per tant totes aquestes 
famílies, presumptament, no veuran una reducció dels seus ingressos. I per tant, creim de justícia que 
puguin seguir pagant el lloguer amb les condicions que poden i amb aquest ajustament que esteim 
proposant, perquè així també amb aquests ingressos que tenim com Ajuntament, també poguem fer 
polítiques actives per donar suport a realment les famílies i els col·lectius que ho necessiten.” 
 
Es proposa: 
 
“1r.- Declarar en situació de crèdit no disponible el import de la partida pressupostària del 
Patronat Municipal de l’Habitatge i de la Rehabilitació Integral de Barris (PMHRIBA) què a 
continuació es detalla com a conseqüència de la minoració de ingressos per la mesura aprovada 
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per la Presidenta de l’organisme de reducció de les rendes de lloguers d’habitatges gestionats pel 
Patronat per les famílies afectades pel COVID-19,  segons el següent: 
  
 

Aplicació  
Pressupostària  

Descripció Import minoració 
ingressos. 

541.00 Arrendaments pisos 96.800€ 
 TOTAL 96.800€ 

  
Aplicació  
Pressupostària  

Descripció Import en 
situació no 
disponible 

00.152210.68201 Habitatge.- Servei de reformes i rehab. Edificis i 
Habitatges 

96.800€ 

 TOTAL 96.800€ 
 
 
2n.- Elevar el present acord al Ple de l’Ajuntament de conformitat amb l’establert a l’article 49 i 
ss del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que se desenvolupa el Capítol Primer del Títol 
Sisè de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals. 
 
3er.- Donar compte del present acord al Consell Rector del Patronat Municipal de l’Habitatge i 
de la Rehabilitació Integral de Barris, a la pròxima reunió que es celebri, i es traslladi als serveis 
econòmics del Patronat per a la seva efectivitat.” 
 
Aprovat per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i VOX-
ACTUA PALMA) i 10 abstencions (PP i Cs) 
 
3.4 PROPOSICIONS DELS GRUPS POLÍTICS 
 
54. Grup Cs relativa a dotar d'un comitè de seguiment del desconfinament a la ciutat de 
Palma 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Gràcies també Sr. Secretari per haver fet possible que avui telemàticament estiguem 
tots aquí. Gràcies a tot l’equip del Secretari i a l’IMI i a les persones que estan darrera les pantalles 
escoltant aquest Ple. Avui és un dia important, esteim donant una passa però tampoc és un dia d’alegria. 
Des de Ciutadans volem donar el pesar a totes les persones que han perdut un familiar, a totes les 
persones que estan sofrint pel Covid i tant de bo avui no tenguéssim que xerrar d’això. Tant de bo no 
tenguéssim que estar aquí xerrant del Covid i poguéssim estar parlant d’altres temes i per això des del 
primer moment Ciutadans vàrem estar atents a la situació, preocupats i ocupats i vàrem estendre la mà a 
l’equip de govern des del primer moment, sempre des de la lleialtat a tots els espanyols i amb un gran 
sentit d’estat. Volem agrair a tots els equips de govern, a tots els equips de l’oposició que avui també fan 
possible que aquesta iniciativa de crear un comitè de seguiment dins una comissió no permanent de Ple i 
poguem coordinar-mos entre noltros. Gràcies a tots voltros feim possible que se faci visible de tal forma 
que arribar a consens és possible. Noltros volem que aquesta comissió sigui una comissió de feina a on 
participi molta gent, a on hi hagi persones externes que puguin assessorar i donar la seva opinió, a on hi 
hagi representants de l’equip de govern i de l’equip de l’oposició i agents econòmics i socials de la nostra 
ciutat, perquè ens puguin donar la seva opinió i es prenguin les millors solucions. Volem que cada euro de 
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les ajudes vagin destinades directament en els ciutadans, en benefici dels ciutadans i no volem que per 
aquí enmig, dins aquesta comissió de feina, hi hagi ideologia o partidisme, perquè el Covid l’hem de 
vèncer junts i perquè el Covid no entén d’ideologia. Crec que aquesta comissió és un exemple davant 
moltes altres institucions que encara no han estat capaços d’arribar a acords. I des de Ciutadans estarem 
atents i vigilants a totes les coses que anem fent, a totes les decisions, perquè posarem per endavant el 
benefici dels ciutadans abans del benefici del partit. Moltes gràcies a tots.” 
 
Sr. Ducrós Salvá (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias. En primer lugar, como no puede ser de otra manera, me sumo a todo este 
reconocimiento que se ha hecho a las personas que han hecho posible este Pleno en unas circunstancias 
complicadas para todas las personas. Como ha comentado la Sra. Pomar, creo que es una buena noticia 
dentro de esta circunstancia, de esta situación excepcional en que nos encontramos, que nadie se 
imaginaba y nadie quiere que suceda pero tenemos que afrontar, que todos los partidos que forman parte 
del Ayuntamiento de Palma se hayan puesto de acuerdo para poner en marcha una comisión no 
permanente de Pleno para tratar de abordar las diferentes acciones y diferentes soluciones que se tienen 
que desarrollar para hacer frente a la situación, tanto desde un punto de vista económico y social que está 
generando el Coronavirus en nuestra ciudad. Es cierto que en otras instituciones las relaciones entre los 
diferentes está siendo un poco más complicada, por decirlo de alguna manera, pero creo que aquí en el 
Ayuntamiento de Palma el planteamiento que se está haciendo es diferente. Creo que todos somos 
conscientes que esta situación no podemos afrontarla con garantías si no trabajamos juntos, si no 
remamos en la misma dirección y teniendo en cuenta cuáles son las circunstancias en las que nos 
encontraremos todos y todas. Cuáles son las consecuencias que va a generar esta pandemia en la 
sociedad, en la ciudadanía de Palma, en los empresarios, en los trabajadores y trabajadoras de nuestra 
ciudad, y es fundamental que trabajemos juntos para tratar de abordar esta situación de la mejor manera 
posible. Se ha enviado a Secretaría el texto definitivo para que ya pueda ser aprobado en este Pleno y se 
pueda poner en marcha también la comisión a partir de los próximos días. Porque como se ha comentado 
es una comisión que tiene que ser de trabajo, tiene que ser lo más eficaz posible porque las circunstancias 
son bastante apremiantes y las soluciones que tenemos que adoptar también lo son. En este sentido, 
reiterar ese agradecimiento a todas las personas que en Junta de Portavoces hemos estado negociando esta 
comisión y espero que sea una herramienta de trabajo útil y que permita afrontar con las mayores 
garantías esta situación. Muchas gracias.” 
 
Sr. Coll Bucher (VOX-ACTÚA PALMA): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Lógicamente la iniciativa nos pareció muy correcta. Todo lo que sea controlar 
de la forma más transparente el gasto que se va a producir y no buscar partidismos nos parece excelente. 
También aplaudir el que haya una transaccional que se ha llevado a cabo y con la que estamos todos de 
acuerdo. Esta comisión no permanente del Pleno creo que es el foro adecuado, estarán representados 
partidos políticos con voz y voto en una proporción 3-2-2 y 3-1-1 como ya se ha establecido. Así mismo 
podrán intervenir aquellos Regidores que quieran intervenir y se invitará, lógicamente, a aquellos 
expertos que nos puedan ayudar en esta gestión. Yo simplemente felicitar a todos por haber llegado a este 
acuerdo donde sin lugar a dudas buscaremos entre todos combatir de la mejor manera y de la forma más 
eficiente la crisis por la que estamos pasando. Reiterar, por lo tanto, mi enhorabuena y agradecimiento por 
haber conseguido esta transacción de comisión no permanente del Pleno. Muchas gracias.” 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Moltes gràcies. Només afegir i reiterar l’agraïment i a posar-nos a fer feina tots junts i a treure endavant 
aquesta situació tan complicada lo més abans possible. Gràcies.” 
 
Sr. Ducrós Salvá (PSIB-PSOE): 
 
“Simplemente reiterar ese agradecimiento y esperemos que sea lo más fructífera posible esta comisión.” 
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Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Jo volia agrair la bona voluntat de tots els grups municipals per crear aquesta comissió. Que serà un 
espai comú de feina i a on poder compartir cadascú des de la seva proposta i la seva forma d’entendre 
com es poden fer les coses. Però tenir un espai comú de debat i d’acord crec que és molt important i crec 
que és un bon missatge a la Ciutat. Moltes gràcies a tots els grups municipals.” 
 
Es proposa, la següent transaccional: 
 
“1.- Constituir la Comissió no Permanent relativa a la pandèmia del COVID – 19, per fer 
seguiment de les mesures i accions per fer front a la situació. 
 
2.- Composició de la Comissió: 
 
A) Membres amb vot: 
- Presidència: La Regidora de l’Àrea de Turisme, Sanitat i Consum 
- Vicepresidència: la vicepresidència recaurà en el regidor o regidora, amb dret de vot, designat 
per part del Grup Municipal Ciudadanos. 
- La regidora de l’Àrea Seguretat Ciutadana. 
- El regidor l’Àrea d’Hisenda, Innovació i Funció Pública. 
- El regidor l’Àrea Promoció Econòmica i Ocupació. 
- La regidora de l’Àrea de Model de Ciutat, Habitatge Digne i Sostenibilitat. 
- Dos regidors/es del Grup Municipal Popular. 
- Un regidor/a del Grup Municipal Ciudadanos, que ostentarà la condició de Vicepresident/a de 
la comissió. 
- Un regidor/a del Grup Municipal VOX – ACTÚA BALEARES. 
 
B) Seran membres amb veu i sense vot: 
- La regidora de l’Àrea d’Infraestructures i Accessibilitat. 
- El regidor de l’Àrea d’Esports. 
- El regidor de l’Àrea de Medi Ambient i Benestar Animal. 
- El regidor de l’Àrea de Mobilitat Sostenible. 
- El regidor de l’Àrea de Participació Ciutadana i Govern interior. 
- La regidora de l’Àrea de Justícia Social, Feminisme i LGTBI. 
- El regidor l’Àrea de Cultura i Benestar Social. 
- El regidor de l’Àrea d’Educació i Política Lingüística. 
- Amb caràcter general, hi podrà participar qualsevol regidor o regidora de l’Ajuntament de 
Palma. 
- Les persones de reconegut prestigi que acordi la Comissió. 
Actuarà de secretari el Secretari General del Ple o funcionari en qui delegui. 
 
3. A la primera sessió que celebri la Comissió es determinaran els aspectes relatius al seu 
funcionament així com la periodicitat de les reunions.” 
 
Aprovat  per unanimitat la transaccional 
 
55. Grup Cs relativa al suport als comerciants i la promoció de Palma com a destinació 
durant i després de la pandèmia COVID-19 
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Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Esteim davant una situació molt complicada però Palma és una ciutat potent i una 
ciutat d’èxits i d’això no ens hem d’avergonyir en cap moment, hem de seguir endavant i hem de seguir 
lluitant. I el futur de la nostra ciutat també depèn de la capacitat de reacció que tenguem tots noltros. El 
turisme i el comerç consideram que han d’anar de la mà. Hem de crear aquestes sinèrgies que ja estan 
creades i només els hem d’unir per treballar també junts davant aquesta problemàtica tan forta que tenim. 
Hem d’apostar pels petits empresaris, pel petit comerç de Palma i els autònoms i tenir confiança en ells. 
Si noltros des de l’Ajuntament la transmetem, també es transmetrà als ciutadans de Palma, també es 
transmetrà als visitants i conseguirem que Palma sigui un destí segur. Feim una transaccional per invertir 
una sèrie de fons de la Fundació Palma 365, per promocionar Palma com un destí turístic i de comerç. 
També feim una transaccional a on 107.000 euros anirien destinats a promocionar Palma com un destí 
nacional durant una primera fase que duri lo que sigui necessària, sobre tot per assegurar la salut de tots. I 
després també vàrem demanar i també arribàrem a un acord amb una transaccional, de 300.000 euros 
perquè s’injecti liquidés als petits comerços, perquè puguin tenir el cobrir despeses corrents com pugui 
ser material de protecció que ara tots en necessitaran molt. En total esteim xerrant d’un milió catorze mil 
euros destinats al petit comerç que seran una bomba d’oxígen, per pal·liar aquesta infecció que és 
temporal. Agraïm també una altra vegada a tots els equips que han recolzat la nostra iniciativa, que a 
través d’una transaccional hem arribat a un acord. Esperam donar esperança i que aquesta esperança faci 
que Palma pugui ser una ciutat potent. Gràcies.” 
 
Es proposa, per acord de la Junta de Portaveus de dia 29.04.2020 la següent transaccional: 
 
"1- Del presupuesto previsto para el plan de actuación 2020 de la Fundación Palma 365, un total 
de 607.335,67 euros está dirigido a la promoción de "Palma como destino". A los efectos de 
promocionar turísticamente el pequeño comercio de Palma se dispondrán en los diferentes 
medios de promoción (redes sociales, página web, así como acciones de promoción) espacios 
preferentes y prioritarios, en coordinación con Palma Activa. 
 
2- El Consell de Mallorca y el Govern de les Illes Balears tenían pendiente de publicar 
subvenciones para que las desarrollara la Fundación Palma 365 por importe de 107.000 euros. Se 
contemplaban acciones varias,  como campañas de comarketing con el mercado nacional; 
solicitamos que, en una primera fase, el mercado nacional e interislas sea absolutamente 
prioritario, en línea con el Consell Insular de Mallorca y el Govern de les Illes Balears. 
 
3- Destinar 300.000 euros a Comercio: proponemos ayudas para sufragar gastos corrientes para 
pequeños comercios, empresas y autónomos que demuestren su afectación a la crisis covid-19. 
Concretamente a "ayudas a la liquidez de los comercios" para sufragar gastos corrientes, con el 
condicionante que mantengan puestos de trabajo y demuestren su afectación por el Covid-19 y el 
Estado de Alarma", de conformidad con los criterios técnicos y económicos que sean aplicables." 
 
Aprovat per unanimitat la transaccional 
 
56. Grup VOX relativa a la creació d'un fons d'emergència municipal per a prestacions 
socials i l'impuls de l'economia local després del COVID-19 
 
Sr. Rodríguez Farré (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Permítanme que en estos momentos intente situar en qué punto nos encontramos. 
Nos encontramos, aunque algunos todavía creo que no se han dado cuenta, ante un panorama 
absolutamente desolador. Nosotros acabamos de conocer la encuesta de población activa, el primer 
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trimestre, que recordemos es una encuesta y por tanto hace una media de todo el trimestre, donde nos 
habla de ya más de 500.000 empleos destruidos. Y eso que no incluye los ERES que todos sabemos que 
muchos se van a convertir en despidos permanentes y en concursos de acreedores. Tenemos ya a día de 
hoy una caída del producto interior bruto superior al 5% y las previsiones de Baleares hablan de entre un 
30 y un 40%. Un 30 desde las propias previsiones del Gobierno de las Islas Baleares. Esto nos sitúa, y a 
mi no me gusta como al Presidente Sánchez hacer muchas comparaciones bélicas en lo que es la lucha 
contra el virus de Wuhan, pero nos sitúa en un escenario que no ha conocido nuestro país desde la 
postguerra de la Guerra Civil. Es un escenario apocalíptico. La gente todavía no se está dando cuenta de 
dónde nos encontramos, no nos ha salido todavía el golpe, aunque ya nos hemos hecho la herida, pero lo 
vamos a pasar todos muy mal. No solo los sectores más vulnerables que son los primeros que han 
recibido el golpe, si no que ese golpe se va a extender a capas de la población que nunca lo habían 
padecido, a las clases medias-bajas, medias-altas, todo el mundo va a padecer muchísimo este panorama 
desolador. Por eso nosotros hemos querido traer a este Ayuntamiento una propuesta muy seria y digo que 
es una propuesta muy seria porque desde la oposición en estos momentos es muy fácil hacer 
electoralismo simplemente pidiendo la luna, y nosotros queremos resaltar que ese compromiso de VOX, 
esa seriedad de VOX, en esta propuesta, incluimos algo tan poco electoral como solicitar una congelación 
del sueldo a los funcionarios. Creo que ningún partido en la oposición nunca jamás ha tenido el valor, el 
coraje de decir algo como esto. Sabiendo que es un colectivo, una bolsa de votantes importantísima. 
Porque nosotros tenemos claro que sólo desde el máximo rigor en el gasto vamos a poder paliar, sólo en 
parte, esta situación que se nos viene encima. Nosotros hemos traído esta proposición, que insiste en que 
hay una serie de gastos que hoy en día en estos momentos no tienen sentido. Muchas son propuestas 
ideológicas del equipo de gobierno, que son legítimas, porque a fin de cuentas son los que están 
gobernando. Eran legítimas hace unos meses, en estos momentos consideramos que hay gastos que no lo 
son. Que no son legítimos porque todos los esfuerzos, los ingresos de este Ayuntamiento han de ir 
volcados en ayudar a las familias que lo van a necesitar y a llevar la economía sin la cual será imposible 
salir de esta crisis. Nosotros lo hemos hecho con una seriedad que no es acostumbrada porque es muy 
fácil decir pedimos 300.000 euros para aquí, 500.000 euros para allá, dejen ustedes de cobrar esta tasa o 
den estas ayudas. Pero de dónde sale el dinero. Nosotros aquí en este documento que todos ustedes han 
tenido acceso decimos claramente de dónde sacar los 45 millones de euros para hacer frente a este 
desastre. Y hablamos de 45 millones de euros que es aproximadamente un 10% del presupuesto 
municipal, porque hablar de 100.000 euros, de 50.000 euros, es hablar de nada, es intentar vender a la 
población que estamos haciendo algo cuando en realidad no estamos haciendo nada. Porque incluso esos 
45 millones de euros serían absolutamente insuficientes para hacer frente a lo que se nos viene encima. 
Yo insisto, creo que hemos demostrado que no estamos buscando ninguna medida electoralista porque no 
creo que ningún partido pueda vender el solicitar la congelación del sueldo de los funcionarios. Nosotros 
hemos pedido también la congelación de las asignaciones a los Grupos Políticos, que eso perjudica 
sobretodo a la oposición que es la que menos recursos tiene, no tiene los recursos públicos para hacer su 
tarea. Y yo creo que por todo ello, incluso aquellos que en estos momentos han pensado en la abstención 
o en el voto en contra deberían darle una vuelta y apoyar esta creación de este fondo que nos va a hacer 
muchísima falta. Gracias Sr. Alcalde.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“De nuevo podemos coincidir en que afrontamos una gran pandemia mundial y que la situación va a ser 
muy crítica y que sí que necesitamos un marco para desarrollo de la recuperación social y económica para 
salir de estos momentos que nos ha tocado. Esto podemos coincidir, en la necesidad de dotarnos de 
fondos extraordinarios, de partidas extraordinarias que no están previstas en el presupuesto. Pero bueno, 
fondos que ya estamos dotando para la emergencia sanitaria que tenemos. Tenemos dos paquetes de 
medidas que podemos valorar en muchos millones de euros los importes y las soluciones. En esto 
podemos coincidir. Pero hay una parte de su propuesta que no puedo coincidir de ninguna forma. Hoy en 
este Pleno lo que traemos son gastos, hablaremos de gastos y de ingresos, pero sobretodo vamos a tratar 
de dos modelos de gestionar una crisis que son muy distintos. Las fórmulas de la derecha de facilitar la 
salida de los poderosos, dejando atrás a los débiles, que es lo que pasó en 2008, hubo unas recetas que 
alargaron la crisis, generaron más sufrimiento, más dolor, redujo el consumo y aumentó las diferencias 
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sociales. Con nuestras fórmulas que apuestan por lo público, ayudamos a los que más necesitan y 
sobretodo no dejando nadie atrás. Nos traen ustedes básicamente 3 paquetes de medidas, la primera 
proponen reducir partidas de entidades vecinales, juveniles, de dinamización. Ustedes desconocen a qué 
se dedican estas entidades, olvidan la necesidad que tendremos cuando lleguemos a la normalidad de abrir 
espacios y centros para niños para que puedan volver a socializarse. Olvidan la necesidad de dinamizar 
barrios, de llevar actividades a los barrios, que además tiene un efecto multiplicador en el pequeño 
comercio esa actividad. Tenemos de salir de un confinamiento pero también tenemos que salir 
reconstruyéndonos humanamente, no es simplemente machacar y reducir. Nos proponen también eliminar 
más partidas destinadas a igualdad, a la memoria histórica, a la defensa de los derechos LGTBI, o sea 
también ahora entran aquí. Están en una crisis tan dura donde los que más sufren son los que están 
encerrados en sus casas con dobles encierros, con sus maltratadores, que no pueden salir, aquí también, en 
igualdad tratan de recortar en los momentos más críticos. Luego habla de que los débiles tenemos que 
salir todos iguales y que no tiene carga política. Nosotros no permitiremos que el encierro los meta en el 
armario. Y eso lo tenemos bastante claro. Nuestro compromiso va a ser igual o mayor con la violencia de 
género que en otros momentos. Y luego proponen congelar gasto en las empresas públicas. Es otro 
modelo diferente, nosotros gracias a las empresas públicas estamos gestionando esta crisis. Gracias a la 
Empresa Funeraria que está haciendo un trabajazo del que estamos muy orgullosos. Gracias a la EMT que 
sigue trabajando en estas condiciones. Gracias a EMAYA que está haciendo una desinfección de la 
ciudad increíble, un equivalente de hasta 300 campos de futbol que está ya desinfectando. Quieren 
recortar en empresas públicas, más recortes, más privatizaciones, menos servicios. Nosotros no vamos a ir 
por esta línea, nosotros vamos a ir por la lucha de los derechos y más que nunca en crisis como esta. Por 
eso no vamos a apoyar esta propuesta.” 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Nosotros desde Ciudadanos estamos a favor de que se cree un fondo. De hecho ya 
debe hacer aproximadamente 3 semanas, propusimos que 3 millones 700.000 euros del Fondo de 
Contingencia formaran parte de estos fondos que se están empezando a destinar a esta crisis. No 
entendemos cuando los señores de VOX nos presentan esta relación de recortes cuando hace un momento 
hemos votado y hemos afirmado que estábamos a favor de que se pagaran los sueldos atrasados, de días 
festivos y de horas extras de Policías Locales y Bomberos. Policías Locales y Bomberos que no sé si lo 
saben pero que también son funcionarios públicos. Ustedes quieren quitarles también el 2% también a los 
Policías Locales y a los Bomberos. Son contradicciones lo que estamos viendo aquí. Pero me voy a 
centrar en el tema, queremos un Fondo de Contingencia que se destine, queremos unos presupuestos que 
se estudien bien y que vayan destinados a combatir el Covid. Pero por ejemplo también pone aquí 
partidas y si dicen que son serios y que concretan y para mi no están concretando. Que 401.350 euros se 
quiten a políticas de igualdad y LGTB a mi me gustaría que concretaran, que concretaran exactamente 
qué quieren quitar de políticas de igualdad y LGTB por este importe. Concreten, concreten y sean serios y 
no hablen de partidismos y de preferencias y tal y ustedes son aquí las hermanitas de la caridad. No, todos 
estamos aquí para sacar nuestra ciudad hacia delante. El tema de los presupuestos es un tema muy serio, 
creo que lo debemos estudiar conjuntamente y cuando se hayan tomado las decisiones, que sean las 
mejores. Pero no poner en riesgo la viabilidad del Ayuntamiento de Palma. Porque detrás de esto va 
muchísima gente. Gracias.” 
 
Sra. Vivas Rivera (UNIDES PODEM): 
 
“Muchísimas gracias Sr. Alcalde por dejarme la palabra. A mi me gustaría decir que en este momento 
histórico en el que estamos viviendo, que es digamos algo parecido a una imagen incluso de contienda, 
aunque todos los edificios están en pie, pero que hay enormes guerras, enormes situaciones complicadas 
dentro de los hogares, dentro de las casas, de las personas y dentro de las familias. Me gustaría decir que a 
nosotros nos parece mal que este momento sea aprovechado por el Grupo Político VOX para intentar tirar 
por tierra todo lo relativo a feminismo y a LGTB. No podíamos esperar menos, es algo a lo que ya 
estamos acostumbrados, pero me gustaría afear públicamente que intente con la bandera del Covid y de la 
situación desastrosa que estamos viviendo como sociedad, pues de alguna manera tumbar todas esas 
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políticas públicas que son tan necesarias para poner la vida en el centro, para ayudar a las mujeres que 
están en situación de violencia, para que las mujeres podamos aspirar a una igualdad relativa, porque de 
momento es algo muy lejano aún en nuestra sociedad y, sobretodo, para que el movimiento LGTB y las 
personas que sufren porque precisamente ellos los señalan, señalan sus diferencias, nos patologizan todos 
los días, pues puedan tener sus derechos y sus libertades garantizadas. Para nosotros como grupo político 
es muy importante señalar que incluso en esta situación tan complicada donde más que nunca hace falta 
una unidad de todos los partidos, VOX como siempre sigue atacando a las minorías, sigue atacando a la 
mitad de la población que somos las mujeres y sigue en su línea que está contra la convivencia, contra el 
marco de la Constitución y contra la ciudad de Palma y contra sus ciudadanos y ciudadanas. Por lo tanto 
quería hacerlo constar, muchísimas gracias Sr. Alcalde por haberme permitido entrar a exponer esto y 
también abrazar a todas las personas que están sufriendo como nosotros este confinamiento y que han 
perdido familiares.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. No sé si usted Sr. Hila comparte el mismo sentimiento que yo, pero usted y yo 
como Concejales estamos viviendo una especie de déjà vu iniciando en el Ayuntamiento de Palma el 
inicio de una crisis económica como nos pasó a finales del 2007-2008. Por eso es importante aprender de 
ciertos errores. Porque el Sr. García comentaba los duros ajustes que se tuvieron que hacer por esa crisis 
económica que empezaron en el 2010, con la rebaja de salarios a los funcionarios que hizo el Presidente 
socialista Zapatero. Por tanto, nosotros tenemos la responsabilidad de, cómo hay margen, tener criterio y 
saber tomar una serie de medidas para no tener que llegar a esos ajustes tan duros dentro de 2 o 3 años, 
porque los ajustes duros no se tienen que hacer en la actualidad porque hay margen presupuestario. 
Tenemos un remanente del 2019 que es positivo y tenemos mucho margen en el presupuesto de este año 
para poder hacer una redistribución de gastos y de poder eliminar toda una serie de gastos que no son 
urgentes, aunque sean necesarios para la ciudad. Y por eso queremos explicar porqué nos abstenemos en 
esta propuesta que presenta el Grupo Municipal VOX, porque entendemos que muchas de las partidas por 
las cuales, entre ellas está el incremento salarial de los funcionarios, creemos que a día de hoy esto no está 
justificado y por eso no podemos aprobarlo. De todas maneras nosotros, pueden ver en nuestra propuesta, 
nuestra idea de crear un fondo, es un fondo con la idea de disminuir los costes fiscales a las empresas, a 
los autónomos, a las PIMES que son los que nos van a sacar realmente de la crisis, va a ser el sector 
privado que nos va a sacar de la crisis y creemos que el Ayuntamiento donde se tiene que concentrar es en 
esa redistribución de los gastos, es en atender muchos gastos sociales que vamos a ver o vamos a tener 
que cubrir durante este año y seguramente 2 o 3 años. No quiero aventurarme, ya la otra vez, cuando a 
principios de 2008 les dije que fuesen con cuidado y con prudencia a la hora de gastar, el Sr. Alcover dijo 
a ver si me creía que era Rapel o Aramis Fuster, porque en aquella época ustedes aún negaban una crisis 
importante. Nosotros vamos a tener una crisis que puede ser peor que la de 2008 porque en aquella época 
nos compensó mucho que nuestra industria, principal generadora de empleo fuese el turismo, que no 
estaba tan afectada como lo va a estar en la crisis que nos vamos a tener que enfrentar no sólo en España, 
si no en Europa, donde se van a limitar muchísimo los movimientos, donde no está claro si el estado de 
alarma se va a seguir prolongando, porque puede haber una recaída en el número de contagios aunque 
aparentemente nuestra ciudad Palma o Baleares si la comparamos con las grandes ciudades no estamos 
teniendo el mismo impacto. Por eso decirles que nosotros aquí, en esta propuesta de VOX, nos vamos a 
abstener. Muchas gracias.” 
 
Sr. Rodríguez Farré (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Intentaré responder en el poco tiempo que tengo asignado. A ver, Sr. Martínez usted 
dice que nos vamos a enfrentar a una crisis que puede ser como la de 2007 o la de 2008 y que no están 
justificadas todavía medidas como la de la congelación del sueldo de los funcionarios. Yo por desgracia le 
tengo que decir que no necesito una bola de cristal para decirle que esta crisis va a ser infinitamente peor 
que la de 2007-2008, infinitamente y ahí están los datos que lo corroboran. Me parece muy bien que se 
quiera crear un fondo para el Covid, dígannos ustedes de donde lo van a sacar el dinero. Porque es muy 
fácil de dar, dar, dar, rebajar impuestos. Los impuestos por desgracia ya se van a ver reducidos en su 
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recaudación porque muchas empresas van a quebrar. Mucha gente no va a poder pagar ni el Ibi, o sea que 
hemos de empezar a ser conscientes Sr. García, esto también se lo digo a usted que es el Regidor de 
Hacienda, de que no va usted a recaudar ni una mísera parte de lo que tenía usted en sus presupuestos 
originales. Y nos hemos de adaptar para esto. Me hace gracia cuando me dicen, no, es que no hay que 
dejar nadie atrás, pero hay políticas que no se pueden evitar, bueno pues yo creo que dedicar 44.000 euros 
a la Ley de Memoria Histórica, es que ahora nos vamos a preocupar de los muertos de hace 80 años 
cuando no nos estamos pudiendo preocupar de la gente que muere hoy. Que esto es la realidad, es la 
realidad a la que nos enfrentamos. Decirle a la Sra. Vivas que afortunadamente, publicó el otro día el 
Última Hora, que se ha rebajado lo que ustedes llaman violencia de género en nuestras islas. 
Desgraciadamente lo que ha aumentado es lo que nosotros hemos dicho muchas veces, la violencia 
intrafamiliar, la de padres con hijos, hijos con padres, abuelos, etc. Esa sí se ha incrementado y esos son 
los datos a los que hemos tenido acceso. En definitiva, ustedes puedo entender que un grupo de la 
oposición no quiera decir que congelar el sueldo a los funcionarios no es el momento, desgraciadamente 
no tengo una bola de cristal, pero no solo nos vamos a enfrentar a una congelación, en unos meses 
posiblemente nos enfrentemos de nuevo a una rebaja, a un quitar pagas extraordinarias, etc. etc. Sra. 
Pomar, desgraciadamente no se puede quedar bien con todo el mundo, porque al final se acaba quedando 
mal con todo el mundo. Uno no puede estar en misa y repicando, al final las decisiones serias son las que 
implican sacrificios y recordar gastos superfluos, dar en estos momentos 400.000 euros a las asociaciones 
de vecinos para que vengan a aplaudir al equipo de gobierno, no nos parece lo más adecuado. Ustedes 
quieren seguir en esa línea, sigan ustedes, nos van a conducir a nivel municipal a la misma catástrofe que 
nos ha conducido su gobierno a nivel nacional, pero dentro de unos meses seguiremos en situación 
muchísimo peor. Gracias Sr. Alcalde”. 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, yo quiero agradecer el contraste de las palabras de la Sra. Pomar y el Sr. Martínez. Sra. Pomar, claro 
que una de los principales objetivos es que el Ayuntamiento sea viable, por eso estamos aquí, estamos 
haciendo las comisiones y estamos desde el minuto 0 trabajando en medidas. Y el Sr. Martínez tiene 
razón que hay que tomar medidas con visión de futuro y sin precipitarnos, porque va a ser complicado. Lo 
que no entiendo es la visión de VOX que tiene, bueno sí que la entiendo, es la que plasman en su 
proposición y la que hacen gala en todos los sitios. Yo solo les pido a los señores de VOX que cambien 
de carácter y ese nacionalismo que llevan impregnado que sea real. Que sea de colaboración y que sea de 
seguir trabajando en pro de solucionar esto que va a ser muy grave y aquí creo que nadie está diciendo 
que no es una situación muy compleja y muy grave. Lo que yo quiero dejar claro es que en la gestión de 
esta crisis el equipo de gobierno va a trabajar por unos servicios de calidad que sean eficientes y eficaces. 
No vamos a aprovecharla para desmontarlos. Vamos a luchar por unos servicios que cuiden a los 
ciudadanos no como clientes, si no como ciudadanos. Unos servicios que el cliente se sienta acogido, no 
vamos a aprovechar para desmontarlos. Y vamos a pelear por reforzar unos servicios y que peleen por el 
interés general, no por su cuenta de resultados. Aquí lo importante es qué acciones vamos a tomar para 
cómo queremos salir de esta crisis, que es mejor que hemos entrado. No lo que ha pasado en otros 
momentos y con otras recetas que nos han llevado por el mal camino.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Yo quisiera hacer un comentario. Las familias que han perdido un familiar tienen un dolor. El dolor 
sigue existiendo, da igual si el familiar se perdió hace un día, un mes, un año o diez años, 20 años, todos 
recuerdan al familiar perdido porque le querían. Cuando los políticos perdemos los sentimientos, 
perdemos la humanidad y dejamos de ser útiles. Yo pediría que ciertas expresiones que hacen el juego 
político se eviten. Aunque uno no esté de acuerdo, piensen que detrás hay personas que tienen un dolor y 
me da igual la causa, tienen un dolor. Sí que pediría que como representantes de este ayuntamiento 
tuviésemos esa sensibilidad, lo pido como Alcalde.” 
 
Es proposa: 
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"El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno a  impulsar un plan de choque 
económico que permita la creación de un fondo de emergencia de 45 millones de euros destinado 
a las prestaciones sociales más necesarias y al impulso de la economía local. Dicho fondo se 
crearía mediante la reducción de las partidas no esenciales  anteriormente detalladas." 
 
No aprovat per 15 vots en contra (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma), 4 vots 
a favor (VOX-ACTUA PALMA) i 10 abstencions (PP i Cs) 
 
57. Grup VOX relativa a pla de suport al comerç local després de la pandèmia del COVID-
19 
 
Sra. Amat Ortega (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Palma es el motor económico de Baleares, eso lo sabemos todos. Aporta cerca de 13.000 millones de 
euros a la riqueza de las islas. El 88% de ese beneficio lo aporta el sector servicios, desde el ocio a la 
restauración pasando por el comercio. En total Palma cuenta con 11.000 empresas dedicadas directamente 
a los servicios, que ocupan la práctica totalidad de los asalariados de la ciudad. El comercio, como 
subsector, genera el 17% del empleo y supone el 13% de la riqueza de Palma. Estos datos ofrecidos por la 
Fundación Impulsa Baleares demuestran la importancia crucial que tiene el sector servicios en Palma y 
hace evidente que desde el Ayuntamiento se deba acometer un plan de choque centrado en él. Como 
primera prioridad, por supuesto una vez pasada la pandemia y la crisis sanitaria que eso sabemos todos 
que es lo primero, la economía no quiere ni subsidios ni subvenciones ni paguitas, lo que necesita nuestro 
sector productivo es el respaldo institucional, y este solo puede manifestarse de forma más eficaz y 
posible a través vía impuestos. Ante las vaguedades e imprecisiones del equipo de gobierno que lo 
máximo que ha llegado a decir que mientras los negocios no puedan trabajar no se cobrará ninguna tasa, 
desde VOX proponemos un compromiso con actuaciones concretas calendarizadas y tasadas. 
Coincidimos en la necesidad que no se cobre a quien no puede trabajar, eso es de pura lógica. Pero 
creemos que esta suspensión no puede levantarse automáticamente el mismo día que se permita a los 
negocios levantar la barrera. Después de varios meses de suspensión de su actividad, los empresarios de 
Palma van a necesitar un respiro tributario. Por eso proponemos en primer lugar una moratoria de 4 meses 
en el pago de las tasas municipales para que los establecimientos comerciales de ocio y de restauración, 
que mantengan el promedio de su plantilla. Pero con una moratoria de tasas tampoco lo encontramos 
suficiente, por eso en segundo lugar proponemos la aprobación de una moratoria del 50% de la cuota de 
los impuestos de bienes e inmuebles y de actividades económicas a todos los establecimientos que 
mantengan el promedio de su plantilla durante el periodo impositivo. Y porque el futuro de nuestro 
sector, al menos en el corto plazo, va a estar íntimamente ligada a la voluntad de los consumidores y 
usuarios de Palma, creemos que es necesario y urgente acompañar las medidas económicas propuestas de 
una potente campaña de concienciación y fomento del comercio local, de nuestros bares y restaurantes, en 
definitiva de aquellos que generan casi 9 de cada 10 empleos en Palma. La medida de la recuperación tras 
el brutal impacto de este virus de Wuhan la dará precisamente la capacidad del pequeño comercio, el ocio 
y la restauración para mantener el empleo previo a la crisis. Las administraciones debemos acompañarlos 
en este proceso y por eso es preciso que este Ayuntamiento, en especial, algunos de sus responsables, 
cambiemos de perspectiva con respecto a los empleadores. Ellos generan, dan empleo y generan 
dinamismo y pagan sus impuestos a menudo tan mal gestionados por las administraciones. Hacen grande 
Palma, Baleares y España. Gracias.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno, dicen que la crisis es una oportunidad y aquí ustedes ven la oportunidad otra vez de desmantelar 
y de vender la administración. De aumentar diferencias sociales y sacar rendimiento a costa de los más 
débiles. Y esto es lo que se busca en muchas ocasiones. Antes hablaba de que hay formas de salir de la 
crisis, y ahora estamos en la otra pata, en la de los ingresos. Antes hablábamos de los gastos que se 
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buscan recortar y ahora de los ingresos. Mira, la base de la administración como de cualquier 
organización, ya que habla de empresas, es tener capacidad económica para actuar. Y antes la Sra. Pomar 
decía que no hay que poner en riesgo la integridad de los ayuntamientos. Y esto se consigue mediante los 
ingresos. Un ayuntamiento sin ingresos deja de ser ayuntamiento, desaparece. Los tributos son el 
elemento más potente que tenemos de redistribución de la riqueza y eso nadie lo puede discutir. El fin del 
tributo, recaudar. Y el de la subvención, ordenación municipal, que no todo son ayuditas como usted dice, 
es acción municipal, es gestión, es política, es redistribuir esa riqueza, la riqueza que se recauda y 
buscarla haciendo un interés general. Así que no intenten confundirnos porque la realidad de los tributos 
es este. No sigan aprovechando cualquier ocasión y más unas tan graves como estas para desmontar la 
administración y para reducir el servicio que se presta a los ciudadanos. Que al final es eso, reducir la 
administración es reducir los servicios que prestamos. Esta crisis, las anteriores y las futuras que 
tengamos, van a poner siempre de manifiesto la importancia de que las administraciones sean fuertes, con 
capacidad de atender a los más necesitados. Y como estamos viendo cada vez van a ser más los que 
necesiten ayuda de las administraciones. Y bueno, también al final, capacidad de atender a todos los 
ciudadanos, no sólo los más necesitados. Y ustedes aquí están trazando, aquí y en otras proposiciones, un 
plan para conseguir una reducción generalizada de los ingresos de la administración, de desmontarla. Con 
el falso argumento de ayudar a determinados sectores, que no es cierto, porque en ocasiones las ayudas 
que plantean son mínimas. Nosotros no apoyaremos esta medida porque sí que apoyamos otras medidas 
que son como las que ya se han anunciado de apoyo en comercio, que en breve se irán poniendo en 
marcha, no de reducción de ingresos, si no de recaudar esos ingresos y redistribuirlos de otra forma.” 
 
Sra. Amat Ortega (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Desde luego mi intención no es confundir, yo creo que para eso ya se basta usted solo. Nosotros 
sinceramente, me hace mucha gracia que diga que hay que ayudar a los más débiles. La cantidad de 
trabajadores que se van a quedar sin empleos por no ayudar este sector, ¿le parece un sector poco débil o 
con poca vulnerabilidad? Creo que no ha entendido muy bien la proposición, nosotros no hablamos de 
eliminación, no sé exactamente en qué punto habla de una eliminación o ha leído usted una eliminación 
perpetua de estos impuestos. Hablamos de una moratoria. Una moratoria durante 4 meses de las tasas 
municipales y una reducción del 50% durante un plazo para ayudarles a levantar la barrera y en las 
condiciones óptimas para seguir generando empleo. No sé, vuelvo a repetir, en qué momento ha visto 
usted una eliminación. Que el Ayuntamiento necesita recaudar para atender a las necesidades lo tenemos 
clarísimo, está claro, no hay ninguna duda con respecto, no queremos confundirle ni estamos nosotros 
confundidos. Lo que pasa es que usted no entiende que si las empresas quiebran, que si los negocios 
cierran, si no se produce ocio, si la restauración no es potente, no vamos a recaudar absolutamente nada y 
por lo tanto no vamos a poder ayudar absolutamente a nadie. Vuelvo a repetir, no hablamos de 
eliminación, hablamos de ayudas, hablamos de moratoria, hablamos de suspensión durante un tiempo. 
Hablamos de ayudar. Es el momento de ayudar a este sector porque ayudándoles a ellos ayudamos a 
muchos. Muchas gracias.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, a ver, usted lo que no entiende es usted. Usted lo que plantea es que a través de la reducción de 
impuestos de forma genérica, una herramienta que no es para bonificar, se bonifique a empresas, por 
ciertos a las del IAE que son las más grandes empresas, o se bonifique la mitad del Ibi, el 50% de Ibi de 
determinados sectores, unos sí, otros no, cuando es un impuesto genérico. Lo que no entiendo es que igual 
que una empresa desaparece, un ayuntamiento desaparece también si no tiene ingresos. Pero lo que sí que 
tiene capacidad de hacer un ayuntamiento es si tienes esos ingresos redistribuirlos de forma correcta en 
empresas que lo necesitan o en sectores que lo necesitan en concreto. No de forma genérica sin un estudio 
previo. Esa es la diferencia que ustedes no entienden. Una administración fuerte con recursos puede 
ayudar a los que lo necesitan. Una administración floja y sin recursos desaparece, no sirve para nada y no 
puede redistribuir esa riqueza entre los que realmente lo necesitan. Y eso es lo que usted no entiende. 
Porque cuando usted dice moratoria, significa reducir ingresos. Cuando usted dice bonificación del 50% 
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significa reducir ingresos, aunque no lo quiera reconocer o aunque no sepa que realmente es eso lo que 
trae a este Pleno.” 
 
Es proposa: 
 
"El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno a 
 
1. Aprobar una moratoria de cuatro meses en el pago de tasas municipales para los 
establecimientos comerciales, de ocio y restauración que mantengan el promedio de su plantilla 
durante el período impositivo. 
 
2. Aprobar una bonificación del 50% en la cuota del Impuestos de Bienes Inmuebles y del 
Impuesto de Actividades Económicas a todos los establecimientos comerciales, de ocio y 
restauración que mantengan el promedio de su plantilla durante el período impositivo. 
 
3. Impulsar una campaña de fomento del consumo de productos, servicios y bienes locales a 
través de marquesinas, autobuses de la EMT, centros de titularidad municipal y otros espacios 
públicos, físicos y digitales." 
 
Aprovat el punt 3 per unanimitat. No aprovats els punts 1 i 2 per 15 vots en contra (PSIB-PSOE, 
UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 vots a favor (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs) 
 
58. Grup PP relativa a mesures de protecció de col·lectius vulnerables a conseqüència de la 
crisi sanitària 
 
Sr. Sánchez Cifre (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Lo primero reincidir al agradecimiento personal del Ayuntamiento de Palma por su 
esfuerzo en el momento de dificultad e incertidumbre, en especial a todo el personal de los Servicios 
Sociales que antes, durante y también continuarán maximizando sus esfuerzos en atención a las personas 
más necesitadas. Y bien, entrando en el punto en concreto que ahora nos referimos, es cierto que todo el 
esfuerzo ahora se centra en salvar vidas humanas. …………….por eso el Ayuntamiento de Palma, 
nuestra institución más cercana, debe plantear medidas ante esta situación, no únicamente las que ya 
estamos teniendo si no aquella situación de exclusión…” 
 
Sr. Noguera (MÉS-Estimam Palma): 
 
“En primer lloc volia donar les gràcies a tots els treballadors de l’àrea de l’àmbit social, tant de 
l’Ajuntament com de les entitats, perquè estan realitzant una tasca imprescindible en aquests difícils 
moments de crisis sanitària però especialment també i ara, d’aquí unes setmanes veurem, 
socioeconòmiques de forma molt important. En primer lloc voldria deixar clar que en relació a la 
comparativa interanual, en relació a les mateixes dates de l’any passat a enguany, hem augmentat les 
ajudes un 91%. Això és una visualització que aquesta crisi és important i que està arribant a molta més 
gent de la que normalment era usuària de Serveis Socials. En relació en el pressupost, nosaltres ja a 
principi d’any vàrem augmentar a 600.000 euros la partida d’ajudes econòmiques, vàrem passar de 4 
milions a 4 milions 600. En aquest pressupost li hem de sumar 1 milió 600.000 euros que ha arribat per 
part del Govern i del Consell, ampliant els nostres convenis. També sumar-li 200.000 euros que arriba a 
través del Fons de Contingència. Esteim parlant que per afrontar aquesta crisi tendrem quasi 6 milions 
500.000 euros, això és la quantia més important a nivell d’ajudes econòmiques que s’ha donat en la 
història de la democràcia. A partir d’aquí també comentar-vos que esteim augmentant les plantilles de 
Benestar Social, dia 4 de maig arriben 6 treballadors socials més i també Funció Pública està aconseguint 
que puguin arribar 5 auxiliars administratius més. El Centres Municipals de Serveis Socials tots estan de 
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guàrdia, s’està atenent a moltíssima població i la veritat és que és un orgull poder gestionar aquesta àrea 
en aquest moment. En relació a la proposta del Partit Popular, una proposta bastant assenyada, una 
proposta que potencia els serveis socials en relació a aquesta crisi. Hi ha 2 punts que votam que no. El 
primer en relació al Servei d’Ajuda a Domicili i a la Teleassistència. Cal recordar que totes les persones 
tenen aquest servei si tenen problemes econòmics a través d’un informe dels treballadors socials, queda 
eximit de pagar res. Per aquest motiu totes aquelles persones que tenguin una situació econòmica 
complicada no pagaran aquest servei. I després també hi ha una qüestió que nosaltres hem votat que no, 
perquè no podem instar a altres administracions a plantejar una coordinació important, quan ja s’està fent. 
Cada dilluns i cada dijous a les nou del matí tenim una reunió per videoconferència amb el Govern de les 
Illes Balears, el Consell de Mallorca, el Consell d’Eivissa, el Consell de Formentera, el Consell de 
Menorca, la Felib, l’Ajuntament de Palma i totes les entitats, les principals entitats socials de les nostres 
Illes: Creu Roja o Cáritas. Aquesta coordinació existeix. També he de dir que ara començarem a crear una 
comissió de feina amb el Consell Municipal de Consells Socials, per reunir-mos cada 15 dies amb les 
entitats i per tractar temes tan importants que vendran ara. Per exemple: aquest estiu haurem de fer que 
Palma sigui una ciutat d’oci i una ciutat educadora. Si sumam el juliol i agost, els nins farà 6 mesos que 
no hauran anat a escola i és un tema que volem tractar de forma molt delicada, de forma molt ben 
plantejada i donar suport a Apimas i entitats per que aquest estiu veritablement pugui suplir aquests 
mesos sense anar a escola. I altres temes que també seran molt importants com com reprenem el 
comunitari, qüestió importantíssima ara a nivell de cohesió social i de prevenció en els barris. Res més 
que dir, agrair al Partit Popular aquesta proposta, esteim d’acord en quasi tot, hi ha algunes coses que ja 
hem votat que sí perquè ja les esteim fent i pens que amb el tema de Benestar Social tots els partits hem 
d’anar de la mà. Ve una crisi socioeconòmica important. Crec que amb un 30% de caiguda del PIB amb 
taxes d’atur important i a partir d’aquí l’Àrea de Benestar Social garanteix aquesta cohesió social, 
garanteix igualtat d’oportunitats i garanteix que l’Ajuntament de Palma no se descuida de cap família que 
passa malament.” 
 
Sra. Amat Ortega (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Guillermo, yo te propongo, porque veo que aquí a favor de los puntos no está bien. 
Yo te propongo hacer unos cambios, por ejemplo: la eliminación del copago, estoy de acuerdo con lo que 
ha dicho el Sr. Noguera, creo que si añades la palabra “justificado”, como ya se está haciendo y soy 
conocedora porque soy usuaria, o sea realmente esto se está haciendo. El copago cuando no se puede 
pagar se exonera directamente, entonces si añadimos la palabra “con justificación” te la aceptaríamos. El 
punto 2 no te la vamos a aceptar porque ya te hemos dicho anteriormente que estamos de acuerdo con lo 
que ha dicho la Sra. Truyol, con la medida que ha tomado a través del Consejo Rector del Patronato. El 
punto 3 tampoco vamos a votar a favor, a no ser que añadáis “que sea finalista”, que se justifique de 
manera finalista. Y el punto 9 no vamos a votar a favor porque entendemos que no es necesario hacer una 
campaña publicitaria, no en este sentido si no en ningún otro sentido, en cualquier tema, creo que con 
rueda de prensa, entrevista en el periódico o comunicado, se transmite exactamente igual, es igual de 
eficiente y no tenemos porqué pagar, hacer ningún tipo de dispendio, que esto se hace de manera gratuita 
y somos conscientes de que al equipo de gobierno se les publica las noticias, los comunicados, las ruedas 
de prensa y las noticias que dan. Y por lo tanto, no lo consideramos necesario. Guillermo, ¿me has 
entendido? Lo digo, porque a ti se te oía fatal, yo no sé si tú me oyes a mi bien.” 
 
Sr. Sánchez Cifre (PP): 
 
“Yo te oigo perfectamente.” 
 
Sra. Amat Ortega (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“En el punto 1 si añadimos justificación te lo votaríamos a favor. El resto a favor. El punto 2 no lo vamos 
a votar a favor porque estamos de acuerdo con lo de la Sra. Truyol. El punto 3 si añades finalista lo 
votaremos a favor. Y el punto 9 no lo votaremos a favor.” 
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Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Molt bé. Esper que també li quedi clar al Sr. Secretari perquè prengui acta. I també hi ha un canvi de vot 
al punt 9 que volia explicar la Sra. Vivas abans de fer el darrer torn de rèpliques.” 
 
Sra. Vivas Rivera (UNIDES PODEM): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. En un principio habíamos estado valorando pero considero que es bueno que el 
Partido Popular haya presentado estas propuestas que van en consonancia con lo que desde el Área por 
ejemplo ya estamos haciendo. Y nos pedían en cuanto al punto 9 que hubiera campañas de difusión. 
Nosotros ya desde el Ayuntamiento abrimos un teléfono de emergencias donde las mujeres podían llamar 
si estaban padeciendo alguna situación de violencia, es un teléfono que funcionaba de manera paralela 
con otros teléfonos como el 112 o el 016. Hicimos también unos movimientos económicos, precisamente 
para que el mismo día que salía el Real Decreto que Madrid firmó para que pudiéramos tener 
alojamientos fuera del SAM, para que no hubiera una saturación, ya nosotros también ese día ya lo 
teníamos todo en marcha y se pudo descongestionar el servicio para que las mujeres y los niños y las 
niñas estuvieran mejor. Hemos estado en todo momento y además yo de manera directa hablando con los 
responsables del servicio, tanto por la mañana como por la tarde, recibiendo noticias de cómo estaban 
saliendo las pruebas que se hacían de temperatura. Porque al principio estábamos un poco preocupados 
por si podía haber algún caso o no. La verdad es que ha habido suerte y el servicio ha funcionado muy 
bien y no hemos tenido ningún brote ni ningún caso. Y bueno, agradezco que hayan solicitado hacer esa 
campaña, justamente también me gustaría decir que el otro día nos reunimos con videoconferencia con el 
Consell de Dones. Fue una de las iniciativas que pusieron las mujeres sobre la mesa, que están valorando 
en qué línea iría pero iría encaminado precisamente a eso, a poner de relieve socialmente que el problema 
de violencia contra la mujer ahora más que nunca se circunscribe al hábito del hogar. Y ya que nosotras 
habíamos conseguido con la lucha que eso no fuera así, que fuera más público, bueno pues ahora 
volvemos pasos hacia atrás. Entonces creo que al margen de lo que pasó ayer en el Congreso de los 
Diputados donde ustedes como Partido Popular hicieron una abstención al trabajo que están haciendo las 
compañeras en el Ministerio, entiendo que aquí en Palma tienen ustedes otro sentir al respecto y por lo 
tanto agradezco muchísimo la iniciativa. Valoren ustedes si mantienen el punto o se alinean con VOX y 
lo suprimen.” 
 
Sr. Sánchez Cifre (PP): 
 
“Mantendremos la propuesta en los mismos términos como la proponíamos, sobretodo porque nuestra 
propuesta entendemos que es mucho más valiente….No dejar de agradecer al Sr. Noguera y al equipo de 
gobierno que la inmensa mayoría de las propuestas que hemos llevado en esta proposición, … Y también 
entendemos que 2 servicios que son primordiales ahora mismo en situaciones de confinamiento… no 
costaría nada una reducción del 50%. Yo creo que hay que ser valiente y que obviamente…” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS-Estimam Palma): 
 
“Simplement tornar a recordar la història del tema del copagament. És veritat que el Sr. Sánchez la 
legislatura passada va insistir molt en aquesta qüestió i nosaltres aquesta legislatura li vàrem agafar el 
guant i vàrem canviar els criteris, en el sentit que totes aquelles persones que tenien dificultats 
econòmiques amb un informe del treballador social, ja no pagaven. Esteim en la mateixa situació. Llavors 
no té molt de sentit tornar amb això, perquè totes les persones que tenen dificultats econòmiques a la 
nostra ciutat no pagaran aquests serveis. En relació a les subvencions cal plantejar que les subvencions ara 
estan suspeses administrativament i això és positiu perquè les entitats podran mantenir temps per poder 
plantejar els seus projectes amb la nova realitat. De fet ahir vàrem tenir una reunió amb el Batle i les 
entitats del Tercer Sector de la nostra ciutat i hi ha entitats que ja estan canviant alguns projectes i 
especialment per posar un exemple, s’estan fitxant en com podem fer que les entitats ajudin a superar la 
bretxa digital a segons quins barris de la nostra ciutat. Són qüestions que s’estan plantejant. I també li he 
de dir que es fa una aportació de 150.000 euros extraordinària a Cáritas perquè puguin seguir donant 
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ajudes a col·lectius molt concrets que l’Ajuntament igual no pot arribar per qüestions legals. A partir 
d’aquí ja li dic que recollim el guant de la seva proposta, entenem que Benestar Social és una àrea 
imprescindible, també la lluita contra la violència de gènere i a partir d’aquí anem a treballar tots junts i 
treure aquestes àrees del debat més partidista, que no polític, perquè tot és política, però sí que vos 
estenem la mà de caminar junts en una situació molt complexa. Com deia el Sr. Rodríguez, coincidesc 
amb ell, que serà infinitament més difícil que la crisi econòmica del 2007-2008, i a partir d’aquí anem a 
caminar tots junts en un tema tan sensible com la cohesió social i la igualtat d’oportunitats entre homos i 
dones de Palma.” 
 
Transaccionat el punt 11, es proposa: 
 
El Pleno del Ayuntamiento de Palma acuerda: 
 
1.La eliminación del copago en el Servicio de Ayuda a Domicilio a perpetuidad y la reducción 
en un 50% del copago asociado a los servicios de Teleasistencia y Comida a Domicilio mientras 
dure la crisis sanitaria. 
 
2. Exoneración en el cobro del alquiler a los inquilinos de una vivienda del Patronato Municipal 
de la Vivienda mientras dure la crisis sanitaria. 
 
3. Aprobación de una convocatoria extraordinaria de subvenciones dirigida a las entidades del 
tercer sector para financiar actuaciones encaminadas a reducir los efectos de la crisis sanitaria en 
los colectivos más vulnerables. 
4. Incremento de la partida destinada a concesión de ayudas urgentes e implantación de 
mecanismos administrativos que permitan la concesión de las mismas de la manera más ágil y 
eficaz posible. 
 
5. Potenciar la atención de todos los servicios municipales en coordinación con otros servicios 
públicos (policía, sanidad, educación,..) en la detección de niños y jóvenes en situación de 
desatención, maltrato o riesgo de conducta antisocial que pudiera verse incrementada a 
consecuencia del coronavirus. 
 
6. Iniciar los trámites necesarios para el refuerzo de los servicios sociales comunitarios, con 
especial hincapié en los reconocidos como prestación garantizada en la cartera de servicios 
sociales, como respuesta a la imposibilidad o dificultad actual de su prestación y que deberá ser 
compensada con mayores esfuerzos una vez transcurrida la crisis sanitaria. 
 
7. Instar al Govern y al Consell a la creación de una comisión conjunta de prestación de ayudas y 
servicios a los afectados por el COVID-19 con el objetivo de evitar duplicidades y trámites 
burocráticos innecesarios en el acceso a los mismos. 
 
8. Ampliación de las plazas del Servicio de Acogida Municipal de personas adultas, familias y 
corta estancia en previsión del incremento de la demanda del servicio. 
 
9. Difusión de campaña publicitaria, en prensa escrita, digital y radio, con el objetivo de divulgar 
la existencia del servicio de atención a víctimas de violencia de género y los canales de acceso al 
mismo. 
 
10. Dotación de todos los medios necesarios de protección e higiene a los profesionales de 
servicios sociales que presten atención directa a los usuarios. 
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11.Destinar parte del superávit 2019 a financiar medidas sociales, de promoción económica y, 
en general, a cubrir las necesidades surgidas por la Pandemia del Covid, dentro de los límites y 
requisitos legales establecidos." 
 
Aprovat:  per unanimitat els punts 4, 5, 6, 8, 10 i 11(aquest transacionat); aprovat el punt 3 per 
25 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma, PP i Cs) i 4 abstencions 
(VOX-ACTUA PALMA); no  aprovat el punt 9 per 19 vots en contra (PSIB-PSOE, UNIDES 
PODEM, MÉS-Estimam Palma i  VOX-ACTUA PALMA) i 10 vots a favor (PP i Cs) ; no 
aprovat el punt 1 per 19 vots en contra (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i 
VOX-ACTUA PALMA) i 10 vots a favor (PP i CS); no aprovat el punt 2 per 19 vots en contra 
(PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i VOX-ACTUA PALMA), 10 vots a 
favor (PP i Cs); no aprovat el punt 7 per 15 vots en contra (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, 
MÉS-Estimam Palma) i 14 vots a favor (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs). 
 
59. Grup PP relativa a mesures de promoció econòmica i laboral davant la crisi 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Quiero empezar agradeciendo el apoyo primero del Grupo Municipal VOX, que en principio me 
informan que va a votar a favor de 24 de las 25 medidas que proponemos de promoción económica y 
laboral, y al Partido Socialista, MÉS y a Podemos que según me informan tiene a bien apoyar 7 de las 25 
medidas que estamos proponiendo desde el Grupo Municipal Popular. Respecto al resto de medidas que 
no van a contar con el apoyo del equipo de gobierno, me gustaría un poco resumir, informar de cuáles son 
los principios que inspiran esas medias. Mire, nosotros tenemos claro que tiene que haber una 
redistribución de los gastos que tiene actualmente el Ayuntamiento en el presupuesto 2020 y de cara al 
futuro. Que tiene que haber una contención de gastos que no son urgentes aunque sean necesarios para la 
ciudad, serán gastos que vamos a poder plantear de cara al futuro. Y creemos que es importante como 
otro principio la disminución de los costes fiscales de aquellas empresas, empresarios, autónomos, pimes, 
etc. que son los que tienen que generar empleo. Y por tanto el Ayuntamiento una de las cosas que 
tenemos clara es que hay que ayudar al sector privado que son los que mediante la generación de empleo 
nos van a sacar de esta crisis. Y luego, al menos temporalmente, la reducción de todo una serie de 
restricciones que el equipo de gobierno ha ido aprobando, restricciones de las actividades económicas que 
son generadoras de empleo, y eso es la filosofía de las medidas. Nos sorprende que no apoyen bajar el 
ICIO o establecer una bonificación del 95%, como hemos dicho en otro punto, para las obras de 
adaptación en este caso de las residencias de tercera edad para toda la infraestructura, todo los 
equipamientos que necesiten para reducir el número de contagios que ha habido en estas residencias. No 
entendemos como ustedes pueden votar esta declaración política, porque no la estamos incluyendo en la 
ordenanza fiscal, en esto no entiendo muy bien el Sr. García cuando no tiene argumentos políticos en 
tema de fiscalidad, se va por unos derroteros que es difícil de entender. No entendemos como otras de las 
medidas que el Partido Popular ha apoyado, que también la proponía VOX, aunque limitaba un poquito 
más en tiempo, 4 meses, y sólo a las empresas que mantuvieran empleo, nosotros proponemos una 
moratoria en el pago de cualquier tipo de tributo, incluso de sanción, por los problemas de liquidez que en 
el corto plazo van a tener autónomos y van a tener pimes y van a tener parados. Es una propuesta de 
liquidez y no entendemos como el equipo de gobierno es tan insensible en este tema de no aprobar esta 
moratoria de 6 meses. No entendemos como no aprueban esto. De las medidas que nosotros estamos 
poniendo sobre la mesa, es verdad que falta una porque nosotros sí creemos que hay que modificar 
completamente todo lo que es la normativa sobre las limitaciones de las terrazas, entre otras cosas porque 
el Gobierno del Estado, en todas estas fases que ha ido aprobando, está hablando de que los bares, los 
restaurantes, etc. deben empezar con el tema de las terrazas, sobretodo los que tiene dimensiones 
pequeñas, porque garantizan las distancias que el coronavirus nos exige. No entendemos que ustedes en 
este punto no sean sensibles. Dijeron que iban a eliminar la tasa de las terrazas pero no han iniciado el 
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cambio de la modificación de la Ordenanza Fiscal sobre las terrazas y en principio ustedes van a estar 
obligados a cobrar estas tasas porque no han hecho ningún tipo de modificación en las ordenanzas 
fiscales. También nosotros proponemos algo que ustedes o bien el Sr. García está justificando para no 
votar a favor de ninguna de las rebajas de los costes fiscales a autónomos, de que la oposición, porque 
hicieron también incluir a otro grupo municipal que el Partido Popular ha votado a favor de sus 
propuestas, la oposición está proponiendo una rebaja generalizada de impuestos, esto no está en nuestra 
propuesta. En nuestra propuesta no hay una rebaja generalizada de impuestos, es falso. Y las que ha 
apoyado el Partido Popular del Grupo Municipal VOX, tampoco hay una rebaja generalizada de 
impuestos, se concentra en los que mantendrían empleo. Por tanto no insistan, no estamos haciendo esa 
propuesta generalizada. Miren, ustedes tienen que adaptarse a una realidad, yo ya lo he dicho en mi 
anterior, cuando hemos hablado anteriormente sobre la crisis del 2008, en la crisis de 2008 en Palma nos 
compensó el turismo, en esta va a ser mucho peor porque el turismo va a salir muy dañado. El turismo va 
a ser una de las industrias que más tarde van a salir de esta crisis económica y por tanto nosotros 
entendemos que hay que tomar una serie de medidas de excepcionalidad y adelantarnos a estas 
situaciones. Por tanto nosotros estamos proponiendo medidas, permítamelo decir, razonables. Cualquiera 
de ellas y nosotros agradecemos que se apoyen algunas pero algunas de las que apoyan son coherentes 
con apoyar otras que ustedes, o con otras propuestas que ustedes no están apoyando y que no están 
llevando a cabo. Por tanto lamentar que ustedes no quieran apoyar pues ciertas rebajas fiscales 
momentáneas. Pero miren, ustedes aprobaron un presupuesto con unas condiciones, con una capacidad 
económica de los ciudadanos, era el presupuesto que tenía una estimación de pago de impuestos, la 
mayor, la más alta de la historia del Ayuntamiento de Palma. Y ya les digo que pueden empezar a ver que 
va a haber una rebaja en la recaudación, no porque ustedes estén aplicando una política de rebajas de 
impuestos si no porque no van a poder pagar los ciudadanos de Palma y mucho sector económico, sobre 
todo principalmente del sector relacionado con el turismo. Muchas gracias.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Aquí el Sr. Martínez antes lo ha dicho, que ellos ya han gestionado una crisis. Y el PP gestionando una 
crisis ya sabemos y ya se ha retratado en prácticamente todos los Plenos, que depende de en qué silla está 
sentado le da al botón de subir impuestos y si es posible a los que más tienen y a los que menos necesitan 
que se los bajen. Y cuando gobierna se dedica a subirlos a los límites máximos si es que puede, porque 
siempre hace todo lo posible para subirlo. Y nos traen propuestas aquí después de esa experiencia y sin 
arrugarse y orgullosos de lo que hacen. Mire, nos piden medidas que son realmente inaplicables como los 
aplazamientos y fraccionamientos sin constitución de garantía. Cuando precisamente la construcción de 
garantía es para garantizar su cumplimiento. Y además de las obligaciones más grandes, normalmente los 
que hacen grandes inversiones o grandes obras. Nosotros sí que hemos aplicado medidas similares como 
son los aplazamientos de los periodos voluntarios de las tasas de residuos, que eso sí que son factibles que 
se hayan llevado a cabo. Piden bonificaciones para obras de medidas de protección de coronavirus que no 
requieren obras, es que son pequeñas instalaciones mínimas. Piden modificaciones en 4 o 5 propuestas 
que requieren de tramitaciones que van a superar con creces el periodo que sean necesarias y algunos, 
como hemos hablado antes, ya están recogidas en la ley con estudio uno a uno de los casos. Piden, como 
ya es costumbre, bonificaciones que no están recogidas en la ley y eso sí que es habitual de cada Pleno y 
que sabe que no se pueden aplicar, y a veces hasta se inventan términos. Y queda muy bien traerlas a 
Pleno, a usted le permite hablar de temas que a lo mejor los ciudadanos quieren oír pero crea expectativas 
falsas y eso yo creo que deberían reconocerlo y dejarlo de hacer por el bien de la ciudadanía y por el bien 
de estos plenos. Traen reducciones de sectores concretos de actividad en tributos generales que afectan a 
infinidad de colectivos y sectores, sin justificar porqué sí unos y porqué otros no, también es curioso. 
Traen reducciones de tributos periódicos ya devengados, a los que no es posible su reducción y lo sabe, si 
bien ustedes hicieron alguna maniobra en el Ibi en años anteriores pero ustedes saben que no se puede 
hacer. Y traen bonificaciones que benefician únicamente a grandes empresas, a aquellas que facturan más 
de 1 millón de euros y lo saben. Pero bueno, como usted ha hecho por otro lado también hay medidas 
como una reducción genérica y bastante coherente no politizada de gastos no relacionados con 
necesidades generadas por la crisis, que es de sentido común, que agradecemos y que apoyamos. También 
traen un impulso de un plan de destino turístico o la virtualización de actividades de impulso al 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
02

00
52

8_
01

_0
01

. S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
28

/0
5/

20
20

 i 
ho

ra
 1

3:
58

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//s
eu

el
ec

tr
on

ic
a.

pa
lm

a.
es

/c
sv

/d
ef

au
lt.

ht
m

?c
sv

=
D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
D

A
A

89
B

51
58

B
E

29
9F

89
A

pr
ov

at
: p

er
 u

na
ni

m
ita

t



 
 
 

 77 

emprendimiento o cursos de formación en comercios para la protección contra el Covid que también 
apoyamos. Luego hacemos unas transacciones de la propuesta razonable del destino del remanente, 
dentro de los límites y requisitos legales, que esto siempre hay que tenerlo en cuenta y es nuestro caballo 
de batalla, para cubrir las necesidades surgidas del Covid. También la de análisis de colaboración con el 
sector privado y la de fomento de espíritu emprendedor y de la orientación para la mejora de candidaturas 
para demandantes de empleo. Estas o apoyamos o transaccionamos. Y creo que es donde debemos ir. Las 
que no aceptamos son aquellas que atacan a un modelo de ciudad de convivencia y seguridad para el 
ciudadano, como la de terrazas o la que ustedes llaman limitación del coche privado, que no es más que el 
espacio que se va ganando al coche y que ahora tanto se aprecia. Cuando los ciudadanos pueden salir de 
su casa después de estos largos periodos de confinamiento y que va estrechamente unido con otra 
proposición que tampoco aceptamos que es la de paralizar nuevas peatonalizaciones, cuando 
precisamente la ciudad lo que demanda son espacios para poder esparcirse sin aglomeraciones. Y ya por 
último no apoyamos esta escueta propuesta de reducción de la regla de gasto, dado que ya Junta de 
Gobierno aprobó y presentó una, que era realmente exigente y completa y que además era coherente con 
lo que siempre pedimos en cualquier institución, ya sea municipal o europea, que es la reducción y que 
nos den autonomía en esa gestión. Así que aceptamos, en resumidas cuentas y adecuamos sus propuestas 
razonables, y a apartamos los posibles fuegos de artificio que ustedes a sabiendas que no lo son los traen.” 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Nosotros desde el Grupo Municipal Ciudadanos consideramos que todas las propuestas que plantea aquí 
el Partido Popular son medidas totalmente razonables. Son medidas que para nuestro gusto deberían 
plantearse a nivel individual y adaptarse a las circunstancias tan cambiantes en las que estamos viviendo. 
Estamos ante un cambio de paradigma. Que hoy estemos por parte del Gobierno negando determinadas 
situaciones, por ejemplo con las terrazas no quiere decir que a lo mejor dentro de 15 días nos lo 
tendremos que plantear, porque la situación es muy grave y va a ser muy grave. Nosotros vamos a votar 
abstención porque consideramos que son razonables pero que el método no es el adecuado. Presentar un 
bloque de 25 propuestas tan delicadas como estas necesitan un estudio de cada una de ellas, valorar su 
viabilidad y también el entorno cambiante como ya he mencionado. Además nos falta información. No 
sabemos el resultado del remanente del 2019, no sabemos la afectación del cambio de la regla de gasto, si 
se va a producir o no. El Sr. Sánchez desde Madrid está creando muchísima incertidumbre y no sabemos 
si será capaz de llegar a acuerdos con las mismas comunidades autónomas o si será capaz de conseguir 
ayudas a nivel europeo. Entonces en este espacio de incertidumbre, nosotros lo que decimos es prudencia, 
estudiemos cada una de estas propuestas, un foro para poder discutir cada una de ellas, podría ser esa 
comisión no permanente que hoy hemos aprobado y allí ir poniendo en consenso cada una de estas 
medias. Pero repito son totalmente razonables y planteables en un futuro muy próximo. Gracias.” 
 
Sr. Rodríguez Farré (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Tal y como se reprodujo en la Junta de Portavoces está claro lo que nosotros vamos 
a votar a favor de la práctica totalidad de las medidas que solicita el Partido Popular. En la única que 
vamos a votar en contra y por coherencia es el punto 23 sobre la campaña de publicidad porque 
consideramos que el Ayuntamiento tiene medios suficientes por redes sociales, a través de ruedas de 
prensa, etc. para hacer conocer todas las medidas que sean necesarias sin incurrir en nuevos gastos, 
porque además se contradicen con la propuesta que hacen ustedes en el punto 10 de contención del gasto. 
Y en eso quería incidir, Sr. Martínez, porque usted precisamente ha tenido experiencia de gobierno, como 
bien ha dicho, gestionando una crisis, una crisis que también le recuerdo al Sr. García que no se creó de la 
nada si no que fue heredada de la nefasta gestión del equipo de izquierdas anterior y del gobierno de 
España. O sea, las crisis no se producen por generación espontánea, si no que golpea con más o menos 
fuerza en función de quien está al frente del Gobierno. En ese sentido, Sr. Martínez, nosotros nos hubiera 
gustado muchísimo más que ese punto 10 hubiera sido más valiente, más desarrollado, como hemos 
hecho nosotros. Porque nosotros lo que hemos dicho es que si realmente tenemos que dar ayudas, 
tenemos que reducir tasas, etc. de algún sitio hemos de sacar el dinero y nosotros hemos hecho aquí una 
propuesta muy concreta, cuantificada, indicando qué partidas y lo hemos hecho con un valor, un valor que 
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si me permite ha hecho que la mitad del equipo de gobierno saliera en tropel a decirnos sus opiniones. 
Pero a este respecto, yo estoy convencido de que el tiempo nos dará la razón, como nos la ha acabado 
dando el Gobierno de España en todas las medidas que propusimos y que en su momento todo el mundo 
nos las atacó, como el cierre de fronteras, declaración del estado de alarma, uso de mascarillas, etc. Al 
final el tiempo, por desgracia, nos está viniendo a dar la razón. Olvídense ustedes también de temporada 
de verano, este año no va a haber temporada. Ya digo, la crisis que nos vamos a enfrentar y creo que el 
Sr. Noguera lo ha visto con bastante perspicacia, no va a tener nada que ver con la del 2008, va a ser 
muchísimo más fuerte. Y permítame en esta intervención Sr. Alcalde decirle que aunque agradezco que se 
haya dirigido a mí sobre el tono de mi intervención, este estado de alarma que algunos casos es una 
especie de estado de excepción encubierto, no ha limitado mi libertad de expresión por mucho que lo 
intente el Sr. Marlasca. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias. Estamos muy orgullosos de que la tenga ya que costó mucho conseguirla.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Primero decirle al Grupo Ciudadanos que en un principio el equipo de gobierno informó en febrero al 
Ministerio de Hacienda, ya lo dirán, de un remanente de muchos muchos millones del 2019 y por eso 
nosotros hemos propuesto, hemos incluido la referencia al remanente. Sr. García, respecto…Bueno, antes 
contestaré al Grupo Municipal VOX, al Sr. Rodríguez, la publicidad es publicidad institucional si se 
aprobasen las medidas de rebaja fiscal. Porque lo que no queremos es que se aprueben medidas de rebaja 
fiscal y que no se den a conocer a los ciudadanos. Y no estamos hablando de gastar millones de euros, 
estamos hablando de gastar unos pocos miles de euros para dar a conocer. Mire, Sr. García, me ofende, es 
que su falta de argumentación política me ofende cada vez que usted intenta desprestigiar ciertas medidas 
fiscales, alguien que ha estado en su sitio. Usted ha dicho que fuimos valientes a la hora de interpretar una 
normativa para bajar el Ibi, fuimos valientes. El Partido Socialista no lo apoyó pero no votó en contra de 
aquella medida. Nosotros lo bajamos 3 años seguidos el Ibi. Pero usted se tiene que comparar, porque 
usted siempre se compara con el 2012, en el 2012 llevábamos ya 4 años de crisis. Ahora iniciamos una 
crisis peor de la del 2007-2008 y usted se tiene que comparar con aquellas medidas que en el 2008 
ustedes tomaron. Porque fueron ustedes hasta el 2012 los que tenían que tomar medidas y no las tomaron. 
Le quiero recordar el Plan E de Zapatero que endeudó el país y que supuso una rebaja del sueldo de los 
funcionarios del 5% que no se ha recuperado. La mayoría de medidas que se tuvieron que adoptar con 
posterioridad, no por el Ayuntamiento si no por el Gobierno de España como la paga extra de Navidad, sí 
se ha recuperado, lo digo porque aún guardamos herencia de Zapatero. Respecto a la regla de gasto, mire, 
señores del gobierno les digo, ya sé que el Sr. Alcover dijo a ver si yo me creía que era Aramis Fuster, 
mire va a haber una bajada de ingresos importante y si ustedes no empiezan a tomar medidas hoy, hoy 
que es en el inicio de la crisis económica, por la prolongación del estado de alarma y que esto sigue 
prolongándose. Si no toman medias hoy, los ajustes que ahora serían más o menos asumibles y 
entendibles por la ciudadanía, tendrán que ser más duros. Yo no estaba en el 2008 Sr. García. Cuando 
usted quiera compararse cosas, yo estaba en el peor de los momentos. Usted, bueno era Director General, 
pero le puedo asegurar que usted no ha gestionado la herencia que gestioné yo. Ni usted está gestionando 
la herencia que va a dejar el Ayuntamiento para el próximo equipo de gobierno, sean ustedes o sean otros, 
porque no va a ser la situación que se tiene ahora. Ustedes en el presupuesto de este año contemplaban la 
mayor recaudación fiscal de la historia de este Ayuntamiento, la mayor. Porque venía, es verdad, con una 
situación que había mucha gente que trabajaba, de que había muchas empresas que podían ganar dinero, 
que había actividad económica, que todo se planteaba más o menos bien, pero todo esto se ha torcido y 
sobretodo porque nuestra principal industria es la que más va a sufrir. Porque en la anterior crisis el 
turismo nos hizo sacar, Baleares, Palma, salió de la crisis antes que el resto de las ciudades españolas. En 
esta no será así. Y por tanto hay medidas como el uso del coche privado que es que no lo decimos 
nosotros, lo está diciendo desde el Gobierno, que no se utilice el transporte público, que se utilice 
vehículos privados, lo dicen desde el Gobierno. Respecto a las calles peatonales, mire le voy a decir una 
cosa para que le quede clara. Nosotros entendemos que habrá que hacer más pero lo que ponemos es la 
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palabra consenso con los comerciantes de esas calles. ¿Por qué? Si ustedes ahora inician una obra, como 
quieren iniciar por ejemplo Nuredduna, gastándose 3 millones de euros, los comercios van a sufrir, 
porque mientras duran las obras los comercios sufren. Y por tanto nosotros les decimos, no inicien este 
tipo de obras sin el consenso de los comercios. Si hay comercios que les van a perjudicar no van a poder 
aguantar porque están en un inicio de crisis, simplemente ustedes con el inicio de esas obras los van a 
cerrar. Pero en aquellas calles que a lo mejor por el interés de los comerciantes de esa calle que vean que 
se tenga que hacer una calle peatonal a nosotros nos va a parecer bien porque el uso de los vehículos, no 
solo del coche, vehículos privados: la bicicleta, el patinete, etc. van a ir por encima en corto plazo del 
transporte colectivo, no lo decimos nosotros, esto lo está diciendo hasta el Gobierno de España. Por tanto, 
no entendemos que ustedes aquí no quieran votar a favor. Respecto a las terrazas, hay que cambiar la 
normativa. Usted salga a la Plaza de Cort y vea todos los locales que son pequeños, que antes tenían 
cuando gobernaba el Partido Popular la posibilidad de tener terrazas, se las tenemos que volver a dar. Al 
menos durante 1 años o 2. Lo que les pedimos es la suspensión de esas medidas restrictivas mientras dure 
esta crisis. Porque si no van a cerrar y van a crear más demandantes de esas ayudas sociales que nosotros 
estamos apoyando. Nosotros estamos apoyando como lo hicimos ya en el gobierno. Si usted coge las 
partidas de ayudas económicas urgentes de todo lo que tenía que financiar las arcas municipales, se 
incrementaron. Otra cosa es que ustedes comparan con financiación de otras instituciones, pero las del 
Ayuntamiento se incrementaron todas, pero no en el inicio de la crisis. Nosotros lo que le decimos Sr. 
García, no se esté comparando con el 2012, usted aún no está en el 2012, usted aún está en el 2008 y en el 
2008 siguieron actuando como si no pasase nada y dejaron, obviamente, unas cuentas municipales y de 
empresas que nosotros tuvimos que ajustar. Y fueron más duras que lo que hubieren tenido que ser si 
ustedes en el 2008, como la oportunidad que tenemos ahora, de adoptar estas medidas. Muchas gracias.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Iré de atrás a adelante. Sr. Martínez, nosotros estamos actuando en esta crisis desde el momento 0 y esto 
está evidente. Ya tenemos 2 paquetes de medidas, estamos haciendo evaluaciones, estamos en contacto 
con sectores, estamos en contacto en todos los ámbitos. Y no creo de todas formas que gestionar una 
crisis desde el momento 0, como estamos haciendo en esta ocasión, tenga que aprovecharse para eliminar 
recursos de la administración, del ayuntamiento, que como usted dice van a caer. Se ha dicho aquí que es 
evidente que van a caer. Y tampoco haciendo medidas que son inaplicables o que no se pueden llevar a 
cabo. Yo que le decía a usted respecto al Ibi, porque da igual si lo hizo en el 8 o en el 12 o en el 24, 
ustedes gestionaron la crisis subiendo los impuestos todo lo que pudieron y ahora ustedes lo que 
recuerdan es que luego, en los años siguientes bajó unas décimas para poder decir que había bajado los 
impuestos. Si yo subo 20 millones y luego bajo 1, evidentemente que puedo decir que he bajado 1 millón, 
pero no diré que he bajado los 20. Ustedes cuando gobiernan siempre aplican subidas de impuestos para 
gestionar las crisis, es más si hay crisis aprovechan para poder subirlas más. Es lo que le quería decir. Y le 
decía que aplicar medidas de modificación de los tributos ya devengados a mitad del ejercicio, es algo 
que vuelven a proponer y no se puede hacer. Pero usted esté tranquilo que esta crisis se está gestionando 
desde que empezó, desde el momento 0 en todos los ámbitos. Se está gestionando, se han tomado 
medidas y se van a seguir tomando medidas y haciendo análisis hasta el final, porque es lo que hay que 
hacer. Pero no diga que ustedes no subieron los impuestos y que no lo gestionan de esa manera. En cuanto 
a la Sra. Pomar, quiero decirle que sea coherente con lo que ha dicho y ya lo comentaba antes con la frase 
de no poner en riesgo la viabilidad del Ayuntamiento. Los ayuntamientos tienen que ser fuertes, las 
administraciones tienen que ser fuertes para poder redistribuir esa riqueza. Recaudar 1 millón de euros no 
significa tener 1 millón de euros más, si no significa poder ayudar con 1 millón de euros a personas o 
entidades, empresas, comercios, cualquier cosa que lo necesita. Es la redistribución de la riqueza. No 
tener más para guardárselo el Ayuntamiento. Es poner en los bolsillos de los que lo necesitan. Y eso 
tienen que tenerlo ustedes en cuenta. Quitar de forma genérica al 50% de un sector concreto sin más 
criterios o con los criterios tan restringidos que te obliga a un tributo o a un impuesto, es mucho menos 
efectivo que hacer medidas positivas de activación de la economía o de subvencionar determinados 
sectores. Y eso lo tienen que reconocer. Y en cuanto al Sr. Rodríguez, solo quería comentarle, si no sabe 
que el punto 23 se ha transaccionado y yo creo que en estos momentos de crisis la comunicación, que es 
lo que hace el Ayuntamiento, no la propaganda que es lo que ustedes sí que hacen en su partido, la 
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comunicación es una de las cosas más necesarias y las que más se ha volcado este equipo de gobierno. 
Que se han habilitado canales nuevos, se han multiplicado las notificaciones en intranet, en la propia 
aplicación de personal, en redes sociales, porque lo que está cambiando es día a día la situación y lo que 
necesitamos es una comunicación potente en todos los ámbitos y por eso se ha transaccionado este punto 
y entiendo que es de los más importantes que se llevan a aprobación en esta proposición. Es todo.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Una aclaración Sr. García. El punto que se ha transaccionado es el 23 o el 21. Yo tengo el 21. Me lo 
piden para el acta el Sr. Secretario. Si es lo mismo que está en Junta de Portavoces es el punto 21.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Y si no lo tengo mal, el 21 y el 23.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
  
“El 23 no me consta a mí.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Si a caso los portavoces pueden confirmarlo.” 
 
Sr. Ducrós Salvá (PSIB-PSOE): 
 
“El 23 finalmente no está transaccionado. El 21 sí.” 
 
Transaccionats els punt 18, 20 i 21, es proposa: 
 
"El Pleno del Ayuntamiento de Palma acuerda: 
1. La aprobación automática de las solicitudes de aplazamiento y/o fraccionamiento de todos los 
tributos, tarifas y sanciones para un plazo de seis meses, dispensando totalmente al obligado 
tributario de la constitución de las garantías cuando sean autónomos, PYMES o personas en 
situación de paro sobrevenido por la situación del coronavirus.  
 
2. Establecimiento de una línea de ayudas económicas urgente a autónomos y PYMES de 3 
millones de euros, priorizando los autónomos no cubiertos por las ayudas estatales. 
 
3. Establecer bonificación del 80% en el Impuesto de construcción, obras e instalaciones a las 
obras para adaptar los inmuebles de comercios, restauración y hostelería a medidas de protección 
por el coronavirus. 
 
4. Establecer bonificación del 95% a las obras para adaptar las residencias de la  tercera edad a 
medidas de protección por el coronavirus. 
 
5. Reducción del 50% de la tasa de servicios relativos al tratamiento de residuos sólidos urbanos 
al ejercicio 2020 y 2021. 
 
6. Eliminar el tipo de gravamen diferenciado del Impuesto de Bienes Inmuebles al uso G: 
Turismo y Hostelería por el Tipo de gravamen para los bienes urbanos: 0,484% por dos años. 
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7. Establecer una bonificación del 95 por ciento de la cuota íntegra del Impuesto de Bienes 
Inmuebles a favor de inmuebles destinados a alojar a afectados del coronavirus declarándolos de 
especial interés o utilidad municipal por concurrir circunstancias sociales que justifiquen tal 
declaración. 
 
8. Reducción de la tarifa c. Camiones del Impuesto sobre Vehículos de Tracción Mecánica a la 
cuota mínima. 
 
9. Establecer en el Impuesto sobre Actividades Económicas una bonificación del 50 por ciento 
de la cuota correspondiente para los sujetos pasivos que tengan una renta o rendimiento neto de 
la actividad económica negativos cuya división, agrupación o grupo de las tarifas del impuesto se 
clasifique en las actividades turísticas. 
 
10. Establecer medidas de contención del gasto no relacionados con las necesidades generadas 
por la crisis de salud pública y la laboral-económica. 
 
11. Destinar parte del superávit del 2019 para financiar las medidas fiscales y de promoción 
económico-laborales propuestas. 
 
12. Suspender las medidas de limitación del sector turístico impulsadas por el Ayuntamiento, por 
un periodo de dos años. 
 
13. Impulsar un plan de destino seguro junto al sector turístico. 
 
14. Virtualizar las actividades de impulso al emprendimiento y la creación de empresas en la 
situación actual en la que no es aconsejable la presencia física en los espacios de 
emprendimiento, los viveros de empresas, etc. 
 
15. Modificar las limitaciones relacionadas con las terrazas.  
 
16. Suspender las limitaciones del uso del coche privado mientras dure la pandemia. 
 
 
17. Paralizar cualquier cambio que suponga una peatonalización no consensuada con el sector 
económico afectado. 
 
18. Analizar la viabilidad de impulsar servicios y/o infraestructuras municipales mediante la 
colaboración con el sector privado.  
 
19. Establecer cursos de formación sobre protección para mitigar el riesgo de contagios en 
comercios. 
 
20. Continuar y potenciar los programas para diseñar estrategias y actuaciones para fomentar 
el espíritu emprendedor del ciudadano y apoyar las ideas que puedan derivar en la generación 
de empleo y de nuevas actividades económicas. 
 
21. Continuar con un itinerario de orientación profesional en el que a través de actividades 
online dentro de una plataforma de orientación profesional se pueda aprender metodologías 
ágiles que permitan mejorar las candidaturas en los procesos de selección. 
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22. Las tramitaciones de las solicitudes que requieran un examen y control municipal se harán 
bajo la fórmula de declaración responsable del ciudadano durante el 2020. 
 
23. Establecimiento de una campaña publicitaria de las medidas de beneficios fiscales de 
carácter rogado en los tres diarios de prensa, en las principales radios y medios digitales de 
Palma. 
 
24. Establecer líneas de donaciones COVID-19 que permita acceder a los beneficios fiscales 
previstos en la Ley 49/2002, de 23 de diciembre, de régimen fiscal de las entidades sin fines 
lucrativos y de los incentivos fiscales al mecenazgo. 
 
25. Solicitar al gobierno de España la suspensión de la regla de gasto para las rebajas fiscales en 
2020 y 2021 en su apartado 12.4 de Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad 
Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera "Cuando se aprueben cambios normativos que 
supongan disminuciones de la recaudación, el nivel de gasto computable resultante de la 
aplicación de la regla en los años en que se produzcan las disminuciones de recaudación deberá 
disminuirse en la cuantía equivalente". 
 
Aprovat les transaccionals dels punts 18, 20 i 21 i els punts 10,13, 14, i 19, per 25 vots a favor 
(PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma, VOX-ACTUA PALMA i PP) i 4 
abstencions (Cs); no aprovats els punts 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 11, 12,15, 16 17, 22, 24 i 25 per 15 
vots en contra (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) 10 vots a favor (PP i 
VOX-ACTUA PALMA) i 4 abstencions (Cs); no aprovat el punt 23 per 19 vots en contra (PSIB-
PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i VOX-ACTUA BALEARES) 6 vots a favor 
(PP) i 4 abstencions (Cs) 
 
60. Grup PP relativa al desconfinament 
 
Sra. Celeste Palmero (PP): 
 
“Bon dia. Gràcies Sr. Batle. Mire, nosotros presentamos en este momento una propuesta para la fase del 
desconfinamiento. Es decir, hemos vivido unos momentos muy complicados, estamos todavía en ellos. 
Estamos desde el 14 de marzo en una situación extraordinaria en nuestro país. Se ha decretado un estado 
de alarma por el que en este momento incluso Alcaldes y Presidentes de comunidades autónomas han 
perdido parte de su capacidad de acción para que sea cedida absolutamente al Gobierno del Estado. El 
Gobierno del Estado ha decretado una situación de extrema necesidad precisamente para confinar a todos 
los ciudadanos. ¿En qué consiste este confinamiento? Este confinamiento ha consistido básicamente en la 
necesidad de separar, aislar a todas las personas. Aislar a todas las personas para garantizar que los 
contagios por coronavirus cesen. Muy bien, nos encontramos en esta situación con todos los restaurantes, 
comercios, hostelería, todo absolutamente cerrado. La vida activa de Palma acabada, la vida social 
también parada, pero en algún momento tendremos que empezar a abrir. En algún momento, y ya de 
hecho ya se está hablando, en algún momento tendremos que empezar e iniciar ya la salida de nuestro 
confinamiento. ¿Qué es lo que nosotros le proponemos? Pues nosotros le proponemos 3 tipos de medidas, 
unas medidas que vayan enfocadas a las personas, para garantizar que las personas puedan asumir este 
desconfinamiento con las máximas garantías. También unas medidas que vayan enfocadas a los espacios 
públicos cerrados y otras medidas que vayan encaminadas a la conservación y mantenimiento de los 
espacios públicos abiertos. En estos 3 frentes. He de decirle Sr. Alcalde que me alegra que muchas de las 
propuestas que el Partido Popular ha puesto sobre la mesa han sido aceptadas y valoradas positivamente 
por parte del equipo de gobierno y también por parte de los otros grupos de la oposición. Agradecemos 
este esfuerzo. Pero me gustaría que quedara claro en qué sentido proponemos nosotros. El tema de las 
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personas, mire venimos reclamando desde hace semanas, cada vez que hemos tenido oportunidad de ello, 
de que consideramos que todos los trabajadores públicos que están en el Ayuntamiento de Palma deberían 
antes de empezar otra vez la vida normal, pasar un test para detectar posibles asintomáticos entre el 
personal. No estamos hablando de una empresa pequeña, estamos hablando de una empresa de miles de 
trabajadores. Por tanto, el Ayuntamiento de Palma debería tener capacidad para antes de empezar el 
desconfinamiento de todos tener a toda la población que está bajo su control testada. En este momento 
esta medida ustedes no la acaban de ver, le hemos propuesto que se haga a través de una colaboración con 
el Govern de les Illes Balears, entendemos que ellos tienen la parte sanitaria pero que cualquier empresa 
tiene que tener la capacidad para asegurar al máximo la salud de sus trabajadores. Si un asintomático o 
varios asintomáticos entran a formar parte de la plantilla, en cuestión de semanas podemos tener un auge 
importante de contagios y un retroceso importantísimo, por tanto ustedes, nosotros, como responsables de 
tantos trabajadores deberíamos tener en cuenta que eso es prioritario. Testar a todos los trabajadores, 
testar a todas las personas que están en el Ayuntamiento y aislar a los asintomáticos. En segundo lugar el 
tema de los espacios públicos abiertos. Mire, somos conscientes del esfuerzo que se está haciendo desde 
EMAYA para cubrir las necesidades de desinfección de la ciudad, pero vamos a ser realistas, cuando 
decimos que se ha desinfectado una serie de calles, nos estamos refiriendo a que se ha pasado una vez por 
esa calle con una agua y lejía, una vez. Estamos hablando de que todavía no están todas las calles con una 
vez de agua y lejía. Entonces nosotros lo que pedimos es que a pesar de que ahora no se ha podido hacer 
más y también es verdad que en el confinamiento quizás haya sido suficiente, no lo será dentro de poco. 
Cuando empecemos a transitar más las calles, teníamos todos a los niños fuera el domingo por la mañana, 
cuando empecemos a transitar las calles habrá que establecer protocolos de continua desinfección. Habrá 
que establecer protocolos a largo plazo, habrá que establecer protocolos que no sean movibles o 
sustituibles. No es que ahora tengo que barrer. Oiga, hay que organizar ya toda la optimización de los 
recursos que tiene EMAYA, eso en este momento lo hemos reclamado también en la empresa y lo 
seguiremos reclamando. Es importante mantener una desinfección constante de los parques, de los 
espacios públicos, de todas las plazas, de todas las calles y de todos los exteriores. Es una responsabilidad 
muy grande y ahí tienen que ir muchos esfuerzos. Y lo que hablamos de los centros, espacios públicos 
cerrados. También ahí hay que hacer un esfuerzo importante, sabemos que se está intentando desinfectar 
constantemente las zonas que ahora se habitan, pero piense que en septiembre o mucho antes, se van a 
estar moviendo todas las escoletas, todas las bibliotecas, todos los espacios públicos de deporte, es decir 
necesitamos sí o sí establecer protocolos también a largo plazo para todos estos espacios públicos 
cerrados. Y ¿por qué soy tan incisiva en esto Sr. Alcalde? Porque ahora tengo la oportunidad que usted 
me escuche en primera persona, también la he tenido en otra ocasión porque ha sido constante la 
comunicación y eso se lo agradezco. Mire, cuando transaccionan lo hacen de una manera en la que dicen: 
continuar con lo que estamos haciendo, evidentemente nosotros estamos por la labor de tender una mano, 
estamos por la labor de llegar a consensos, estamos por la labor de conseguir que la ciudad sea mejor y 
sobreviva a esta crisis tan aguda que tenemos. Pero vamos a ver, continuar con lo que estamos haciendo 
no es suficiente, hay que poner más, hay que trabajar más en esta línea. Primero para proteger a las 
personas los EPIS, usted sabe Sr. Alcalde que hay funcionarios, trabajadores de la Empresa Municipal de 
EMAYA que se ponen un traje de protección el lunes y lo tienen que conservar hasta el sábado. Si esto no 
ha sido posible arreglarlo antes porque técnicamente no ha sido posible comprarlo, no podemos seguir así. 
Tenemos que hacer un esfuerzo más y eso es lo que nosotros pedimos. Nosotros pedimos que se haga un 
esfuerzo más, trabajar en esta línea. Entiendo que ahí estaremos juntos y entiendo que esta comisión no 
permanente del Pleno va a trabajar en esta línea. Pero tenemos que mejorar la situación presente, esta 
situación entiendo que la primera semana, la segunda, la tercera nos ha pasado a todos por encima y lo 
respetamos y tienen nuestro apoyo, pero oiga es que junio está aquí, septiembre está aquí y vamos a tener 
que convivir con el coronavirus sí o sí hasta que consigamos una vacuna o hasta que los médicos 
consigan solucionar este entuerto que es muy complicado. Por tanto, como nosotros tenemos que convivir 
con el coronavirus lo que queremos es que las medidas que presentamos no sean continuar con lo que 
estamos haciendo, si no que sea, profundizar en todo ello y sobretodo para nosotros es muy importante 
que: punto número 1, se agilice cuanto antes la administración para que sea posible telemáticamente, a 
distancia, que los ciudadanos contacten con la administración local y puedan evidentemente cursar todo lo 
que se pueda cursar telemáticamente, sin tener que asistir físicamente a las oficinas de atención al 
ciudadano. Y después y lo principal, testen por favor a todos los trabajadores que son muchos, a todos 
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nosotros que somos muchos, podríamos ser asintomáticos, podríamos contagiar en un momento dado 
cuando el desconfinamiento empiece a liberarse y eso será una vuelta al punto de inicio y lo que es peor, 
poner en riesgo a todas las familias de los trabajadores públicos y eso hay que protegerlo por encima de 
todo. Gracias Sr. Alcalde.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias. Intentaré no hacer una comparecencia, a ver si lo consigo. De los puntos que 
aceptamos, aceptamos o transaccionamos las continuaciones con la limpieza y desinfección. Antes he 
agradecido a EMAYA el trabajo que hace y creo que también es justo agradecer al equipo de 
Infraestructuras, que han estado desinfectando a peticiones y en casos cuando se ha considerado necesario 
y también han hecho un gran trabajo en ese aspecto, y ha dado mucha seguridad y tranquilidad a los 
trabajadores de las zonas donde pasaban con esa desinfección. También se ha transaccionado el tema de 
la protección de Epis y no importa contar, porque se la deben imaginar, la odisea que ha sido ponerse de 0 
a 100 en pocos días cuando la situación ha sido tan complicada. Y aún así hemos dotado desde distintas 
áreas a distintos servicios de todos los Epis que estaban disponibles en el mercado. Ha habido unas 
búsquedas increíbles por parte de técnicos, de Directores Generales, de Coordinadores para prestar estos 
servicios y se continua en esa línea mejorando los sistemas. En los 3 puntos que no estamos de acuerdo. 
El punto del teletrabajo que hemos intentado transaccionar en 2 ocasiones y no hemos conseguido, porque 
desde el primer día hemos puesto todos los recursos, quiero decir, se ha rendido más del 100% en 
teletrabajo, en mejora del registro, en apoderamiento telemático, que al final es lo que ustedes piden. Hay 
dos formas nuevas de identificación extraordinarias, es el apoderamiento telemático y los teléfonos 
puestos a disposición por determinados servicios que utilizan métodos alternativos de identificación, 
como dni o datos sobre el documento. Se ha avanzado en comunicaciones previas en liquidaciones de 
plusvalías, que van a hacer una mejora. Es una lástima que no hayamos podido transaccionar en este 
aspecto. El punto 2 es el de los test de los Covid. Aquí si hay una cosa que hemos hecho radicalmente 
clara y que lo hemos tenido claro todos desde el primero, es lo principal siempre y en todo caso ha sido la 
seguridad del funcionario. Y eso ha sido la primera base de toda nuestra gestión hasta ahora y continuará 
siéndolo. Y la reincorporación a los puestos de trabajo va a seguir los mismos criterios, tenemos unas 
instrucciones del Ministerio de Seguridad que hemos de cumplir, tenemos los equipos de protección 
individual que en caso de no cumplirlos hay que ofrecerlos y tenemos el diálogos con los sindicatos que 
vamos a entablar y que tenemos en constante comunicación con ellos para conseguir que esta seguridad 
del funcionario se mantenga y se traslade cuando se reincorporen a los puestos de trabajo. Y el punto 3 
finalmente no lo aceptamos porque al final lo más eficaz es que los uniformes que así lo requieren, como 
por ejemplo en Bomberos ya lo disponen, y el resto de uniformes al final lo más eficaz y eficiente en 
estos casos es el agua y el jabón, es lavarlo en casa sin sacudir mucho la ropa y entendemos que no 
requerimos entrar en este servicio. Es todo.” 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Nosotros desde Ciudadanos seguiremos manteniendo nuestra actitud propositiva y 
apoyamos al Partido Popular en todas estas propuestas del punto 1 hasta el punto 10. Como ha dicho la 
Sra. Mercedes Celeste del Partido Popular, ha dicho que se debe profundizar en cada una de estas 
medidas y consideramos que sí que se debe de profundizar y adaptarnos a cada una de estas medidas de 
tal forma que a medida que vayan pasando las fases, a medida que vayamos evolucionando y teniendo 
más conocimiento pues quizás, pues sí que algunas de ellas tendrán que implantarse por medidas que nos 
vengan por el Ministerio de Sanidad. En cambio en el punto 11, de momento, consideramos que no es 
necesario externalizar el servicio de limpieza, por eso nosotros vamos a votar en contra por un tema de 
practicidad pero si por indicaciones del Ministerio de Sanidad esto fuese necesario, obviamente que 
Ciudadanos va a hacer que estos uniformes pasaran a formar parte de un equipo de limpieza externo, que 
sería un coste bastante inasumible por parte del Ayuntamiento. Y nada más por nuestra parte, el 
Ayuntamiento debe estar al día y el más cercano a la ciudadanía y es el responsable de desplegar todas las 
estrategias del desconfinamiento. Gracias.” 
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Sr. Coll Bucher (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Nosotros hemos votado a favor de todos los puntos porque los 
consideramos de absoluta lógica y es lo que se espera que la administración pueda hacer. Yo ya he dicho 
que nadie estaba preparado para esta brutal pandemia y que se ha hecho trabajo extraordinario. Hay que 
reconocer que inicialmente, bien por falta de medios, no estuvieron todos los trabajadores protegidos 
como ahora sí ya están protegidos. Y también reiterar que  con el tiempo se han ido surgiendo estos 
problemas. Había cosas que se podrían haber hecho y había medios, como por ejemplo la de la 
pulverización de las calles, había autobombas, había equipos que al principio no se utilizaron y si no 
podemos ir al tema de Sant Jordi que había voluntarios con tractores y por falta de coordinación se 
retrasó. Es decir, son errores asumibles y que se entienden, pero creo que ahora lo que van a hacer todos 
es lo que hemos dicho todos desde el principio, nuestros trabajadores tienen que tener la máxima 
protección, especialmente los que están en la primera línea a los que todos agradecemos su ejemplo y 
magnífico trabajo. Otro punto que se ha tocado y considero que es muy importante es el teletrabajo, la 
gestión administrativa informática que desgraciadamente en este aspecto nuestro Ayuntamiento no es de 
los más avanzados en Mallorca. Hay otros ayuntamientos que por ejemplo, por Gerencia de Urbanismo 
ahora hemos visto que ahora sí se están haciendo cosas que se deberían haber hecho antes para facilitar 
ciertos trabajo. Por lo tanto, nosotros hemos considerado muy lógicas todas estas propuestas, razón por la 
cual damos el apoyo a todos los puntos y reiteramos que hay que hacer todo lo posible para proteger a los 
ciudadanos y agradezco el esfuerzo desde el Alcalde hasta el último funcionario en esta batalla. Muchas 
gracias.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Coll pels seus comentaris. I ara té la paraula la Sra. Celeste.” 
 
Sra. Celeste Palmero (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Evidentemente estamos de acuerdo en muchos de los puntos, ya lo he dicho y nos 
alegramos profundamente. Pero decimos, se ha iniciado un camino, se ha iniciado un camino, no 
podemos ir por allí diciendo, no es que ya tenemos Palma desinfectada. Punto número 1, Palma no está 
desinfectada y punto número 2 eso solo nos sirve para los días que sirve, uno. Por tanto, hay que marcar 
protocolos a medio y largo plazo, vamos a convivir con una súper pandemia durante mucho tiempo. 
Nosotros tenemos que evitar la contaminación de todos los espacios públicos que sean abiertos y 
cerrados, a parte de tomar otras medidas que en su momento se dará. Y ahí entiendo que trabajaremos 
juntos. En el punto donde veo que no están ustedes de acuerdo con el Partido Popular es en el del 
diagnóstico de todos los trabajadores. Miren, es que no es el Partido Popular, es que nosotros no somos 
más que un transmisor de unas recomendaciones, que bueno yo puedo entender que incluso ustedes 
mismos duden ya del Sr. Fernando Simón. Pero este señor dijo en su día: necesitamos ser capaces de 
tener una gran capacidad diagnóstica, para poder estar seguros de que podemos responder al periodo de 
transición. A este periodo me estoy refiriendo, al periodo de transición, a la vuelta a la vida activa, social 
y laboral normalizada. Lo más normalizada que podamos. Si no somos capaces de diagnosticar los que 
ahora estamos en casa, pero que tenemos contacto con gente, que no estamos aislados en el mundo, que 
vamos a comprar, que ahora los niños ya salen a la calle, que si todo va bien esta semana empezaremos a 
poder salir a caminar una hora o hacer deporte, es decir si no somos capaces de diagnosticar a los que son 
asintomáticos no seremos capaces de controlar un rebrote grave que se pueda suceder en el Ayuntamiento 
y en todas sus instalaciones cuando empiecen a trabajar muchos, muchos funcionarios y trabajadores 
públicos. Por tanto eso es importantísimo pero si no nos basta lo del Sr. Fernando Simón, que entiendo 
que en este momento puede que a más de uno le genere alguna duda, pues oigan es que también lo dice el 
Director General de la OMS, Organización Mundial de la Salud. Hay que seguir un protocolo: prueba, 
aislamiento y rastreo de contactos. Es la forma más efectiva de reducir la transmisión para romper las 
cadenas. Probando si nosotros empezamos el desconfinamiento con una idea previa de ensayo-error, 
tenemos un 90% de probabilidades de fallar. Hay que poner todos los medios para que el ensayo-error no 
sea así, garanticemos al máximo, no podremos evitar contagios en el tiempo, pero sí podemos evitar si 
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tenemos un protocolo activado y rápido y eficaz con el Govern de les Illes Balears. Si tenemos un 
protocolo factible lo que sí podremos evitar, evidentemente es que cuando alguien tenga el más mínimo 
síntoma o alguien de su entorno lo tenga, ya inmediatamente testar y aislar. Si no tenemos este protocolo 
vamos a ir todos a trabajar a ciegas. Puede pasar cualquier cosa y cuando pase tampoco vamos a saber 
qué hacer. Con lo cual volvemos a la casilla de salida. Yo seguiré insistiendo, evidentemente en esta 
comisión que tenemos y que creo que es una buena idea. En la comisión no permanente seguiré 
insistiendo en este tema. Yo puedo entender que incluso el Govern de les Illes Balears se encuentre con 
grandísimas dificultades porque no sé por qué tantas, pero bueno, muchísimas dificultades para conseguir 
los test. Puedo entender también que el Gobierno de España sea incapaz de conseguir los test. Pero lo que 
no puede ser que nosotros que estamos en la primera línea no les digamos: oye espabila, firmemos un 
convenio, arreglémoslo y que mis trabajadores estén seguros. Eso es primordial para nosotros. El tema de 
la limpieza de los uniformes es un tema muy importante, me dicen no es que los Bomberos, bueno el tema 
de los Bomberos se está licitando ahora, se está empezando ahora el proceso pero bueno, al margen de 
este detalle, hay muchos funcionarios de la casa que usan sus uniformes. Y usan sus uniformes y están en 
contacto con mucha gente en la calle, y están en contacto con muchos focos de infección. Estos uniformes 
se los llevan a su casa. Es que lo mejor es agua y jabón me ha dicho el Sr. Adrián, evidente, esto no lo 
voy a discutir, pero no es lo mismo el agua y jabón fuera de tu casa que el agua y jabón dentro de tu casa. 
Cuando tienes a tu familia ahí que está limpiando contigo la ropa. No es lo mismo. Por tanto yo creo que 
en este sentido también habría que hacer un esfuerzo. Seguiremos insistiendo en ello. La Sra. Pomar nos 
ha dicho: es que eso puede suponer mucho coste inasumible, hay muchas cosas que son inasumibles y ya 
les dijimos desde el primer minuto que lo primero que tenían que hacer era replantearse los presupuestos. 
Bloquear todas aquellas partidas que sean complementarias, accesorias, de lo que se pueda prescindir 
ahora para hacer mañana. Y entonces esas partidas dedicarlas a lo que es urgente y necesario, proteger a 
los ciudadanos pero también y sobretodo proteger a sus trabajadores. Eso es su directa competencia. 
Gracias Sr. Alcalde.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Sólo hacer 3 puntualizaciones. La Sra. Celeste ha dicho que Palma no está desinfectada. Lo que Palma 
no está es infectada. En Palma se hacen procesos de limpieza específicos y desinfección pero no puede 
decir: Palma no está desinfectada. Luego en el punto 2 relativo a los test de detección del Covid, lo que 
usted tiene que decir es que nosotros hemos intentado hacer con ustedes una transacción para hacer un 
protocolo coherente con el Govern, en el que nosotros queremos continuar con el Govern colaborando 
para asumir todos los programas beneficiosos para el Ayuntamiento. No podemos ir nosotros por nuestra 
cuenta a tomar medidas sanitarias que no estén determinadas por el Govern. Así que la transacción usted 
no la ha querido hacer porque no sé, tendrá algún interés en algo, en las pruebas o específico, no lo sé. 
Pero la transacción que nosotros queríamos llevar a cabo si el Govern o entidades superiores obligan o 
inician programas con test de detección lo asumiríamos, pero no vamos a exigir nosotros más allá de las 
autoridades sanitarias cuáles son los test que tienen que hacer. Teniendo en cuenta siempre que lo 
principal para nosotros es la seguridad de los funcionarios. Y luego también una reflexión aunque usted lo 
ha intentado dramatizar al final, pero fíjense qué piden. Ustedes piden u otros grupos apoyan más 
limpieza, más epis, más desinfección, más vehículos, en definitiva muchísimos más recursos y en 
proposiciones anteriores lo que piden es bajar recursos, quitar dinero a empresas municipales, no es 
coherente esa visión de gestionar una crisis. No es coherente lo que ustedes pretenden. Pedimos todo pero 
nadie va a pagar nada. Eso no funciona. Quieren descapitalizar el Ayuntamiento y a la vez piden que se 
hagan muchísimas más cosas. Las cosas no funcionan así y los presupuestos no son de chicle.” 
 
Transaccionats els punts 3 i 4, es proposa: 
  
"El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno a: 
 
1. Establecer los sistemas necesarios para que, mientras dure el estado de alarma, los ciudadanos 
puedan relacionarse con el Ayuntamiento de Palma a través de Internet para presentar solicitudes 
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y todo tipo de documentación, habilitando sistemas de identificación extraordinarios para todos 
aquellos ciudadanos que no tengan certificado digital, y así evitar desplazamientos y agilizar la 
tramitación administrativa mediante las tecnologías de la información. 
 
2. Establecer un protocolo de colaboración con el Govern de les Illes Balears para la realización 
de tests de detección de COVID-19 a todos los funcionarios, empleados públicos y demás 
trabajadores del Ayuntamiento, empresas y organismos municipales, para asegurar que la vuelta 
al trabajo y a las actividades normales una vez finalizado el confinamiento se realiza en las 
mejores garantías. Y para mantener un seguimiento a largo plazo con el fin de detectar de forma 
rápida y eficaz cualquier incidencia que se produzca. 
 
3. Continuar con el esfuerzo iniciado de dotación masiva de los EPIS necesarios, según las 
evaluaciones de riesgos del Servicio de PRL, para garantizar la prestación de los servicios 
municipales con garantías, tanto para las personas trabajadoras del Ayuntamiento de Palma 
como para la ciudadanía. Adecuar los sistemas futuros de compra para garantizar un suministro 
efectivo y suficiente. 
 
4. Continuar con el dispositivo especial de limpieza diaria y desinfección de las áreas según los 
requisitos especificados. 
 
5. Realizar una desinfección profunda y exhaustiva de espacios públicos cerrados, como 
bibliotecas, casales de barrio, escoletas municipales, espacios culturales y deportivos, etc. 
 
6. Establecer un protocolo de actuación de limpieza y desinfección de los espacios públicos 
abiertos, parques infantiles, vías y plazas públicas para que puedan ser usados por todos los 
ciudadanos con las mayores garantías de higiene y seguridad.  
 
7. Publicitar a través de los canales oficiales del Ayuntamiento todas las medidas de prevención, 
higiene y desinfección que se lleven a cabo y los protocolos establecidos como medida de 
confianza de los ciudadanos y para contribuir a la imagen de Palma como un destino de turismo 
seguro. 
 
8. Establecer protocolos de limpieza y desinfección de los vehículos del área de Seguridad 
Ciudadana.  
 
9. Limpieza y desinfección de los tres parques de bomberos. 
 
10. Acelerar los procesos de contratación de los vehículos, coches y motos de la Policía Local. 
 
11. Externalizar o habilitar un sistema de limpieza y desinfección de todos los uniformes de los 
trabajadores públicos municipales." 
 
Aprovats punts 3 (transaccionat), 4 (transaccionat), 5, 6, 7, 8, 9 i 10 per unanimitat; no aprovats 
els punts 1 i 2 per 15 vots en contra (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma) i 14 
vots a favor (PP, VOX-ACTUA PALMA i Cs); no aprovat el punt 11 per 19 vots en contra 
(PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma i Cs) i 10 vots a favor (PP i VOX-
ACTUA PALMA) 
 
61. Pregunta oral Grup Cs relativa a les escoletes municipals de Palma 
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"¿Qué medidas va a tomar el Ayuntamiento de Palma para, en el escenario post-Covid-19, 
aumentar las plazas en las escoletas del Patronato Municipal de Escuelas Infantiles y aliviar la 
economía de las familias trabajadoras en nuestro municipio?" 
 
Sr. Escriche Cots (Cs): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno la crisis sanitaria que está provocando la Covid-19 tiene efectos 
devastadores, no estoy diciendo nada nuevo y una vez controlada la pandemia nos vamos a encontrar con 
un nuevo escenario socioeconómico que va a ser nocivo y que va a ser complejo. Y digo nuevo escenario 
o nueva realidad, no una nueva normalidad, la normalidad nunca va a ser normalidad mientras sea nueva. 
Tendremos una nueva realidad y si se mantiene en el tiempo, evidentemente, se convertirá en normalidad. 
Y en este nuevo escenario la anticipación, la coordinación, la toma de decisiones rápidas, eficaces, las 
comunicaciones entre diferentes políticos, los agentes sociales, es lo que va a hacer que podamos salir 
adelante lamentando las menores pérdidas posibles en todos los ámbitos. Y en esta línea y de cara a este 
entramado tan complejo de nuevas situaciones que evidentemente requerirán del esfuerzo de todos, la 
cercana reincorporación al trabajo de todos los sectores productivos en esta próxima fase de desescalada 
va a producir, evidentemente, distorsiones en el ámbito familiar y en el ámbito económico. Y yendo ya a 
lo concreto en primer lugar el aumento de las jornadas laborales, debido a la recuperación de los permisos 
retribuidos recuperables, va a provocar una difícil conciliación de la vida familiar y laboral. En segundo 
lugar, el número de plazas en las escoletas municipales puede devenir insuficiente porque se van a tener 
que practicar medidas, o entiendo yo, que van a tener que practicar medidas de distanciamiento social. 
Porque en este ámbito no tenemos tampoco grandes informaciones de cómo se va a practicar ese 
distanciamiento social en el marco de las escoletas municipales. Y en tercer lugar y último, numerosas 
familias están sufriendo y sufrirán perjuicios económicos debido a la crisis y asumir el gasto de una 
escoleta va a convertir esto en un ahogo más para las frágiles economías de nuestros vecinos. Y por todo 
ello, Sr. Carrió, le preguntamos lo siguiente: ¿Qué medidas va a tomar el Ayuntamiento de Palma para en 
el próximo escenario post-Covid 19 aumentar plazas en las escoletas del Patronato Municipal de Escuelas 
Infantiles y aliviar la economía de las familias trabajadoras en nuestro municipio? Muchas gracias.” 
 
Sr. Carrió Crespí (MÉS-Estimam Palma): 
 
“Bon dia a tothom. Gràcies Sr. Batle. Al Sr. Escriche ara mateix li puc dir que davant la crisi en que nos 
trobam la prioritat del Patronat és tornar a obrir les escoles quan abans millor, en totes les garanties 
sanitàries que ja es preveu que s’hauran de posar en marxa i també, sobre tot, seguint les instruccions de 
la Conselleria. Sembla que segurament podrà ser el dia 20 de maig, però deixeu-me dir que ara mateix la 
prioritat és sobre tot parlar en aquest sentit. Després també, jo crec que ja en anteriors plens, ja vàrem 
parlar de com ho havíem de fer per construir noves places i sobre tot ja vàrem comentar que per poder-les 
construir allò més necessari és sobre tot la complicitat i el compromís de l’Ajuntament de Palma per una 
banda, que hi és, però també del Govern de les Illes Balears i de l’Estat. Jo sé que ara mateix hi ha un 
canvi d’escenari importantíssim, però deixi’m dir-li que el compromís de totes les parts encara hi és. Sr. 
Escriche també vàrem parlar als anteriors Plens que també era necessari el compromís de tots i fins i tot 
fer un gran pacte. Li cont això sobre tot perquè no sé exactament quin és el compromís que tendrà el 
vostre partit en aquest sentit, com també els altres partits de l’oposició. Perquè li voldria posar un 
exemple concret, que és que en relació al compromís de l’educació 0-3 el Govern de la Comunitat 
Autònoma de Madrid, aquests en plena crisi, el compromís ha estat llevar tot el finançament que han 
tingut les escoles infantils municipals. Per tant, crec que és un tema que ha vengut fins ara i que ja 
n’havíem parlat, i que ara en plena crisi hi haurà un nou escenari però que hi haurà que revisar quines 
actuacions s’hauran de fer. Ara torn a repetir que lo que farà falta és el compromís de tots.” 
 
Sr. Escriche Cots (Cs): 
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“Por supuesto Sr. Carrió compromiso y cómo no vamos a estar comprometidos con la reconstrucción de 
esta ciudad, cuando somos nosotros que proponemos una comisión de seguimiento con la participación 
activa de todos los partidos políticos y para poder plantear allí pues todas las medidas que nos ayuden a 
reconstruir nuestra ciudad, una vez haya finalizado la crisis sanitaria y nos encontremos con la crisis 
social y económica que nos vendrá encima indefectiblemente. O sea, que compromiso por supuesto como 
pueden apreciar lo tenemos. Nosotros tendemos la mano y la tendemos en todas las instituciones. Y la 
tendemos para ayudarles y para ayudar a nuestros conciudadanos a salir de esta crisis, no para tapar 
vergüenza. Pero sí que tienen nuestro compromiso. Y eso me parece que lo estamos demostrando con 
hechos y no únicamente con palabras. Y por supuesto que este tipo de medida y este tipo de preguntas e 
iniciativas en torno a facilitar la vida a nuestros ciudadanos y que puedan conciliar su vida familiar y 
laboral en unos momentos tan duros, por supuesto allí nos van a encontrar en el camino. Lo que nosotros 
queremos es acción y no improvisación. Lo que queremos son medidas eficaces, lo que queremos es saber 
cuáles son los protocolos de seguridad que se van a desarrollar en torno a las escoletas, cómo se va a 
practicar la distancia social, cómo se va a aumentar el número de plazas en un momento en el que van a 
ser más necesarias que nunca. Si se va a concertar con las escoletas privadas algún tipo de servicio o de 
prestación, para que se puedan derivar plazas allí. Si dentro de todo este escenario tan perjudicial para 
todos las familias trabajadoras, que son las que realmente necesitan el apoyo de este Ayuntamiento, 
sobretodo en materia económica a la hora de acceder a un servicio, que supone un coste a veces 
elevadísimo, si van a contar con nosotros. Apoyo por supuestísimo. Pero medidas eficaces, meditadas y 
contando con la participación de expertos, técnicos y con todos los agentes sociales también Sr. Carrió. 
Muchas gracias.” 
 
Sr. Carrió Crespí (MÉS-Estimam Palma): 
 
“Bé, noltros a partir d’aquí ja he tornat a dir que el Patronat la seva prioritat màxima és poder obrir dia 20. 
Noltros seguim totes les instruccions que se nos doni des de la Conselleria i seguirem i posarem totes les 
mesures que nos reclamin. Noltros no obrirem mai sense tenir les garanties necessàries i a partir d’aquí és 
vera, hem de fer feina per revisar i per plantejar les accions que s’hauran de posar, però crec que amb un 
Ple necessitarem no una pregunta oral si no altres reunions i altres espais de comunicació per poder posar 
en marxa tota aquesta feina.” 
 
62. Pregunta oral Grup VOX relativa a les mesures per modificar el pressupost general de 
l’any en curs 
 
"Que medidas ha previsto el Área de Hacienda, Innovación y Función Pública para modificar los 
presupuestos generales del año en curso." 
 
Sr. Coll Bucher (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Sr. García la pandemia del Coronavirus nos ha afectado de una forma muy 
dura con la tragedia de los fallecidos y los que la han sufrido. Se han tomado numerosas medidas para 
hacer frente al Covid-19 por parte de la Sanidad de nuestros queridos médicos y enfermeros de una forma 
ejemplar y también de las demás administraciones. El confinamiento ha paralizado de forma general la 
economía. El gasto para hacer frente a estos retos no estaba presupuestado. La paralización de la 
economía y de nuestra mayor actividad, el turismo, afectará de forma clara en los ingresos previstos por el 
Ayuntamiento a través de impuestos y tasas. Así mismo como he citado anteriormente, ha habido 
importantes gastos e imprevistos para combatir esta pandemia. Los presupuestos generales aprobados 
para el año 2020 preveían unos ingresos de unos 436,9 millones propios, sin contar las empresas públicas. 
A pesar de contar, posiblemente, con los remanentes de años anteriores sin ayudas financieras del 
Consell, Govern, Gobierno de España y Comunidad Europea, dudo que ustedes puedan conseguir los 
presupuestos anteriormente citados. Sr. García le ruego nos explique como prevé inicialmente, porque 
todavía no tiene todos los datos, adaptar estos presupuestos a la nueva situación. Muchas gracias.” 
 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
02

00
52

8_
01

_0
01

. S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
28

/0
5/

20
20

 i 
ho

ra
 1

3:
58

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//s
eu

el
ec

tr
on

ic
a.

pa
lm

a.
es

/c
sv

/d
ef

au
lt.

ht
m

?c
sv

=
D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
D

A
A

89
B

51
58

B
E

29
9F

89
A

pr
ov

at
: p

er
 u

na
ni

m
ita

t



 

 90 

Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Ante la pregunta qué medidas han previsto el Área de Hacienda, Innovación y Función Pública de 
modificar los presupuestos del año en curso, actualmente ese esfuerzo principal presupuestario se ha 
realizado en cubrir las necesidades surgidas y de emergencia. Compra de Epis, ayudas sociales, medidas 
fiscales, adaptación de puestos de trabajo, que sí que han supuesto o supondrán modificaciones. También 
se han realizado algunas modificaciones de crédito para cubrir necesidades de actos o de gasto que no se 
va a hacer a gasto necesario, principalmente en forma de urgencia y dentro de las mismas áreas, que son 
los más sencillos, como en Justicia Social, Bienestar Social o Policía. Un presupuesto, lo ha dicho o lo ha 
insinuado, es un elemento vivo y seguramente, decimos seguramente porque somos extremadamente 
prudentes, pero no se cumplirá el presupuesto que teníamos previsto. Por muy bien que estuviera hecho, 
es imposible prever esto. Pero sí que es cierto que las modificaciones deben gestionarse con mucho 
cuidado y adelantar una semana no significa mejor gestión, porque luego reducción de determinadas 
partidas que vayan ser insuficientes son muy problemáticas esas modificaciones. Desde el momento 1 o 2, 
desde la Fase 0 de esta crisis estamos trabajando en la gestión económica, en la presupuestaria y la 
promoción posterior y seguimos en ello. Y sobretodo intentando no descuidar ninguna necesidad básica, 
muchos gastos se han hecho de forma urgente con las aplicaciones del estado de emergencia para que 
nada quedara sin adquirir o sin realizar y se harán las modificaciones posteriores. La medida más 
importante probablemente sea finalizar la liquidación del presupuesto 19, ver ejecución trimestral 
completa y ver estado presupuestario de cuadrimestre que eso pasa esta semana. Y a partir de ahí con todo 
el trabajo avanzado de posibles medidas, evaluar realmente en qué situación estamos y qué pasos 
debemos dar. Esa es la situación y no debería ir mucho más allá.” 
 
Sr. Coll Bucher (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Sr. García, muchas gracias por su respuesta. Coincidimos en que habrá que prever el esfuerzo y el gasto, 
lógicamente, en aquellos puntos de atención social y también de reactivación de la economía. Pero la 
pregunta iba un poco dirigida, ya sé que es difícil y temprano para contestar, pero sabiendo que la 
recaudación y posiblemente el presupuesto no lo alcanzaremos, cualquier ama de casa ya sabría de dónde 
tendría que recortar para poder llegar a fin de mes. Nuestro caso es que va a ser más largo, entonces le 
agradezco su contestación y le recomiendo que vaya viendo dentro de las partidas generales del 
presupuesto general 2020, aquellas áreas donde realmente sí se puede y sí posiblemente y 
desgraciadamente habrá que hacer recortes. Muchas gracias.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, nosotros lo que vamos a hacer es gestionar la situación como estamos haciendo y cuando tengamos 
un escenario creíble, porque tener un escenario real y acertar como vamos a finalizar con esta situación 
inaudita va a ser muy difícil. Pero con los datos ya de un mes completo de crisis y de vista de caída de 
ingresos podremos completar las previsiones que habíamos hecho hasta ahora. Y le quiero decir una cosa, 
hay unidades familiares en que la gestión no la realizan las amas de casa y se realiza también muy bien.” 
 
63. Pregunta oral Grup PP relativa a declarar dol oficial a Palma 
 
"1. ¿Cuándo piensa el Alcalde Hila decretar luto oficial en el Ayuntamiento de Palma para 
honrar y recordar a los miles de fallecidos por COVID-19 en España?" 
 
Sr. Celeste Palmero (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miren todos sabemos que las banderas son símbolos. Y las banderas representan todo 
un pueblo. Cuando una bandera hondea a media asta representa un pueblo que comparte un dolor y que lo 
demuestra, que lo exterioriza. Y yo le voy a recordar Sr. Alcalde, si me permite, unas cuantas ocasiones 
en las que usted estando en el equipo de gobierno o incluso siendo el Alcalde mismo, optó por esta 
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opción. En octubre de 2009, siendo Alcaldesa su compañera Aina Calvo, se decretaron 2 días de luto 
oficial en Palma por el fallecimiento de 2 personas por un derrumbe en una casa. En diciembre de 2016, 
el Ayuntamiento de Palma puso las banderas a media asta por un atentado en Berlín. Bueno, siendo 
Alcalde el Sr. Toni Noguera, hubo 3 días de duelo oficial por los atentados de Cambrils y Barcelona, 
incluso la EMT lució crespones negros en todos sus autobuses. El marzo de 2016, siendo usted Alcalde, 
el Ayuntamiento dejó la bandera de la Unión Europea ondeando a media asta porque según el Regidor 
Aligi Molina, el Ayuntamiento tenía que decir algo respecto a la política de refugiados de la Unión 
Europea. Incluso en julio de 2017, las banderas del Ayuntamiento de Palma, el día 18 de julio del 2017, 
ondearon a media asta en memoria de las víctimas del franquismo. Yo le pregunto Sr. Alcalde, teniendo 
en este momento en el mundo 3 millones de contagiados, más de 226.000 fallecidos en todo el mundo, en 
España más de 212.000 contagiados, más de 24.000 fallecidos, en Baleares más de 1.800 contagiados, 
más de 185 fallecidos y en nuestra querida ciudad en los pocos datos de que disponemos de ella ya 
podemos dar cuenta de 1.000 contagiados y más de 24 muertos. ¿Cuándo piensa usted declarar luto 
oficial y el que las banderas ondeen a media asta?” 
 
Sr. Ducrós Salvà (PSIB-PSOE): 
 
“En primer lugar manifestar que evidentemente el equipo de gobierno acompaña en el sentimiento y 
entiendo que también el resto de grupos y así se han manifestado con el minuto de silencio que hemos 
hecho. Acompañamos en el sentimiento a todas las personas que en este país han perdido a sus seres 
queridos durante esta pandemia. Queremos poner de manifiesto que nos encontramos ante una pandemia 
global a nivel mundial que tiene una extensión en todo el territorio nacional. No es una cuestión que 
afecte a nuestra ciudad exclusivamente como todo el mundo conoce. En este sentido partiendo ya de esa 
premisa global, el luto que se tiene que declarar es estatal, a nivel de todo el territorio. Los lutos oficiales 
del Estado, de conformidad a la normativa que lo regula, se basa en un sistema piramidal que tiene que 
decidir el Consejo de Ministros, no puede ser acordado ayuntamiento por ayuntamiento y más teniendo en 
cuenta el carácter global de esta pandemia. De hecho según la normativa, el Ayuntamiento de Palma no 
puede de manera unilateral proceder a fijar la bandera a media asta sin previa declaración de luto oficial 
por parte del Estado, que es lo que ustedes están reclamando. Teniendo en cuenta que el número de 
fallecidos en la pandemia también sigue siendo elevado día a día, entendemos que el Consejo de 
Ministros decidirá declarar el luto en las próximas semanas y evidentemente nos uniremos a ello como 
ayuntamiento, como no puede ser de otra manera. Finalmente, quería también hacer una reflexión, y es 
que creo que no deberíamos convertir los fallecidos en una brecha partidista, si no que tenemos que 
trabajar unidos y todos remar juntos incluso en temas como este de protocolo y símbolos y significados. 
Muchas gracias.” 
 
Sra. Celeste Palmero (PP): 
 
“Bueno, pues agradezco la explicación del Sr. Ducrós en nombre del Alcalde, pero no sabía que el estado 
de alarma hubiera quitado también esa competencia a nuestro Alcalde. Pensaba que el Alcalde podía 
decretar luto oficial en cualquier momento igual que lo han hecho otros alcaldes o que lo han hecho otras 
comunidades autónomas, incluso comunidades autónomas, usted que habla de partidismo, esto no es 
partidismo, el Sr. Ximo Puig, creo que es de su partido o por lo menos muy próximo a ustedes, y ha 
decretado luto oficial por encima de lo que hiciera falta. Yo ya le digo, no entendía que el estado de 
alarma les hubiera quitado esta competencia. Pero sí les voy a decir una cosa, hay que empatizar con la 
gente, usted saca por en medio a los partidos, pues ahora me obliga a decirle también Sr. Ducrós que el 
que está haciendo partidismo es usted, son ustedes los que lo están haciendo. Ustedes utilizan la 
simbología para lo que les conviene y cuando les conviene, y en este momento en el que hay que ponerse 
al lado de la gente, la dejan, esperando a no sabemos quien diga lo que tiene que ser. Somos autónomos, 
tenemos el ayuntamiento más grande de las Islas Baleares, y es hora de pronunciarse, pronunciarse 
públicamente, que la gente lo vea. Lo que está pasando, porque nosotros no lo hemos hecho, es que lo 
hace la gente. Los clubes náuticos, todos los clubes náuticos de las Islas Baleares tienen sus banderas a 
medida asta, están pasando por encima de la Presidenta del Gobierno y de lo que haga falta. En ASIMA, 
en el antiguo puesto de Bomberos, también ondean las banderas a media asta. No estamos en este 
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momento respondiendo a las verdaderas necesidades de la gente. Ustedes están haciendo una cuestión 
política de algo que es única y exclusivamente el dolor de las personas y el que cuando alguien vea la 
imagen del Ayuntamiento de Palma vea en él reflejado el dolor que sienten las familias. No estoy 
haciendo partidismo, todo lo contrario esto se llama empatía. Ustedes no están haciendo empatía, ustedes 
están haciendo seguidismo del Sr. Sánchez y esto es muy lastimoso para cualquier ciudadano de Palma.” 
 
Sr. Ducrós Salvà (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno, en primer lugar el hecho de que haya otros territorios que no cumpliendo la normativa hayan 
tomado sus decisiones al respecto, creo que bueno tendrán que pedirles explicaciones allí. Yo creo que 
una de las cuestiones que ha puesto de manifiesto esta crisis es la necesidad de actuar de manera unitaria 
y conjunta y este era el tono y este era el sentido de lo que le he explicado. Y en cuanto a empatizar, 
bueno yo creo que es más que evidente que este equipo de gobierno empatiza, yo le puede decir incluso 
que el padre de uno de mis mejores amigos falleció ayer por coronavirus, o sea que intenten tachar a este 
equipo como inhumano, intentarlo hacer me parece fuera de lugar. Y esto precisamente es a lo que me 
refería, intentar no hacer partidismo con estas cuestiones porque a todos nos afecta, todos somos 
ciudadanos y ciudadanas de esta ciudad y como le he dicho, tenemos conocidos, tenemos familia, 
tenemos amigos que también están pasando por esta situación. Por lo que le vuelo a repetir, cuando a 
nivel global, que es como se tiene que actuar en una situación como esta, se declare el luto oficial, el 
ayuntamiento evidentemente va a estar allí.” 
 
FOD 1. Aprovar la modificació de crèdit n. 8, de crèdit extraordinari finançat amb baixa 
de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2020, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias. La urgencia y las propias son modificaciones de crédito, vienen también por actuaciones 
referidas a la situación actual. Si tengo bien el orden, la primera es la modificación número 8 que se hace 
modificación de crédito de lo que hablábamos antes de actuaciones que estamos haciendo para la 
descontaminación, para las obras de reforma y descontaminación de los epis de Bomberos. Por 20.000 
euros. Y la modificación de crédito número 10, si quieren les cuento los dos, es una modificación de 
crédito que se hace desde Bienestar Social para la aplicación de la subvención con el convenio de Cáritas 
para cobertura de necesidades básicas de personas inmigrantes en situación de vulnerabilidad. Por un 
importe total de 150.000 euros.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. García. Com aquí no tenim recollit el vot de la Junta de Portaveus, si els hi pareix els 
portaveus de VOX, Ciutadans i Partit Popular si me poden dir quin és el vot de cada una d’aquestes 
mocions i si volen fer alguna intervenció doncs també endavant. Les feim totes juntes.” 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Ciutadans vota a favor de les dues propostes. Gràcies.” 
 
Sr. Coll Bucher (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“VOX, vota a la urgencia y también a las propuestas que nos parecen completamente lógicas y necesarias. 
Muchas gracias.” 
 
Sra. Celeste Palmero (PP): 
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“El Partit Popular votarà abstenció a les dues propostes, no perquè no pensem que no són molt 
necessàries, si no perquè no tenim encara ben vist el detall d’on surten aquests canvis que s’han fet. Per 
tant, votam abstenció però consideram que s’han de posar endavant.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. D’aquesta manera queden aprovades totes dues.” 
 
Prèvia ratificació de la urgència, es proposa: 
 
“1. Aprovar la modificació de crèdit n. 8, de crèdit extraordinari finançat amb baixa de crèdit en 
el Pressupost Propi de la Corporació per a 2020, quedant establertes les consignacions 
pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de Despeses       
Org. Pro. Eco. Descripció  Crèd. Ant.  Aug.  Crèdit Def. 
12 13600 63200 BOMBERS.- OBRES REFORMA DESCONTAMINACIÓ  
       0,00  20.086,00 20.086,00 
      TOTAL AUGMENT DE DESPESES 20.086,00 
   
B) Disminució de Despeses       
Org. Pro. Eco. Descripció  Crèd. Ant.  Dismin. Crèdit Def. 
12 13600 21200 BOMBERS.- REPARAC. I CONSERV. EDIFICIS    
       20.000,00 5.000,00 15.000,00 
12 13600 22109 BOMBERS.- SUBMINISTRAMENTS DIVERSOS   
       50.000,00 15.086,00 34.914,00 
      TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  20.086,00   
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentessin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució. 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per unanimitat amb el quòrum de la majoria absoluta, 
per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma, VOX-ACTUA 
PALMA i Cs) i 6 abstencions (PP) 
 
FOD 2. Aprovar la modificació de crèdit n. 10, de suplement de crèdit finançat amb baixa 
de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2020, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries 
 
Prèvia ratificació de la urgència, es proposa: 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 10, de suplement de crèdit finançat amb baixa de crèdit en 
el Pressupost Propi de la Corporació per a 2020, quedant establertes les consignacions 
pressupostàries de la següent forma: 
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A) Augment de Despeses       
Org. Pro. Eco. Descripció  Crèd. Ant. Aug.  Crèdit Def. 
05 23120 48027 SUBV. CONVENI CÀRITAS      
      150.000,00 150.000,00 300.000,00 
     TOTAL AUGMENT DE DESPESES 150.000,00  
  
B) Disminució de Despeses       
Org. Pro. Eco. Descripció  Crèd. Ant.  Dismin. Crèdit Def. 
05 23140 48001 POBLAT SON BANYA.- SUBV.PLA REALLOTJAMENT SON 
BANYA     100.000,00  100.000,00 0,00 
05 15210 22798 HABITATGE.-ASSITÈNCIA PLANS HABITATGE SOCIAL  
      20.000,00  20.000,00 0,00 
05 23120 22729 BENESTAR SOCIAL.-DINAMITZACIÓ PERE GARAU I CAMP 
REDO      70.666,74  30.000,00 40.666,74 
     TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES   150.000,00   
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Modificar l’ANNEX Subvencions Nominatives, de les bases d’execució del pressupost 2020 ;  
en el sentit següent: 
 
On diu:  
05.23120.48027 SUBV. CONVENI CÀRITAS                                  150.000 € 
 
Ha de dir: 
05.23120.48027 SUBV. CONVENI CÀRITAS                                  300.000 € 
  
3. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentessin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
4. Implementar les mesures procedimentals,administratives i comptables adients per a l’execució 
de la present resolució. 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per unanimitat amb el quòrum de la majoria absoluta, 
per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, UNIDES PODEM, MÉS-Estimam Palma, VOX-ACTUA 
PALMA i Cs) i 6 abstencions (PP) 
 
6. PRECS I PREGUNTES  
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Per acabar aquest plenari, com he dit històric per molts de motius, sí que voldria com a Batle dirigir unes 
breus paraules i voldria començar aquesta intervenció agraint als treballadors i treballadores de 
l’Ajuntament de Palma, de les empreses municipals, dels organismes autònoms i de les contractes 
municipals, la seva feina que ha permès mantenir els serveis essencials a la ciutadania i que per tant la 
ciutat continuï funcionant. Vull també traslladar aquest agraïment, en nom de l’Ajuntament, a tots els 
treballadors de l’àmbit privat, empreses, autònoms, entitats, que també amb la seva feina, el seu esforç i el 
seu compromís han permès que continuem endavant en una situació mai viscuda. Com s’ha dit abans, vull 
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traslladar el suport a les famílies que han perdut una persona estimada, és un moment molt difícil per a 
moltes persones i noltros volem estar al seu costat. I també unes paraules de suport a totes les persones 
que encara avui estan lluitant contra aquesta malaltia, desitjar que la superin i que nos tenen al seu costat. 
Agrair també a la ciutadania de Palma el compromís col·lectiu i l’esforç que està suposant aquesta lluita 
contra el Covid. Palma és una ciutat forta, és una ciutat potent i ho és perquè els seus ciutadans ho son. I 
ho estan demostrant una vegada més. Sortirem d’aquesta i sortirem junts. Crec que també és un moment 
per posar de manifest la importància dels serveis públics. Són els que han mantingut, en una situació 
excepcional, el funcionament de la nostra societat i això demostra que en el futur hem d’alimentar el tenir 
uns serveis públics forts i que ja no es qüestioni aquesta possibilitat. Dir també que entre tots els grups 
municipals, com avui s’ha posat de manifest una vegada més, treballarem per què no quedi ningú enrere 
en una situació de crisi com l’actual. Per què la reactivació econòmica sigui lo més ràpida possible dedins 
de les dificultats que vivim. I acabar amb un agraïment als grups municipals de l’Ajuntament de Palma 
que han demostrat, jo crec, estar a l’alçada de la situació, que han enviat un missatge molt positiu a la 
nostra ciutat. Cadascú des del seu punt de vista, però amb la capacitat que per damunt de tot posar 
l’interès general de la Ciutat. Avui s’ha demostrat una vegada més. Ha estat així des del començament 
d’aquesta pandèmia, ho he dit en diverses ocasions, i estic segur que continuarà sent d’aquesta manera. 
Moltes gràcies. Gràcies també per fer possible aquest plenari i a tots els treballadors que estan al darrera. I 
bé, que la pròxima vegada, si és possible, ens vegem ja amb un plenari físic, perquè això suposarà que 
aquesta pandèmia va tirant enrere. Vull llançar un missatge d’esperança. Crec que començam el procés de 
desescalada que és una bona notícia i que en breu tornarem a la normalitat, aquesta nova normalitat tan 
desitjada per tots i totes. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Celeste Palmero (PP): 
 
“Sr. Batle, tenim un prec si li pareix un segon.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, digui.” 
 
Sra. Celeste Palmero (PP): 
 
“Noltros des del Partit Popular li pregam a vostè com a Batle i a tots els regidors que tenen responsabilitat 
de govern, que traslladin en el nom del Grup Municipal Popular l’agraïment a tots els treballadors i 
funcionaris públics de l’Ajuntament i dels organismes municipals per l’esforç tan gran que ha estat fent 
durant aquestes setmanes. I també per tot lo que estan aconseguint de que Palma sigui encara ara Ciutat 
Viva, malgrat el moment que ens ha tocat viure. Dir també a demés, voldríem demanar que traslladés a 
les persones, els agents, tant Policia Local com Bombers, que han patit la malaltia i que l’han superada 
amb la nostra gran satisfacció, i ànims i suport i prompta recuperació a tots aquells que encara estan amb 
la malaltia. Gràcies Sr. Batle.” 
 
Sr. Coll Bucher (VOX-ACTUA PALMA): 
 
“Expreso lo mismo, agradecimiento, condolencias y lo que hemos dicho, estaremos a su lado Sr. Alcalde 
para hacer frente a esta trágica situación, en todo aquello que sea el apoyo a la gente y a la reactivación 
económica. Muchas gracias a todos.” 
 
Sra. Pomar Juan (Cs): 
 
“Sr. Batle, noltros també com a membres de l’oposició ens unim a les paraules del Partit Popular i a més, 
també volem donar les gràcies als equips de govern per la seva col·laboració i escoltar que és molt 
important. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
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“Moltes gràcies. Com he dit i si els hi pareix bé, per recollir aquesta petició el que podem fer és a Junta de 
Portaveus, telemàticament fan un texte que considerin per traslladar als treballadors municipals i jo 
m’encarregaré que se’ls hi faci arribar. Moltes gràcies. Adèu. Bon dia.” 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
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